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V svetovnem gospodarstvu so 
n ihanja uspešnosti nekaj 
običajnega. Tudi savinjski hmel
jarji so se v  preteklosti znali 
spoprijeti s  kriznim i obdobji. 
Tokrat pa je kriza, ki je posledica 
padca cen na svetovnem trgu, 
zarezala globje v  savinjsko hmel
jarstvo. Evropska skupnost prav

te dni napoveduje znižanje cen v 
hm eljarstvu in nujnost struk
turnega prilagajanja. Pri tem pa 
bodo države pomagale proizva
jalcem  s subvencijam i. Na 
državno pomoč so tudi tokrat 
računali savinjski hmeljarji, pa se 
je obrnilo drugače. |e k temu 
pripomogla tudi neenotnost

hm eljarjev? Cas bo km alu 
pokazal prave vzroke in 
posledice. In če je verjeti poz
navalcem svetovnih hmeljarskih 
razmer, ki ob nujnem prilagajan
ju proizvodnje hmelja napovedu
jejo izhod iz krize, prihodnost 
savinjskega hmeljarstva ni tako 
črnogleda. J.K.

pa nasledn ji igralci: Beno
Pungartnik, jernej Žagar, Rok 
Podkrajšek, Gregor Arčan, Miha 
Dimnik, Beno Udrih, Tilen Šarlah, 
Klemen Senic, jure Paušer, Rok 
Vaši, Primož Skok in Primož 
Bizjak. Največ košev na turnirju je 
dosegel Sašo  Stakič (Union 
Olimpija) 79, za najboljšega igral
ca pa so trenerji izbrali jureta 
Brkljajiča (Pivovarna Laško). Ob 
koncu je župan občine Polzela 
vsem  igralcem in trenerjem 
podelil spominska darila, član 10 
KZS Boris Čajič pa pokale ter 
zlate, srebrne in bronaste kolajne.

T.Tavčar

Pivovarji prvi, Hopsi dragi
V  športni dvorani na Polzeli 

/ e  bil od  petka do nedelje final
ni turnir prvenstva Slovenije za  
kadete. N ajveč uspeha m ed  
štirimi ekipami so  imeli kadeti 
Pivovarne Laško, ki so  postali 
državni prvaki in Savin jsk i 
Hopsi, k i so  osvojili drugo  
m esto.

Rezultati srečanja: Savinjski 
Hopsi : Pivovarna Laško 76:79, 
Union Olim pija: PMD Branik 81:97 
Union Olimpija : Pivovarna Laško 
60 :99 , Savinjski Hopsi : PMD 
Branik 108:94, Pivovarna Laško : 
PMD Branik 87:69, Savinjski Hopsi

: Union Olimpija 73:77.
Vrstni red: 1. Pivovarna laško , 

2. Savinjski Hopsi, 3. PMD Branik 
Maribor, 4. Union Olimpija.

Za zmagovalno ekipo pod vod
stvom  trenerja Lojzeta 
M ikosavljeviča so igrali: Mario 
Lukič, Dejan Dunovič, Dragan 
M iletič, Gregor Ram šak, 
Fantinatto Aljaž, Gregor Kanzer, 
Domen Ambrož, Slavko Plevnik, 
lernej Rozman, |ure Brkljajič, Rok 
Hudomet, jaka Pirih, Gregor 
M ahne in Matjaž Kos.

Za Savinjske Hopse pod vod
stvom trenerja Boštjana Kuharja

¡Vaj tokrat najprej vse najboljše zaželimo ženskam - našim dragim mamam, ženam, babi
cam in dekletom, ki imajo v marcu kar dva praznika. Hvala vam za vsakodnevno skrb, lepo 
je, če ste vesele in brezskrbne tudi vi.

Zima z debelo snežno odejo seje na hitro poslovila in žeje tu pomlad. Oživeli so vrtovi, 
vinogradniki in polja. V savinjska hmeljišča pa seje naselil nemir, časopisne stolpce pol
nijo napovedi o stečaju žalskega Kmetijstva. Usodo savinjskega goldinga na žalost ne kro
jijo Savinjčani sami, ampak jo krojijo v Ljubljani... Več o tem na 12. strani.

V Ljubljani je bil pretekli teden turistični sejem Alpe Adria. Na njem so se dobro odreza
li tudi Savinjčani. Kaj vse se je dogajalo, preberite na turistični strani. Se torej vsaj turiz
mu obetajo boljši časi?

Medtem pa so se sestajali tudi občinski sveti in o njihovem delu poročamo na četrti in 
peti strani. Seveda smo več tem kot običajno posvetili ženskam, kot se pač spodobi za 
mesec marec. Predstavljamo vam ginekologinjo, policistiko in šefico železniške postaje, 
pišemo pa tudi o ženskah, ki so polepšale promocijo nove zgoščenke Alenke Lesjak.

Sicer pa dnevi hitro bežijo in mi že beležimo nove dogodke. Zemlja kliče k delu in da bo 
do velikonočnih praznikov opravavljeno vsa potrebno, bo treba kar zavihati rokave.

Pa lepo vreme in prijetne velikonočne praznike vam želimo!
Uredništvo
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Naslednja številka 
bo izšla 21. aprila 1999
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Nagrajenci 31. kroga žrebanja:
1. Elica Henčič, Podlog 2 0 /a , Šempeter
2 . Rozina Gomzi, Cerkovnjak
3. Fani Krebs, Mozirje
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gospodarstvo oziroma podjet- am pak da skupaj realiziramo čimrazvojnega programa.

Ženska mreža 
LDS se razpusti

Del udeleženk 3. zbora Ženske mreže LDS v Žalcu

Ženske morajo soodločati v javnem življenju
Ena izm ed prvih pobud, k i so  

¡ih sprejeli svetniki v  novem  
mandatu, je  bila ustanovitev 
občinskega odbora Urada za  
žensko politiko, jedro odbora 
predstavlja jo  tri svetn ice  
žalskega  občinskega sveta :
Danica jezo všek  Koreni, jožefa  
Kindlhofer in Irena janič.
Kakšen je  namen ustanovitve 
tega odbora in kako bo deloval 
pa Danica je zo v šek  Korent, ki je  
to pobudo tudi predlagala svet
nikom:

"Ustanovitev občinskega odbo
ra urada smo zastavile v  dogov
oru z uradom za žensko politiko 
vlade Republike Slovenije, ki je 
pozdravil našo aktivnost. Do 
konca marca bomo pripravile pro

gram dela za to leto in ga pred
stavile v  aprilu, ko bomo orga
nizirale tudi predavanje. Na to 
predavanje in predstavitev bomo 
povabile ne le ženske iz občine 
Žalec, am pak tudi občinske svet
nice in kandidatke na volitvah iz 
vseh občin Spodnje in Zgornje 
Savinjske doline. Povezane bomo 
lahko nekatere probleme bolje in 
lažje reševale, organizirale bomo 
tudi določene kulturne prireditve 
in podobno. Ena naloga našega 
urada je gotovo tudi ta, da odpre
mo naša vrata, in to v  obliki 
odprtega telefona, na katerega bi 
se nam oglašal ženski del volivk. 
Za začetek pa smo si vzele več 
časa, da se kot svetnice seznani
mo s  stanjem na vseh področjih,

ki zadevajo ženske. Kot svetnice 
bi želele naše poslanstvo čim 
bolje opraviti, s tem pa prispevati 
tudi k temu, da bi se ženske v 
bodoče bolj vk ljučevale v 
odločanje o javnem  življen ju . 
Poudarjam, da je delovanje urada 
nadstrankarsko in problemsko 
usmerjeno. Urad za žensko poli
tiko nam je v  pomoč pri 
izobraževanju in prenosu informa
cij, kakšnih posebnih finančnih 
sredstev za naše delovanje pa ni 
predvidenih. Nenazadnje pa je 
naš cilj tudi to, da prek vladnega 
urada za žensko politiko skušamo 
doseči, da se njihova srečanja ne 
bi odvijala le v  večjih slovenskih 
središčih, am pak tudi v  Žalcu."

K. R.

V Hotelu Žalec je bil v 
soboto 3. zbor Ženske mreže 
LDS. Zbranih je bilo 40 pred
stavnic iz vse  Slovenije . 
Predsednica Ženske m reže 
LDS in direktorica urada za 
žensko politiko pri Vladi 
Republike Slovenije , Vera 
Kozmik, je bila zaradi ses
tanka kom isije za status 
žensk pri OZN odsotna. Zbor 
je namesto nje vodila članica 
predsedstva Ženske mreže 
LDS Suzi Kvas.

Delegatke so po uvodnih 
procedurah, sprejemu dnev
nega reda in poslovnika zbora 
članic ter po razpravi soglasno 
sprejele sklep o razpustitvi 
Ženske mreže LDS kot izraz 
protesta zaradi nespoštovanja 
Resolucije LDS o politiki aktiv
nega vzpostavljanja enakosti 
moških in žensk, sprejete na 
strankarskem kongresu lani v 
Mariboru. Članice so na zboru 
oblikovale tudi izjavo za 
javnost, ki bo posredovana 
vsem  organom stranke LDS.

T.Tavčar

Novi predsednik LDS 00 Žalec
V restavraciji Lena v  Levcu je  bil zadnji petek  v  februarju zb or  

članic in članov Liberalne dem okracije Slovenije - obm očnega odb
ora Žalec. Zbora s e  je  udeležil tudi Peter jamnikar, na njem  pa  so  
najprej izvolili nove organe stranke, zatem  pa ocenili uspeh na lan
skih lokalnih volitvah.

Kot predsednik LDS 0 0  Žalec je 
Andreja Šporina zam enjal Dimitrij 
Pur, podpredsednik je Marijan 
Turičnik, sekratar ostaja Gregor 
Vovk Petrovski, predsednik 21- 
članskega sveta občinskega odb
ora stranke pa Janez Meglič. 
Izvolili so tudi nov izvršni odbor. V 
nadaljevanju zbora so članice in 
člani sprejeli izjavo , v  kateri 
odločno podpirajo zahteve kra
janov Levca za ustanovitev svoje 
krajevne skupnosti, daje pa tudi 
priznanje temu kraju za uspeh

Liberalne demokracije na volitvah, 
saj je na volišču v  Levcu LDS dobi
la več kot 40 % glasov, predvsem 
na račun sicer nestrankarskega 
kandidata s svoje liste, Jožeta 
Kudra. LDS je skozi vodenje statu
tarne komisije izpeljala obljubo 
pred volitvami in v  predlog statuta 
vključila KS Levec, prav tako pa je 
že  bil im enovan pripravljalni 
odbor za ustanovitev te krajevne 
skupnosti.

K. R.

S o d e l o v a n j e  j e  n u j n o

V Kam nolom u Velika Pirešica 
so  s e  v  začetku marca sestali 
vodstvo Cestnega podjetja Celje 
in Kamnoloma, župan občine 
Žalec Lo jze Posedel ter pred
stavnika kra jevne sku p n osti 
Galicija Vladislav M a jer in 
M artin P ernovšek . K ot je  v 
sporočilu  za  ja vn o st zapisal 
Lojze Posedel, je  bil namen s e s 
tanka m edsebojno informiranje 
o aktivnostih, povezanih s  kam
nolomom, krajevno skupnostjo  
in občino.

Župan občine Žalec Lojze 
Posedel je predstavil razloge za 
imenovanje začasnega vodstva 
krajevne skupnosti Galicija, ki bo 
svoje delo opravljalo do volitev, ki 
bodo letos jeseni. Izražena je bila 
želja, da se ne glede na dogodke 
v preteklem letu ponovno 
vzpostavi dobro sodelovanje med 
krajevno skupnostjo, občino in 
kamnolomom. Predstavniki Cest
nega podjetja Celje in Kamnoloma 
Pirešica so predstavili delo in 
razvojne usmeritve kamnoloma. 
Opozorili so na veliko in nepotreb
no škodo, ki so jim jo prinesli 
dogodki v  preteklem letu. Izrazili 
pa so pripravljenost na sodelo
vanje s krajem in občino.

Zaključek prvega sestanka je 
bil, da obstaja velika povezanost 
med krajem, prebivalci in kam
nolom, zato so dogodki v  lanskem 
letu naredili veliko škodo tako 
kamnolomu kot kraju in 
posameznikom. Vsi prisotni so 
izrazili željo in pripravljenost po 
dobrem in korektnem sodelovanju 
ter dogovarjanju o vseh aktivnos
tih. Na naslednjem sestanku, ki bo 
v  prihodnjih dneh, bodo razčistili 
določena tehnična vprašanja 
širitve kamnoloma, pripravljena 
bo ustrezna tehnična doku
mentacija in informacija za prebi
valce krajevne skupnosti Galicija.

' K. R.
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Srečanje županov LDS
V ponedeljek so se v žalskem hotelu zbrali člani kluba županov 

LDS. Osrednja tema razgovora je bila šola v  Sloveniji na prehodu v 
devetletko, razgovora pa se je udeležil tudi minister za šolstvo in 
šport Slavko Gaber.

2. seja pokrajinskega odbora LDS
Na sestanku pokrajinskega odbora LDS so govorili o ciljih delo

vanja in ocenili rezultate občinskih volitev. V nadaljevanju so 
razpravljali o vlogi žensk v organih LDS. | . K.

Dimitrij Pur, predsednik LDS 00 Žalec: "Pri svojem delu se bom osredotočil na dve točki. Piva je 
razvojna usmerjenost stranke. Naša stranka je v  Žalcu dosegla stopnjo zrelosti oziroma je prebolela vse 
otroške bolezni, in med drugim postala tudi stranka na oblasti, kar ji daje več moči pa tudi več odgov
ornosti. Stranka kot taka še ni razpoznavna kot spodbujevalec lokalnega razvoja, vendar je naš cilj, da v 
prihodnjih letih postanemo v očeh občanov stranka, ki ima razvojne projekte in jih je sposobna speljati v 
korist celotne občine. To pa bomo dosegli z iskanjem  skupnih interesov in povezovanjem pri izvedbi pro
gramov z ostalimi akterji razvoja znotraj občine, na območju celotne Savinjske regije oziroma z ministrstvi, 
nudili pa bomo tudi vso podporo projektom, ki so optimalno pripravljeni, strokovno podprti in imajo za cilj 
razvoj naše občine. Vsekakor ne bomo naredili enakih napak kot stranke na oblasti v  prejšnjem obdobju, 
ko so hote ali nehote (kar je še huje) financirale projekte, ki niso imeli strokovne podpore, rezultati pro
jektov pa so bili slabo ocenjeni. V nasprotju z njimi imamo mi že pripravljene strokovno podprte projekte, 
ki so finančno ovrednoteni in že  prej usklajeni z lokalnimi akterji. Medtem ko so oni razdruževali, bomo 
mi združevali.

Druga točka pa se nanaša na odnos stranke do članstva. Tudi v prihodnje bomo članstvo še  okrepili, 
med člane pa je potrebno pridobiti predvsem osebnosti, ki imajo določena znanja, izkušnje ter s tem tudi 
vsebinsko okrepiti naše članstvo. Žalostno je, da imamo na listi tako malo žensk.

Po drugi strani pa je potrebno približati stranko že sedanjim  članicam in članom in izkoristiti potencial, 
ki ga stranka že ima. Tu mislim predvsem na delo občinskega sveta, prek katerega lahko članice in člani 
s predlogi in pobudami prispevajo k odpravi konkretnega problema, naši svetniki pa lahko od njih prido
bijo koristne informacije. Vsekakor pričakujem, da bomo delali timsko, v  korist tako stranke kot okolja, v 
katerem živimo."

P rek  d elavn ic do razvojn ega p rogram a
Pred dnevi je  bil na obisku v  

Žalcu William P. Lew is z  Irske, 
vodja Pharovega pro jekta  
Aktiviranje lokalnih za p o
slitvenih iniciativ, ki poteka v  
okviru Evropske skupnosti. Z  
nacionalno koordinatorko  
Alenko Hren sta s e  sestala z  
župani ozirom a predstavniki 
vseh  šestih  občin Spo d n je  
Savinjske doline. Pogovarjali so  
s e  o partnerstvu Spodnja  
Savinjska dolina.

Pilotni projekt - Aktiviranje 
lokalnih zaposlitvenih iniciativ - 
vključuje širša območja regij Celje, 
Posavje in Ptuj. Za ta območja je 
značilna precejšnja brezposelnost, 
ki pa vendarle ni tako kritična kot 
na primer v  Mariboru. Znotraj 
širšega območja Celje se je 
oblikovalo več partnerstev, med 
njimi partnerstvo Spodnja 
Savinjska dolina. Koordinatorja v 
partnerstvih določi ministrstvo za 
delo, družino in socialne zadeve 
in za Spodnjo Savinjsko dolino je 
to Danica Jezovšek Korent: 
"Namen tega projekta je izdelati 
skupen razvojni program za 
obm očje Spodnje Savin jske 
doline. Razvojni program bodo 
izdelovali projektni teami šestih 
občin, in to za  pet področij: malo

ništvo, turizem, kmetijstvo, okolje 
in prostor ter socialno področje 
oziroma celotno družbeno sfero. 
Če lani ne bi prišlo do delitve 
doline na več občin, bi bil projekt 
morda dlje, kot je, vendar pa ne bi 
imeli osnov za oblikovanje part
nerstva. Tako smo šele v  začetni 
fazi projekta, čeprav smo lani od 
septembra do novembra že imeli 
prve delavnice za vsa področja, na 
katerih sm o evidentirali naše 
probleme. V drugi polovici marca 
bomo nadaljevali z  organizacijo 
delavnic, prek katerih bomo 
postopoma prišli do skupnega

In kaj je sploh namen tega pro
grama? "Razvojni program pa 
seveda ni nam enjen sam em u 
sebi. V postopku njegovega nas
ta jan ja se nam reč razvijajo 
posamezni projekti in če ugotovi
mo, da lahko kak tak projekt ure
sničimo prej, bomo to naredili 
prek GIZ Podjetniški center. Iskali 
bomo vse možne vire za njegovo 
uresničitev, prek republiških 
razpisov, sredstev Phare, drugih 
programov in predstrukturnih 
skladov. Nobena od šestih občin 
si ne želi, da bi skupen razvojni 
program ostal v  kakšnem predalu,

večje število projektov," pojasnjuje 
Danica Jezovšek Korent.

Sicer pa je skupen razvojni pro
gram eden od predpogojev, da 
imajo posam ezni projekti iz tega 
programa m ožnost sofinanciranja 
s strani Evropske skupnosti. 
Skupen razvojni program bodo 
morali potrditi vsi občinski sveti, 
nato pa bo preveden, da bo na 
razpolago tujcem. Seveda se bo 
pozneje še nadgrajeval, se pa 
skozi njegovo pripravo že 
začenjajo prvi koraki sodelovanja 
Spodnje Savin jske doline z 
Evropo. K. R.
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ŠLANDROV TRG 23,
3310 ŽA LEC
tel. in faks: 063/717-333,715-200 
mobitel: 0609 / 644 546 
elektr. pošta: 
info@savinjski-obcan.si 
domača stran
http://www.savinjski-obcan.si

REGIONALNI PROGRAM  
DOPISNIŠTVO  

IN A GEN CIJA ZA TR ŽEN JE  
Jel. in faks: 715-200, 717-333

Časopis SAVINJČAN izdaja 
ČZP SAVINJSKI OBČAN, d o.o. Žalec, 
Šlandrov trg 23 , 3310 ŽALEC

Tel. in faks: 717-333, 715-200
Žiro račun: 50750-601-193372
DIREKTOR IN ODGOVORNI UREDNIK: 
JANEZ KROFLIČ

TAJNICA IN VODJA DOPISNIŠTVA: 
MARI|A CILENŠEK

NAKLADA: 15 .000 izvodov

TEHNIČNO UREJANJE IN PRIPRAVA 
TISKOVNE FORME:
MARGINAUJA d.o.o.
TISK: DELO - T isk  časopisov in 
revij, d.d., Ljubljana, Dunajska 5

Po sklepu RK za informiranje št. 
23-91 je Savinjčan oproščen TPD.
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A Banka v novih prostorih

Med govorom predsednika ZŠAM Žalec Iva Serdonerja.

45-letnica ZŠAM Žalec
y  svo jih  prostorih na 

avtopoligonu ZŠAM Žalec so se 
zbrali člani tega združenja, ki letos 
praznuje 45-letnico delovanja. Za 
bolj slovesen začetek je poskrbel 
m oški pevski zbor združenja , 
potem pa so sledila poročila. Kot 
je povedal predsednik Ivo 
Serdoner, so tudi v preteklem letu 
sledili svojim ciljem, postavljenim 
za varno udeležbo v  prometu za 
vse udeležence. V zvezi s tfem 
dobro sodelujejo s Svetom za pre
ventivo v  cestnem prometu, ki 
pripravlja tekm ovanje za 
osnovnošolce na temo Kaj ve š o 
prometu?. Tekmovanje se vsako 
leto odvija na društvenem  
avtopoligonu. Tudi sicer so 
osnovne šole pogosto uporabljale 
avtopoligon, kjer so učenci vadili

in spoznavali cestnoprometno sig
nalizacijo. Sodelovali so tudi v 
akciji Prvi dan v  šolo. Sicer pa skr
bijo za  redno vzdrževan je 
avtopoligona in objekta ob njem. 
Novem brske poplave so jim 
ponovno naredile veliko škode. 
Skrbijo tudi za družabno življenje, 
tako so imeli srečanje ob Dnevu 
šoferjev in avtomehanikov, ki so 
ga popestrili z  razstavo oldtimer- 
jev in demonstracijo zaletavčka.

V programu za letošnje leto so 
poleg staln ih nalog zap isa li 
priprave na praznovanje svoje 45- 
letnice, ki bo 13. julija, na dan 
šoferjev in avtomehanikov. Ob tej 
priložnosti bodo izdali alm anah. 
Na zboru so podelili p lakete 
tovarištva, ki so jih prejeli Danilo 
Tunšek, lože Rehar in Ivan Svetko.

V domu krajanov v  Vrbju so 
se zbrali člani ZLSD z
nam enom , da ustanovijo 
občinski odbor Žalec, zaradi 
ustanovitve novih občin pa še 
območni odbor. S predlogom 
vodstva in 'organov se člani 
niso strinjali, zato so imenovali 
začasno vodstvo občinskega 
odbora. Sklenili so , da
podaljšajo rok za evidentiranje 
članov v  organe občinskega in 
območnega odbora. |JC

A Banka v  Žalcu se je preselila v  nove poslovne prostore na Šlandrovem trgu, ki so precej večji od 
dosedanjih. S  tem pa bodo lahko strankam ponudili nekatere dodatne storitve. | .  K.

Plaketo srebrni venec ZŠAM 
Slovenije je prejel Slavko Vaši, 
p lakete vzorni vozn ik  Martin 
Vrbnjak, Rado Žilnik, Anton Voh in 
Alojz Bastl, priznanji ZŠAM Žalec 
pa Iztok Uranjek in PGD Ločica ob 
Savinji.

T. Tavčar

Štiri družine dobile stanovanja
Pretekli teden je  Stanovanjski sklad Občine Žalec izročil ključe štirim družinam v  poslovnem objektu v 

Petrovčah, ki ga bodo odprli v  naslednjih dneh, v  njem pa bodo poleg lekarne še zobozdravstvena in 
zdravstvena am bulanta in več drugih dejavnosti, ki bodo pomembna pridobitev za Petrovče. | . K.

118. občni zbor žalskih gasilcev
Na 118. občnem zboru so se 

sestali člani PGD Žalec in drugi 
gostje. Žalsko društvo je drugo 
najstarejše v  Savinjski dolini. "Za 
nas gasilce je bilo lansko leto zelo 
delavno, veliko odrekanja za 
doseganje zastav ljen ih  ciljev, 
sprejetih na preteklem občnem 
zboru, ki smo jih v  celoti realizirali, 
medtem ko smo plan nabav real
izirali 60-odstotno, zlasti zaradi 
pom anjkanja sredstev," je v  gov
oru dejal predsednik društva 
Franci Naraks. V nadaljevanju je 
govoril o opravljanju javne lokalne 
gasilske družbe in pridobivanju 
članstva, o tem, da so lani 
ponovno ustanovili č lansko 
žensko desetino, o servisiranju 
gasilnih aparatov - kjer si prizade

vajo, da bi dosegli dogovor pokri
vanja dejavnosti servisiranja RGA 
in preglede ter opravljanje tlačilnih 
preizkusov hidrantnega ter 
vodovodnega sistem a v občini 
Žalec in v  novo nastalih občinah, 
za kar imajo koncesijo. Praksa 
namreč kaže na to, da gasilci 
opravljajo intervencije na celot
nem območju občine in zdajšnje 
doline, seivisiranje gasllnikov in 
preizkušanje hidrantnega sistem a 
pa opravljajo drugi, ki pa v 
primeru intervencij ne sodelujejo, 
am pak sam o zaračunajo storitve 
opravljenih pregledov, medtem, 
ko gasilci praviloma na celotnem 
območju za opravljeno intervenci
jo ne zahteva jo  nadom estila 
oziroma plačila intervencije. Tudi

iz poročila poveljn ika jakoba 
Ugovška ter drugih je razvidno, da 
so bili lani žalski gasilci uspešni 
tako na področju preventive, izo
braževanja itd. Po izvedbi 
nadom estnih volitev, sprejemu 
plana dela za letošnje leto, spre
jemu aktov o novi organiziranosti 
gasilske zveze Žalec so podelili 
priznanja GZ Slovenije. Gasilsko 
plamenico 3. stopnje sta prejela 
Robert Pšenič in Marija Vidmajer, 
gasilsko odlokovanje 3. stopnje 
pa Damjana Poznič - Piki. Za dol
goletno delo v  gasilski organizaci
ji so priznanja PGD prejeli Marko 
Flajs , Anton Nahtigal, Miran 
Dekleva, Marija Vidmajer in Dora 
Čepin.

T. Tavčar

Članice društva km ečkih žena  
Spodnje Savinjske doline so  se  
zbrale na letnem občnem  zboru  
v  Slom škovem  dom u na 
Ponikvi. Gostitelj zbora je  bil 
tam kajšnji aktiv km ečkih žena. 
Tudi tokrat s o  pregledale delo v  
preteklem  letu.

Iz obširnega poročila predsed
nice društva Ide Rojnik je razvid
no, da so bile kmečke žene zelo 
aktivne. Predvsem so se izkazale 
pri sodelovanju na raznih priredit

vah, ko so pripravile razne kmečke 
dobrote. S svojimi izdelki so se 
predstavile na jožefovem sejmu, 
na razstavi in ocenjevanju 
Dobrote slovenskih kmetij na 
Ptuju in na sejmu GOSTTUR v 
Mariboru. Bilo je tudi več preda
vanj, ki so bila dobro obiskana in 
ekskurzij. V program dela pa so 
zapisale ponovno vrsto tečajev, 
sodelovanje na sejmih in razs
tavah kmečkih dobrot, organizirale 
bodo že tradicionalno prireditev 
Kmečko popoldne pod lipo, nabi

ranje zdravilnih zelišč, pripravile 
strokovno ekskurzijo, rade bi si 
ogledale vsaj eno kulturno prired
itev - operno ali gledališko. Ker 
dosedanji nadzorni odbor ni bil 
dovolj aktiven, so izvolile novega.

Občni zbor so popestrile s kul
turnim programom, na katerem je 
nastopil m oški pevski zbor 
Ponikva, in predavanjem na temo 
Do zgodnje ze len jave tudi v 
domačem vrtu predavatelja Igorja 
Škerbota.

T. Tavčar

11. Jožefov sejem v Petrovčah

Najboljše kmečke salame, kruh in vino
Kmetijska zadruga Petrovče 

in Km etijska svetovalna služba  
Žalec pripravljata tudi le tos  
jo žefov  sejem , ki bo v  petek, 
19. marca v  Petrovčah, že  ena
jsti po vrsti. Ugotavljajo, da je  
vedno več tistih, ki želijo  so d e
lovati na sejm u, pa tudi obisko
valcev je  vsako leto več, lani jih 
je  bilo okrog p et tisoč. Prav 
zaradi tega organizatorji želijo, 
da s e  udeleženci čimprej prijav
ijo. V Savinjski dolini in okolici 
je  nam reč veliko m ojstrov, 
spretnih rokodelcev in odličnih

Ponikva

km ečkih gospodinj in gospo
darjev, od  koder prihajajo izdel
ki vrhunske kvalitete. To so  
predvsem  izdelki dom ače obrti 
ter km ečki proizvodi kot so  
salame, kruh, vino, suho sadje  
in drugo.

Program, ki so ga sestavili, se 
bo začel v zgodnjih jutranjih urah 
z dovozom blaga in pripravo sto
jnic, pravi začetek sejm a pa bo sv. 
m aša v  petrovški baziliki ob 8. uri. 
Sejem bodo odprli ob 9. uri z 
razstavo del v gozdovih, razstavo 
suhega sad ja , predstavitvijo

društev in turističnih kmetij, z 
degustacijo m esnih izdelkov, 
kruha, suhega sadja, domačega 
kisa in vin savinjskih vinograd
nikov. Ob. 11. uri bo povorka 
kmečkih vpreg in godbe na piha
la, potem pa pozdrav in nagovor 
pokrovitelja ter podelitev priznanj 
za najboljše kmečke salam e, 
kmečki kruh in vino savinjskih 
vinogradnikov. Poskrbljeno bo za 
zabavo, sejem pa bodo zaprli ob 
19. uri.

T. Tavčar

Zbor d ruštva km ečkih  žen a
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En glas premalo za sprejetje statuta
Ž a l s k i  s v e t n ik i  so  im e l i  t r e t jo  s e jo  v  P e r h o v e m , č e t r to  p a  v  G o to v l ja h

Tretja se ja  žalskega občinskega sveta  se  je  začela s  številnimi pobudam i in vprašanji svetnikov, nato 
pa je  o  krajevni skupnosti Galicija spregovoril vodja začasnega krajevnega odbora Vladislav Majer. 
Poudaril je , da s i  je  začasni odbor zastavil precej ciljev, ki jih  je  imelo že  prejšn je  vodstvo, m ed njimi 
je  eden največjih izzivov šola na Tiju. Ena izm ed bistvenih nalog pa bo izboljšati komunikacijo v  kraju. 
Zatem je  poslovanje Upravne enote Žalec predstavil načelnik Marjan Žohar, svetniki pa  so  sprejeli tudi 
sklep, da s e  v  sosvet načelnika s  strani žalske občine imenuje župan.

Naslednja točka dnevnega reda 
je bilo imenovanje še dveh članov 
začasnega odbora KS Galicija in 
imenovanje pripravljalnega odbo
ra za ustanovitev KS Levec. Poleg 
Vladislava Majerja sta v  začasnem  
odboru še Martin Pernovšek iz 
Velike Pirešice in Ivan Potočnik iz 
Zavrha. Tajnica je Katica Petrin. V 
pripravljalnem  odboru za 
ustanovitev KS Levec pa so jože 
Kuder, Marjan Knez in Marjan 
Zadel. V prvi obravnavi so nato 
svetniki soglasno sprejeli predlog 
odloka o proračunu občine, 
čeprav so v  razpravi poudarjali, da 
predlog brez posameznih postavk 
ni ravno dobra osnova za javno 
razpravo.

Potrdili so tudi navodila o meril
ih za izdajanje mnenj o obratoval
nem času gostinskih obratov, ki 
temelji na veljavnih prostorskih 
izvedbenih dokumentih. Mesto je 
razdeljeno na štiri območja: staro 
mestno jedro, območje Soseske V 
in Frenge, območje mesta Žalec, 
urejeno s PUP 2, in območje so
seske VI.

V nadaljevanju seje so svetniki 
potrdili še sklepe za pridobitev 
sog lasja k povečani delovni 
uspešnosti v  javnih zavodih. Za 
vključno 10 odstotkov m ase sred
stev za plače daje soglasje župan, 
sicer pa na predlog župana ali 
javnega zavoda občinski svet. Za 
javni zavod Žalske lekarne so tudi 
sog lašali, da lahko izp lačajo 
akontacije povečane delovne 
uspešnosti v  višini 30 odstotkov 
m ase sredstev za plače. Ta sklep 
pa ne velja, če bi podatki iz pol
letnega obračuna pokazali slabši 
rezultat ali izgubo.

Na četrti seji so se svetniki 
občine Žalec zbrali v  dvorani 
zadružnega doma v Gotovljah, 
kjer jih je najprej pozdravil 
predsednik začasnega odbora 
Henrik Krajnc. Tudi tokrat so imeli 
svetniki številne pobude in 
vprašanja, nato pa so se lotili 
imenovanj. V svet javnega zavoda 
• • • • • • • • • • • • « • • a

Vrtci občine Žalec so kot pred
stavnice ustanovitelja imenovali 
Danico jezovšek  Korent,. Aliče 
Dolinšek Hribar in ložefo 
Kindlhofer.

Na dnevnem redu je bil nato v 
prvi in drugi obravnavi predlog 
zaključnega računa proračuna 
občine Žalec za leto 1998. V

Vladimir Majer je pozval k strpnosti 
vse krajane.

lanskem letu je občina poplačala 
vse dolgove, presežek prihodkov 
pa bo na osnovi števila prebival
cev razdeljen novim občinam. 
Sledila je druga obravnava statuta 
občine. V imenu SDS in SKD je Jurij 
Blatnik predlagal amandma, da bi 
im ela občina sam o enega 
podžupana. Trije podžupani so 
nam reč po njegovih besedah 
posledica predvolilnega dogovora 
strank, ne pa dejanskih potreb 
občine. Svetniki so najprej tajno 
glasovali o amandmaju, ki ni bil 
sprejet (18 proti, 10 za). Sledilo je 
glasovanje o statutu, ki prav tako 
ni dobil potrebne dvotretjinske 
večine (namesto potrebnih 19 za, 
jih je bilo 18 za, 9 pa proti).

Svetniki so nato sprejeli spre
membo odloka o spremembah in 
dopolnitvah prostorskih sestavin 
dolgoročnega plana za obdobje 
1986 do 2000 in srednjeročnega 
plana. Ta sprememba se nanaša 
na gradnjo bencinskega servisa v 
bližini izvoza avtoceste v  Arji vasi

- investitor je Janez Oset iz 
Petrovč. Svetniki v  prejšnjem man
datu so se namreč za to območje 
opredelili, da ni možna gradnja 
bencinskega servisa in da naj bi 
bil ta zgrajen v Veliki Pirešici. 
Ustavno sodišče je odločilo, da so 
bili pri tej odločitvi kršeni postopki 
sprejemanja prostorskih planov. 
Sporni 8. člen odloka se  po 
novem glasi: "Skladno z izdelano 
študijo možnih lokacij bencinskih 
servisov v  občini Žalec je  ob 
glavni cesti I. reda Arja vas - 
Velenje zarad i čim bolj 
enakomernega pokrivanja potreb 
tranzitnega, tovornega in osebne
ga prometa predvidena lokacija 
bencinskega servisa vzhodno od 
Arnovskega gozda v  bližini avto
cestnega priključka Arja vas."

Ob zaključku seje je direktor 
Juteksa Žalec Milan Dolar pred
stavil načrte za preureditev kom
pleksa starega |uteksa v  Žalcu. 
Juteks na Ložnici še nima v celoti 
dograjene komunalne infrastruk
ture, zato je razpisal natečaj za 
gradnjo te infrastrukture, v  
zameno pa bi na natečaju izbrano 
podjetje prevzelo kom pleks v  
Žalcu. Izbrano je bilo podjetje 
SAGRIN, d.o.o. Žalec, katerega pro
jektant Matija Golner je svetnikom 
predstavil maketo preurejenega 
območja starega Juteksa. Gre za 
približno 11 .000 m2 veliko 
območje, ki ga obvladujejo štiri 
enake stavbe s  po dvema 
etažam a. V pritličju in prvem nad
stropju naj bi se izvajale mirne 
poslovne dejavnosti, sem bi se 
lahko na primer preselili upravna 
enota in geodetska uprava, v 
drugi etaži pa naj bi bila 
stanovanja različnih velikosti. 
Predvidena je tudi gradnja 
garažne hiše . Projektant je 
poudaril, da se bo kompleks v 
celoti vključil v  staro mestno jedro, 
tako po gabaritih kot fasadah in 
kritinah.

K. R.

• • • • • • • • • • • • • • • •

Zupan spregovoril o dogajanju v občini
Župan občine Žalec Lo jze Posedel je  pred dnevi pripravil prvo novinarsko konferenco, na kateri je  

spregovoril o  aktualni problematiki v  občini. Novinarske konference naj b i postale redne.

Tokrat je najprej predstavil tri 
svetnike s pooblastili podžupanov, 
spregovoril pa je  tudi o delu 
občinskega sveta, o odnosih z 
upravno enoto, s katero je občina 
začela tesnejše sodelo
van je , o problemih 
zim ske službe (vsi izva
jalci niso imeli ažuriranih 
pogodb) ter o prob
lematiki oskrbe s pitno 

•vodo v občini, ki se je 
pojavila zaradi okvare 
črpališča v  Vrbju. Le-tega 
je poplavila in 
onesnažila reka Struga.
Izmed večjih projektov, 
ki se jih je lotilo novo 
občinsko vodstvo v 
Žalcu, je obrtna cona 
Arnovski gozd. Zemljišča 
so bila v prejšnjem man
datu prodana SKB in

Vegradu, občina pa je  zdaj 
ponudila odkup le-teh. Tudi če do 
tega ne pride, bo občina s sovla
ganjem v  komunalno infrastruk
turo sodelovala v  tem projektu in

vplivala na njegovo izvedbo. Po 
besedah župana občina ne bo 
dovolila, da bi bil na tem območju 
zgrajen velik  trgovski center.

K. R., foto: T. T.

Občina Prebold ima devet krajevnih odborov
Občina Prebold ima devet krajevnih odborov, njihovi predsed

niki pa so : KO Kaplja vas - Anton Toman (člani: Ivana G olič Franc 
Mrzel, Miran Rovšnik, janko Rovšnik, Branko Skom šek, Boža  
Verdev, Boris Potočnik, Avgust Dobriha), KO M atke - Vili Tominšek 
(člani: ¡ože  Veber, Zdravko Zagožen, Ivan Pintar, Franc Uplaznik, 
Marjan Golavšek, Miroslava G o ved ič Zvone Romih, Marjan  
Pušnik), KO Prebold Na zelenici - Milan Radelič (člani: Ivana 
Golavšek, ja n ez  Rukav, Pelko Mrkajic, Tončka Pečovnik, /anez 
Kotnik, M ato Šolaja, Franc Slokan, Osman jahič), KO Prebold cen
ter - Leon Brodar, (člani: Franc Gom pevšek, Andrej Briner, Dušan 
Fric, lo že  lager, Erika Gom inšek, Bom  Tomaš, Franc Huš. Stane 
Krašovec), KO Š ešče  - Franc Uranjek, (člani: Silvo Ram šak, Franc 
Derča, Stanko Golavšek, Zvone B ab ič Andrej Zobovnik, /ože  
Gaberšek, Karel Herodeš, Anica Ocvirk), KO Laikova vas - jan ez  
lager, (Sani: /ože Plaskan, Srečko Šeni, Drago Natek, Franci 
Debelak, Ivan Hribernik, Nuša Stergar, Franc Povše, Niko Rak), KO 
Marija Reka - Andrej Zagožen, (člani: Milan Lobnikar, Dani Doler, 
Slavko Tratnik, Miran Tratnik, Marjana Veteršek, Aleksander 
Hribar), KO Sveti Lovrenc - Bogdan Kočevar, (člani: Vinko Petek, 
Ivan Marinc Silvo Kupec, Marta Pinter, Anton Petek, Nives Žllčar, 
Franc Cigler) in KO Dolenja vas - Tine. Vošnjak, (člani: Darko 
Naraglav, Terezija Kos, Milan Škorjanc, M ate j Ocvirk, Boštjan  
Vidmar, Anton Vedenik, M atjaž K os, Robi Brinar).

Preboldski občinski sve t bo im el sedem  stalnih odbom v. 
Predsednik odbora za negospodarstvo in javne službe družbenih  
dejavnosti je  Franc Škrabe, odbora za prostorsko planiranje in 
gospodarjenje z  nepremičninami Franc Cigler, odbora za  gospo
darstvo, varstvo okolja in gospodarske javne službe Franc Rezar, 
odbora za  km etijstvo in gozdarstvo Marjan R ib ič  odbora za  pre
ventivo in vzgojo v  cestnem  prom etu Franc Kukovnik, kom isije za  
pripravo statuta in poslovnika Tomaž Cink kom isije za  mandat
na vprašanja, volitve in imenovanja pa jan i La zn ik

Iutri s e  bodo svetniki občine 
Prebold sestali na četrti seji, na 
kateri bodo prvič obravnavali 
predlog letošnjega pmračuna, v  
prvi in drugi obravnavi pa bo  
tudi pred log  odloka o 
zaključnem  računu pm računa  
občine Žalec za  preteklo leto. 
Na tretji seji, ki je  bila 4. marca, 
pa so  sprejeli statut občine, ki 
s e  od  večine drugih občin raz
likuje po tem, da n e določa kra
jevnih skupnosti, pač pa kra
jevne odbore.

Krajevni odbori so posvetovalna 
telesa občinskega sveta, zato jih 
na predlog občanov, političnih 
strank in drugih organizacij 
imenuje občinski svet. Statut tudi 
predvideva več podžupanov, 
natančno število pa ni določeno. 
Sedanja podžupana svojega dela 
nimata razdeljenega po področjih, 
am pak po projektih, je  med 
drugim povedal župan Vinko 
Debelak. Prav tako so preboldski 
svetniki sprejeli poslovnik 
občinskega sveta, nato pa imeno
vali krajevne odbore, stalne 
odbore občinskega sveta in med 
drugim tudi člane nadzornega, 
odbora.

Svetniki so  im enovali tudi 
odbor za 9-letno osnovno šolo 
(predsednik je  Boris Kupec), 
komisijo za oceno škode po ele
mentarnih nesrečah (predsednik 
Franc Cigler, člani: Marjan Ribič, 
Karol Lobnikar, Edvard Peternel in 
Smiljana Žuža), odbor za kulturni 
dom (predsednik Franc Cigler) in

kom isijo za grb, zastavo  in 
občinski praznik, predseduje ji 
Ana Trivan. Člani nadzornega 
odbora pa so Ernest Marinc, 
Alenka Zorico in Dušan Lesjak.

Na dnevnem redu je bilo tudi 
soglasje o prevzemu pravic in

obveznosti občine Prebold kot 
članice GIZ Podjetniškega centra. 
Od 12 milijonov tolarjev za delo
van je  Podjetniškega centra bi 
morala preboldska občina prispe
vati 1,4 m ilijona. Svetniki so 
odločanje o tej točki preložili.K. R.

OBČINA BRASLOVČE
Statut in pravilnik v javno razpravo

Minuli torek je  bila dniga 
se ja  občinskega sveta občine 
Braslovče. Po potrditvi zapisni
ka prve izredne se je  občinskega  
sveta so obravnavali predlog o 
zaključnem  računu proračuna  
bivše skupne Občine Žalec za  
lansko leto. Predlog odloka je  
podal tedanji vodja oddelka za  
finance občine Žalec Lo jze  
Posedel, k i je  m ed drugim  
poudaril, da so  bili plačani vsi 
krediti, za  razdelitev pa je  osta
lo š e  okrog 44 milijonov tolar
jev . Pred log  statuta  Občine

B raslovče so  dali v  d e se t
dnevno javno razpravo. V  teh 
dneh bo statut na voljo na  
sed ež ih  krajevnih sk u p n o sti  
Trnava, G om ilsko, Le tu š in 
Braslovče, k je r  b odo  lahko  
občani, politične stran ke in 
drugi dali p ism ene predloge.

Komisija je imela pet sej, na 
katerih so ga uskladili v  vseh 
členih, razen v poglavju krajevne 
skupnosti. Svetniki so v  nadalje
vanju sprejeli začasni pravilnik o 
sistem izaciji delovnih m est v 
občinski upravi Občine Braslovče,

ki bo im ela štiri zaposlene . 
Predloga začasnega pravilnika o 
plačah občinskih funkcionarjev in 
nagrad članov delovnih te les 
občinskega sveta niso potrdili, 
tem več na pobudo svetn ika 
Slavka Šketa sprejeli sklep, da se 
om enjeni pravilnik sprejme na 
naslednji seji, ko se  bo sprejel tudi 
statut občine Braslovče in ko bo 
znan proračun občine. Svetniki pa 
so sprejeli sklep, da se obračuna 
plača župana Dušana Goričarja za 
polprofesionalno delo.

T. Tavčar

Uspela prireditev petrovske Karitas
v
Sempetrski gasilci najstarejši 
v Savinjski dolini

Že na 121. občnem zboru so se 
sestali člani PGD Šempeter. Med 
gosti je  bila tudi delegacija 
pobratenega društva iz Križevcev 
na Hrvaškem. Iz poročil je razvid
no, da je bilo lansko leto, ko so 
šempetrski gasilci praznovali 120. 
letnico, v  znamenju novih zmag. 
Tako so popolnoma obnovili svoj 
dom, s pomočjo Občine Žalec 
nabavili novo kombinirano vozilo 
v  vrednosti 3,8 milijona tolarjev, 
izvedli dan gasilca itd. Večjega 
požara v  kraju niso imeli, imeli pa 
so veliko dela z  lanskimi novem
brskimi poplavami.-Tudi za letos 
načrtujejo več izobraževalnih 
tečajev, skrb še za večjo požarno 
varnost, pridobitev novih članov 
itd. Na zboru so za častnega člana 
imenovali Ivana Božiča ter sprejeli 
sklep o organiziranosti poveljstva 
v  novi občini Žalec. T. Tavčar

V dvorani II. slovenskega tabora 
v  Žalcu je bil tretji dobrodelni kon
cert pod naslovom Z roko v  roki, ki 
ga je pripravila dekanijska Karitas 
Petrovče. Prireditev je bila dobro 
obiskana, na njej je nastopilo 
deset izvajalcev narodnozabavne 
g lasbe s pevci. Izkup iček od 
vstopnine so povečali še  številni 
sponzorji, tako da je bila ob koncu

blagajna petrovške Karitas 
bogatejša za  700 tisočakov. 
Generalni sponzor je bila Občina 
Žalec. Ob koncu se  je vsem  skupaj 
zahvalil pater Miran Cocej, tako 
nastopajoči, ki so opravili dobro 
delo in poslušalci, ki so  se  naužili 
lepe glasbe, pa so odšli s prired
itve bogatejši za lepo doživetje.

T. Tavčar

Med nastopom ansambla Dominik



Iz N A Š IH  P I T O

OBČINA TABOR
Na 3. se ji  občinskega sveta  

so  najprej 'opravili drugo branje 
statuta in s e  p o  razpravi niso  
odločili za  dokončno sprejetje, 
sa j s i  niso bili enotni, ali na j bi 
imeli krajevne oziroma vaške  
odbore. O tem  s e  bodo odločili 
na naslednji seji. V nadaljevan
ju  se je  je  županja predlagala, 
da svet sprejm e sklep, da Dom  
kra janov in šp ortn e  o b jekte  
razglaša za  objekte občinskega  
pom ena. S  tem  sklepom  pa se  
n e o m eju je  uporaba in 
dejavnost teh ob jektov šport
nim in kulturnim dejavnikom.

Največ časa so nam enili 
aktivnostim za 9-letno šolo, saj se 
zavedajo , kaj pomeni šola za 
razvoj kraja. Sklenili so, da si bodo

še  naprej prizadevali pridobiti 
soglasje in pomoč ministrstva za 
šolsvo in šport.

Županja Vida Slakan je svet
nikom predstavila tudi osnutek 
novega grba, sklenili pa so, da 
bodo pridobili še mnenje pristo
jnega društva Heráldica Slovenica 
iz Ljubljane.

Za »boljše obveščanje krajanov 
bodo še  naprej izdajali glasilo 
Šentjurski dramitelj. Imenovali so 
tudi nadzorni odbor v  sestavi: 
Zdenko Bergant, jožica Šalamon 
in Anton Kozmelj.

Med pobudami in vprašanji so 
svetniki opozarjali na posledice 
lanskih poplav, ki v  večini 
primerov še niso sanirane. | .  K.

OBČINA POLZELA
Statut, poslovnik, proračun v 
javni razpravi

Svetniki občine Polzela so  na  
3. se ji  prvič obravnavali statut 
občine Polzela  in poslovn ik  
občinskega sveta, k i s o  ju  dali v  
petnajstdnevno javno razpravo. 
Dalj časa pa  s o  s e  zadržali pri 
obravnavi in sprejem anju pred
loga odloka o proračunu občine 
Polzela za  letošn je leto.

Po besedah župana Ljuba 
Žnidarja so predvideni prihodki 
proračuna v  višini 330 milijonov 
tolarjev, od tega iz naslova pri
marne porabe 301 milijon in za 
Z9 milijonov sredstev ministrstev 
in posojil. Med prihodke spadajo 
tudi prihodki iz naslova sofinan
ciranja posam eznih ministrstev na

osnovi javnih razpisov za sofinan
ciranje investicij v  občini. Glavne 
postavke porabe proračunskih 
sredstev so: otroško varstvo 60 
milijonov, izobraževanje 50, za 
okolje, prostor in kom unalne 
zadeve 94 , za občinsko upravo 52 
m ilijonov itd. Tudi predlog 
proračuna bo v javni razpravi. V 
nadaljevanju so svetniki soglasno 
sprejeli sklep in župana Ljuba 
Žnidarja im enovali v  sosvet 
upravne enote Žalec, svetnika 
Janka Vašla v sosvet policije, v 
sosvet OŠ Polzela pa Stanka 
Novaka, Marjeto Šm ajs in Simona 
Ograjenška.

T. Tavčar

O Š  V r a n s k o  v  C a n k a i j e v e m  d o m u

Včeraj so  se v  Cankarjevem domu v  Ljubljani začeli Dnevi 
slovenskega izoobraževanja. Na njih se ponovno predstavlja tudi 
osnovna šola Vransko, in sicer z  razstavo in multimedijsko pred
stavitvijo njenega dela kot EKO šole in ŠOLE LETA na področju 
računalniškega opism enjevanja. Njihov razstavni prostor je v  prvem 
preddverju Cankarjevega doma.

K. R.

JAVNO KOMUNALNO 
PODJETJE ŽALEC d.o.o.

N ade C ile n še k  5, 3 3 1 0  Ž a lec , te lefon: 0 6 3 /  7 1 5 -2 2 5

Za odpravo vseh večjih okvar na javnem vodovodnem omrežju 
na območju občine Žalec je organizirana dežurna služba v 
popoldanskem in nočnem času. Okvaro lahko prijavite dežurnemu 
vzdrževalcu neposredno prek mobilnega telefona na številko :

0609/612-731
U rad ne u re  z a  stran ke  na  D E Vodovod so  v s a k  to rek  in 
četrtek  od 8 .d o  1 2 . ure.

Delovni čas JAVNEGA KOMUNALNEGA PODjETjA 
ŽALEC jE OD 7. DO 15. URE.

N A  Č I S T I L N I  N A P R A V I  K A S E Z E  j e  n a  v o l j o  

B I O L O Š K O  G N O J I L O ,  k i  g a  j e  m o ž n o  p r e v a ž a t i  

s  t r a k t o r s k o  p r i k o l i c o .

V manjših količinah je na voljo v vrečah.

Gnojilo je primerno za gnojenje koruze, pšenice, 
okrasnega drevja, grmičevja, rož in drugih 
poljščin.

Za vse informacije lahko pokličete na 
ČISTILNO NAPRAVO KASEZE tel.: 703-17-50, 
od 7. do 15. ure.

SavjnjčaN
M A R E C  1 9 9 9

Poplavljeni travniki, vsakih nekaj let tudi hiše
O poplavah in plazovih je  bilo 

v  zadnjih m esecih ž e  veliko 
zapisanega, posled ice  pa š e  
vedno niso odpravljene. Tudi v  
Kapli v  občini Tabor je  nekaj 
dom ačij redno poplavljenih. 
Eden  o d  vzrokov je  Dolska, 
drugi pa izvedba odvodnjavan- 
ja  z  avtoceste p o  jarku Vindija - 
Dolska. Slednji ob vseh  večjih 
nalivih poplavi polja in travnike, 
ljudje pa ne zaupajo več niti 
tako imenovanim  strokovnim  
rešitvam.

Ivan Štrajhar iz Kaple pravi, da 
so imeli v  zadnji poplavi novem

bra lani do 30 centimetrov vode v 
hiši. Še bolj kot te poplave pa ga 
jezijo po trikrat na leto poplavlje
na polja in travniki za hišo. Voda 
priteče iz Vindije, katere kanal je 
bil povečan zaradi meteornih vod 
z avtoceste, kar pa pogosto ne 
zadostuje. Voda odnaša zemljo s 
sosednje njive, preden odteče, pa 
minejo tudi trije tedni. Zmoči bale 
s krmo, posledica onesnaženih 
travnikov pa je m etljavost pri 
živin i. Ker je Ivan Štrajhar 
prepričan, da so te poplave 
posledica nestrokovno izvedenih 
del, povezanih z gradnjo avtoces

te, se je odločil, da bo tožil Dars. 
Kot dokaz, kako strokovno se 
opravljajo dela, pokaže del pred 
dvema letoma narajene obloge 
ob strugi Bolske, ki teče mimo nji
hove hiše, ki jo je zadnja poplava 
že utrgala. Ljudje se vsak po svoje 
borijo, da bi bilo njihovo življenje 
spet znosno, predvsem pa, da ne 
bi ves čas živeli v  strahu pred 
poplavami.

Županja občine Tabor Vida 
Slakan probleme ljudi v Kapli 
pozna. "V zadnjem času so se vre
menske razmere na nek način 
spremenile, da v  zelo kratkem 
času pade zelo veliko padavin. 
Drugi razlog za nastale težave pa 
so po moji nestrokovni oceni 
nekontrolirani in nestrokovni 
posegi v  naravo, in to posegi 
občanov in izvaja lcev del na 
področju vodarstva. Rezultat obeh 
so bile poplave v Kapli leta '90, 
'94 in '98, vm es pa je bilo še 
veliko strahu, ko je bila voda že 
na robu struge. Vsakokrat so bile 
najbolj prizadete štiri kmetije. 
Prebivalci Kaple opozarjajo tudi na 
tretji možni razlog za takšen 
položaj, to je Vindijski kanal. Pred 
leti je bil to majhen razbremenil- 
nik za Vindijo in zgornji del Kaple. 
Z izgradnjo avtoceste se je s sred
stvu Darsa povečal. Ob obilnih 
nalivih se pritok vode v  Bolsko 
močno poveča. Na to krajani že 
ves čas opozarjajo. Nivo pripravlja 
strokovno rešitev, vendar pravijo.

naj še malo počakamo, naj ne sil
imo v  sanacijo na vrat na nos in 
da so za rešitev tega problema že 
kandidirali tudi za državna sredst
va. Za ljudi pa je vse to prepočasi. 
Že po poplavah leta 1990 so 
strokovnjaki hodili okoli, vendar 
rezultatov še vedno ni. Zato so 
ljudje razočarani in morda tudi 
nekoliko nestrpni. Vodarji pravijo, 
da je podoben položaj še marsik
je drugje in da je treba narediti 
celovit načrt za sanacijo  
vodotokov Savinje in njenih pri
tokov. Veliko napak je bilo nare
jenih na področju urbanizma, saj 
se je pozidalo veliko gmajn in 
razlivnih območij. Ta problem je 
treba reševati organizirano in ne 
izključno lokalpatriotsko, treba je 
narediti načrt, kaj in kdaj se bo 
naredilo, pri razlivnih območjih pa 
se bo treba začeti pogovarjati o 
rentah.

Omeniti pa moram še območje 
Pondorja, ki je tudi prizadeto ob 
vsakem  večjem nalivu, zlasti ena 
domačija. Bolska je novembra lani 
odtrgala precej rodovitne zemlje 
na robu Pondorja. Odtrgala je del 
obrežja in poplavila. Sanacija 
vsega tega je za občino Tabor pre
velik zalogaj. |e pa občina po 
poplavi ljudem finančno poma
gala s sicer skromnimi sredstvi. 
Zavzem ala se bom za čim 
prejšnjo rešitev tudi tega proble
ma, seveda v  sklopu celovite 
sanacije tega območja." K. R.

Trgovina IRA
H m e l ja r s k a  1 5  
3 3 1 2  P r e b o ld  

T e l . :  0 6 3 / 7 2 4 - 5 5 4

H erm an  A lb in , s.p . 

slikopleskarstvo in izdelava 
plastičnih fasad 

Soseska 1 2 ,3 3 1 2  Prebold, 

tel.: 063/724-039, 
mob.: 0609/626-116

K O T f l l S
G R flD D K  IO 

IIIK O P LC IK A R JT U O

GRADNJE INDIVIDUALNIH HIŠ 
IN POSLOVNIH OBJEKTOV,
ADAPTACIJE

•  SLIKOPLESKARSKA DELA 
IN DEMIT FASADE

•  PLESKANJE NAPUŠČEV 
IN BELJENJE FASAD 
Z DVIŽNO KOŠARO

KOTniK.,
Igor KO TD IK

N iko le T e s le  6 , Ž a le c
Telefon  & fa k s: (063) 716-858  

M obitel; 0609 612-283

NA|EMNINE ZA STANOVAN|A se bodo v mesecu marcu povečale za 0 ,40 %. Povprečna najemnina za 
stanovanja v  občini Žalec znaša v mesecu marcu 1999 10.702,20 SIT in je 220,00 SIT/m2.

Najemnine za stanovanja in stroški upravljanja se oblikujejo v  skladu s pravilnikom o metodologiji za 
oblikovanje najemnin v neprofitnih stanovanjih. Pravilnik je objavljen v  Uradnem listu RS, št. 47/95.

NA|EMNINE ZA POSLOVNE PROSTORE se bodo v mesecu marcu 1999 povečale za 0 ,40 %. Povprečna 
neto najemnina za m2 poslovnega prostora znaša 788,06 SIT.

Po sklepu kurilnega odbora se povprečna akontacija za m2 toplotne oskrbe oblikuje v  skladu s poras
tom cen kurilnega olja.

V mesecu marcu se povprečna akontacija za ogrevalno toplotno oskrbo ne bo povečala in bo znašala 
94,35 SIT za m2 ogrevalne površine.

Glede na porabo toplotne energije, ki smo jo spremljali v  pretekli kurilni sezoni, so vsi stanovanjski objek
ti razvrščeni v  akontacijske razrede.

Ob koncu kurilne sezone 1998/99 bo v mesecu juniju 1999 opravljen obračun po dejanski porabi v kuril
ni sezoni 1998/99. Obvestila o dejanski porabi bodo objavljena na oglasnih deskah po stanovanjskih 
objektih.

Stroške lahko plačate na naši blagajni, in to vsak dan od 7. do 15. ure, ob sredah od 7. do 17. ure 
in ob petkih od 7. do 13. ure.

Vsak dan lahko dobite tudi informacije o poslovanju za vaš stanovanjski objekt. Informacije vam 
dajemo po telefonu, pisno ali ustno.

V mesecu marcu bomo sklicevali sestanke zborov lastnikov. Prosimo, če se sestankov udeležite v 
čim večjem številu. O času sestankov boste pravočasno obveščeni.

CERTIFIKAT št. 129
I S O  9 0 0 1

" i Q N e t "
» S I P K O « d.o.o.

STANOVANISKO PODjETjE
3310 ŽALEC, Pečnikova 1
tel.: 063/ 717-121, faks: 063/ 717-282



G o s p o d a r s t v o

Trošarine za vino in žganje
D ir e k t o r  C e l j s k ih  m e s n in  I z id o r  K r i v e c  z a t r ju je ,  d a  p r a š i č e r e j s k a  k r i z a  n i  le  s lo v e n s k a  p o s e b n o s t . K r i z o  o b č u t i jo  tu d i  

r a z v i t e  d r ž a v e . D a v e k  n a  d o d a n o  v r e d n o s t  o d p ira  v r a t a  s iv e m u  t r g u .
Celjske m esnine so  bile 

u stanovljene leta 1 9 64 . 
Preživele s o  številne transfor
m acije. D anes to p o d je tje  
zaposlu je 275 delavcev in je  v  
večinski lasti km etijskih zadrug, 
zaposlen ih  ter bivših  
zaposlenih.

S prvim možem Celjskih mesnin 
Izidorjem Krivcem smo obrav
navali prašičerejsko krizo ter 
ekonomski položaj Celjskih m es
nin pred vstopom  CEFTE na 
slovenski mesni trg.

"Kaj je  povzročilo prašičerej
sk o  krizo?"

"Prašičerejska kriza ni le sloven
ska posebnost. Z istim proble
mom se ukvarja cela Evropa in 
Amerika. Kmetje so nezadovoljni, 
ker je odkupna cena prašičev 
prenizka. Celjske m esnine so 
imele v letu 1997 iz naslova 
prašičjega mesa čez 50 mio SIT 
izgube. M aloprodajna cena 
prašičjega m esa je bila limitirana. 
Na likvidnost podjetja kriza ni 
bistveno vplivala, ker smo pač 
v iše k  prašičev predelali. Na 
ekonomiko prašičereje nedvomno 
deluje odkupna cena surovine, v 
tem primeru je to koruza. Cena 
koruze se je  stoodstotno 
povečala. Zgodila se nam je tudi 
Rusija, ki je bila velik odjemalec 
svinjskega mesa. S problemom 
hiperprodukcije se srečujeta tudi 
Nemčija in Nizozemska.

M islim , da je naše kmete 
preveč zagrabila panika, kaj 
narediti z odvečnim i prašiči. 
Dejansko je v  Sloveniji 10 tisoč 
prašičev preveč, vendar bi ta prob
lem s pomočjo države lahko 
razrešili. Vlada bi morala sprejeti 
usmerjeno politiko z načrtovanim 
uvozom ter zagotoviti pomoč pri 
izvozu.

Prava kriza za kmete šele priha
ja, pa se tega niti ne zavedajo. 
Prihodnje leto, ko se bodo odprla 
vrata CEFTE, ki ima cenejšo 
delovno silo, tehnološko je pred

nami, njeni prašiči so boljši od 
naših, ker so manj zam aščeni in 
so bolj omišičjeni, se bo zgodila 
kriza. Takrat nas bo mesni trg 
avtomatično selekcioniral.

Vprašanje je, če je Slovenija 
tako močna kmetijska dežela, da 
lahko konkurira razvitemu 
Zahodu."

"Vaša ocena slo vensk ega  
km etijstva je  pesim istična. Kje  
pa vidite izhod iz takšnega  
položaja7"

"Najdražje m eso in m esne 
izdelke moramo prodati doma. 
Pomembno vlogo bi lahko imel

turizem. Na žalost, naši politiki so 
v preteklosti naredili veliko 
napačnih korakov. Naj omenim 
sam o zem ljišk i m aksim um .
Ogromno škode je storjeno in to 
se ne da popraviti čez noč.

Da boste lažje razumeli, o čem 
govorim, naj vam  povem, da 
kmetijstvo v Zahodni Evropi pred
stavlja 3 odstotka bruto proizvo
da. Za njegov razvoj pa zahod 
porabi 50 odstotkov prora
čunskega denarja.

V Sloveniji kmetijstvo predstavl
ja nekaj manj kot 3 odstotke 
bruto proizvoda, za njegovo 
ohranjanje in nadaljnji razvoj pa je 
v  proračunu namenjeno komaj 3

odstotka finančnih sredstev."
"Celjske m esnine so  izvozno  

orientirane na trg bivših  
jugoslovanskih držav. Ali ste  
zadovoljni s  tem izvozom 1”

"Z izvozom ne moremo biti 
zadovoljni. Preglavice nam delajo 
visoki prelemani, limitirane kvote 
za izvoz slovenskega m esa ter 
plačilna (ne)sposobnost naših 
poslovnih partnerjev.

V M akedonijo izvažam o le 
toliko m esa in mesnih izdelkov, 
kot je dogovorjeno med našo 
državo in M akedonijo. Z 
Makedonijo imamo večne spore

izvoz v  to državo zelo kompliciran.
Flrvaška - tudi tukaj se dogaja

jo omejene kvote za uvoz mesa. 
Poseben problem je likvidnost, 
plačila so se drastično zm anjšala 
oziroma ustavila. Zato smo prisil
jeni razmišljati, kako dolgo še 
ostati na tem trgu. Hrvaška je 
potencialna Rusija, kar se tiče 
likvidnosti.

Bosna nam vseskozi teži z 
visokimi prelemani. Sivi trg ima v 
Bosni dominantno vlogo, nasploh 
na tem trgd vlada popolna anarhi
ja. Plačilna sposobnost bosanskih 
podjetji se je precej zm anjšala, 
kupna moč prebivalstva pa je na

zelo nizkem nivoju. Zadnje čase 
se na bosanskem trgu uveljavlja 
Španija z nizko kvalitetnimi m es
nimi izdelki.

Na jugoslovanski trg pa bomo 
prišli šele takrat, ko nam bodo 
naši politiki prižgali zeleno luč.

Iz leta v leto se  izvoz 
zm anjšuje. Slovenija nima pogo
jev, da bi bila izvoznik iz segmen
ta mesnih izdelkov, ker je naša 
proizvodnja predraga.

Država nam pa tudi noče pris
luhniti ter ponuditi izvozna nado
mestila.

Naša država občasno stimulira 
izvoz svežega m esa, kar je 
zgrešena politika. Slovenska 
m esna industrija lahko popravi 
svoj položaj le z izvozom mesnih 
izdelkov. Izvažati repromaterial se 
ne izplača."

"V letu 1 9 98  ste  za  investici
je  načrtovali 3  mio DEM. Ali ste  
ta načrt tudi realizirali1”

"Investicijski plan je bil popol
noma realiziran. V letošnjem letu 
pa bomo v investicije vložili 2 mio 
nemških mark. Ta denar bo pred
vsem porabljen za posodabljanje 
tehnologije. Pred kratkim smo 
kupili m esnici v  Dom žalah in 
Kopru, mesnico na Dobrni pa pre
navljamo."

"Ali pričakujete, da bo davek  
na dodano vrednost vplival na 
likvidnost Celjskih m esnin?"

"Če nam bo uspelo ohraniti 
takšno likvidnost, kot jo imamo 
sedaj, ne bo problemov. Namreč 
Celjske mesnine so minulo leto 
zaključile z dobičkom v  višini 18 
mio SIT.

Bolj se bojim težav, ki bodo 
nastopile na področju informatike. 
Prehod iz zdajšnjega davčnega 
sistema na nov sistem ne bo 
poceni. Za kompleten računalniški 
program bomo verjetno porabili 
približno milijon tolarjev. Določene 
težave se bodo verjetno vrstile 
tudi pri vračilu davka. S. A.

Izidor Krivec, direktor Celjskih mesnin

glede jagnječega mesa, tako da je

Tudi le to  z novim  vodstvom  u sp ešn o
Člani Združenja za  m edsosesko pom oč - Strojnega krožka 

Savinjska dolina so  imeli tudi letos občni zbor v  zadružnem  domu  
v  Šempetru. O delu krožka v  preteklem  letu, ki je  bilo prvo v  man
datu novega vodstva, sta spregovorila predsednik Bojan Čretnik in 
vodja krožka Sim on Gajšek. Oba sta delo krožka ocenila kot zelo  
uspešno, sa j so  v  celoti uresničili zastavljen program, poleg tega so  
uspeli povečati število članov, skupaj pa so  člani opravili več kot 
še st  tisoč delovnih ur.

Lansko leto se je za Strojni 
krožek Savinjska dolina začelo z 
izdajo nove številke Orača in orga
nizacijo občnega zbora. Spomladi 
so v  sodelovanju z Inštitutom za 
hmeljarstvo in pivovarstvo orga
nizirali prikaz pršilnika Myers, ki 
ga zastopa podjetje Kimet, d.o.o., 
na njem pa je bil prisoten celo 
lastnik M yersa. Pripravili so 
strokovno ekskurzijo v  tovarno 
traktorjev Zetor v  Bernu, sodelo
vali na jožefovem sejmu, konec 
junija pa se je nekaj članov 
udeležilo predstavitev Rau- 
Rauchovega programa. Kot vsako 
leto se je nekaj članov krožka 
udeležilo tekm ovanja oračev, 
ponovno pa so ugotovili, da bodo 
morali za doseganje prvih treh 
mest nabaviti tekmovalni plug. 
Osrednja prireditev, ki jo je lani v 
sodelovanju z Zvezo strojnih 
krožkov in Kmetijsko svetovalno 
službo pripravil strojni krožek, je

bil DEMO Ž98. Tokrat so primerjali 
silažne kombajne in med drugim 
prikazali siliranje v  salamo. Kljub 
slabem u vrem enu dan pred 
prireditvijo si je DEMO Ž98 ogleda
lo skoraj tisoč ljudi. V septembru 
je krožek sodeloval tudi v  povorki 
na hmeljarskem likofu z otroškimi 
traktorji in priključki, ki so jih dobili 
od otrok iz vse Savinjske doline. 
Nekaj članov krožka si je ogledalo 
predstavitev Claasovih strojev na 
M adžarskem , jesen pa so si 
popestrili še z izletom v Nemčijo.

Preko vsega leta pa so nadalje
vali s prikazom traktorskih 
sedežev na posebni prikolici. 
Članstvo se je s 193 povečalo na 
205, ki so opravili prek 6000 
delovnih ur, verjetno pa je teh več, 
saj se še vedno pojavlja problem 
pisanja računov za opravljeno 
delo. Kmetje najpogosteje koristi
jo storitve krožka pri baliranju, 
oranju, brananju, delu v  gozdu, ob

žetvi, škropljenju, postavljanju 
žičnic, pri raznih prevozih in 
drobljenju kamenja. Lani pa je 
krožek organiziral tudi skupino za 
delo na domu, ki zna vsa kmečka 
opravila.

Program za letošnje leto, ki ga 
je sprejel občni zbor, je podoben

V primeru bolezni ali smrti syojih 
članov bodo pomagali svojcem.

V nadaljevanju občnega zbora 
sta Bojan Čretnik in Simon Gajšek 
podelila nagrade posam eznim  
članom  za določeno število 
izdanih računov. Kombinezone za 
več kot 500 izdanih računov v

Predsednik Bojan Čretnik (levo) in vodja SK Simon Gajšek

lanskem u. Še naprej si bodo 
prizadevali za pridobivanje novih 
članov, skrbeli za izobraževanje in 
varnost članov, pripravili demon
stracijo trosilnikov in eno ali dve 
ekskurziji, sodelovali na raznih 
prireditvah, nudili pomoč pri 
pisanju računov in poskrbeli za 
kolektivno nezgodno zavarovanje.

lanskem  letu so prejeli: Ivan 
Pinter, Vojko Ocvirk, Hinko 
Reberšek in Rafko Učakar. S 
pomočjo sponzorjev so tudi letos 
izžrebali kar nekaj nagrad za 
člane, sledilo pa je predavanje o 
hibridnem izboru koruze za 1999 
Agrosaat.

K. R., foto: T. T.

N e o b d a v č e n ih  j e  2 3 0  l i t r o v  v in a  in  10  l i t r o v  v in a  p o s e b n ih  

t r g a t e v  n a  p o ln o le tn e g a  č la n a  g o s p o d in js t v a  t e r  7  l i t r o v  

č is te g a  a lk o h o la , p r e r a č u n a n e g a  v  ž g a n je

Od 6. m arca dalje  velja  
odredba o izvajanju 4 5 , člena 
Zakona o trošarinah, k i jo  je  v  
sog la sju  z  m inistrstvom  za  
km etijstvo , gozdarstvo  in 
prehrano izdal m in ister za  
finance Mitja Gaspari, podrob
n e je  pa  ureja  trošarinske  
zavezance in količine vina ter 
žganja, k i s e  malim proizvajal
cem  dovolijo za lastno rabo 
brez plačila trošarine, določen  
pa je  tudi način obračunavanja  
in plačevanja trošarine.

Mali proizvajalec vina in žganja 
je torej fizična oseba, ki ima v  lasti 
ali uporabi opremo in surovine za 
proizvodnjo vina in žganja. Mali 
proizvajalec je tisti, ki ima v  lasti 
vsaj 5 arov vinograda in opreme 
za proizvodnjo vina ter predeluje 
vino iz grozdja, ki ga sam  pridela. 
Mali proizvajalci žganja pa so tisti, 
ki imajo v lasti ali v  uporabi kotel 
za žganje z zmogljivostjo 2 litra 
čistega alkohola. Po odredbi so za 
lastno rabo priznane in neob
davčene naslednej količine: 230 
litrov vina in 10 litrov vina poseb
nih trgatev na polnoletnega člana 
gospodinjstva zavezanca, 7 litrov 
čistega alkohola na polnoletnega .

člana, preračunanega v žganje 
glede na de jansko povprečno 
vsebnost alkohola v  pridelku 
zavezanca.

Mali pro izvaja lec v ina mora 
obračunati trošarino od količin 
vina, proizvedenih od 1. decem
bra preteklega leta do 30. novem
bra tekočega leta, zm anjšanih za 
priznano lastno rabo oziroma od 
količin v ina posebnih trgatev, 
proizvedenih od 1. aprila pretekle
ga leta do 31. marca tekočega 
leta, zm anjšanih za priznano last
no rabo. Obračun trošarine je 
treba predložiti pristojnem u 
carinskemu organu za vino do 31. 
decembra tekočega leta, za vina 
posebnih trgatev pa do 31. marca 
tekočega leta.

M ali pro izvaja lec žganja pa 
mora obračunati trošarino in 
obračun trošarine predložiti carini 
do 30 . aprila tekočega leta. 
Obračunano trošarino je treba 
plačati v  30 dneh po predložitvi 
obračuna, ki ga je potrebno odd
ati na posebnem obrazcu, ki je bil 
objavljen v  Uradnem listu, št. 13. z 
dne 5. marca letos.

M. T.

Renault v Levcu odpira nov salon
Podjetje RSL, d.o.o, Levec bo v  petek, 19. marca, odprlo nov in 
sodoben'prodajno servisni center, s  katerim so postavili nov mejnik 
razvoja. Vse do 25. marca vas vabijo, da jih obiščete in se seznanite 
z  njihovo ponudbo, predstavili pa bodo tudi novega megana. | . K.

Roman Brglez
pekarna - slaščičarna - trgovina 
Vransko 17, 3305 Vransko

p e ka rn a  in  t rg o v in a  V ra n s k o , te l.:  7 2 5 -1 0 4 , s la š č ič a rn a  Ža lec , te l.:  7 1 8 -1 0 5 , 
p e ka rn a  V e le n je , te l.:  8 5 4 -1 8 1 , G riže  te l. :  7 1 8 -0 2 2

Zvestoba pekarne in trgovine 
naša je podoba, 
kdor pri nas kupuje, 
dobro načrtuje.

SPO ŠTO VA N I KU PCI

V prihodnjih dneh bomo posebno pozornost 
nam enjali materam, družini in otrokom. V vrtcih, 
šolah in drugod bo veliko prireditev, posvečenih 
25. marcu, dnevu mater. Ob njihovem  prazniku, 
tako kot ob minulem 8. m arcu, se  s  čestitko 
pridružujem o tudi v našem kolektivu. Naj bo ta dan 
nekaj posebnega!

Vabljeni k nakupu v blagovnico na Vranskem 
in v trgovino v Grižah!

kolektiv prijaznih ljudi 
BRGLEZ
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Mlekarna Celeia Arja vas

Lani rekordni odkup, 
zlate golide najboljšim

Začetek M lekarne Celeia segajo  v  m edvojna leta, ko so  ustanovili 
proizvodni obrat v  centru m esta Celje, leta 1 9 6 2  pa so  zgradili 
m lekarno v  M edlogu - imela je  2 0  tisoč litrov mleka dnevne  
zm ogljivosti. S  številnimi rekonstrukcijami in dograditvami pa so  v  
letu 1 9 8 4  na dan odkupili 1 6 0  tisoč litrov mleka. Leta 1979 s e  je  
m lekarni pridružila sirarna Šm arje. Mlekarna s e  je  v  letu 1 9 8 7  pre
selila v  Arjo vas. Istega leta s o  posodobili in avtomatizirali strojno  
linijo za  izdelavo sirov. S  to oprem o so  postali največji proizvajalec 
poltrdih sirov v  Sloveniji. V lanskem  letu s o  zaključili s  posodobitvi
jo  in povečanjem  zm ogljivosti polnilnih stro jev  za  fermentirane 
izdelke in linijo za razrez in konfekcioniranje sirov.

Kot je povedal na torkovi 
slovesnosti ob podelitvi priznanj 
proizvajalcem  m leka M lekarne 
Celeia direktor Zdravko Počivalšek, 
so lani od 1900 kmetov iz 22 
km etijskih zadrug odkupili 
49 .583 ,287 I m leka, kar je za 10 
odstotkov več kot leto poprej, na 
ptujskem področju pa so odkupili 
še  4 .849 .000 litrov mleka. Za 5 
odstotkov so povečali tudi odkup 
kozjega m leka. 70 odstotkov 
odkupljenega m leka je bilo ekstra 
kvalitete, kar je omogočilo ob novi 
aseptični liniji podaljšanje roka 
trajnosti fermentiranih izdelkov na 
21 dni brez konzervansov.
Potrošnikom so lani ponudili nov 
probiotični jogurt LCA ACI, najprej 
sam o navadni, nato pa še sadne 
z  okusom vrtne jagode, vinograd
niške breskve in gozdne 
borovnice. Potrošniki so izdelke

Franc Brišnik

zelo dobro sprejeli. Poleg tega 
proizvajajo več vrst m leka, 
sm etan, m asla, jogurtov, skute in 
skutnih nam azov ter sirov in 
sladoledov. Njihovi siri imajo 
najvišji možni zn ak  slovenske 
kvalitete SQ, še posebno ponosni 
pa so na certifikat kakovosti ISO

9001, ki so ga pridobili v  letu 
1997. Kljub široki paleti proizvodov 
iščejo vedno nove možnosti in že 
v  marcu se bodo na sejmu kuli
narike v  Ljubljani predstavili z 
novim sirom.

Na omenjeni prireditvi so svo
jim najboljšim  proizvajalcem  
mleka podelili kristalne golide.

Med KZ so jih prejele KZ 
Šaleška dolina za 8 .136.236 litrov 
mleka, KZ Šmarje za 6.483.275 
litrov in KZ Šentjur za 6.188.400 
litrov mleka. Najuspešnejši proiz
vajalci v  preteklem letu pa so bili 
Franc in Marjana Rotnik z Raven 
pri Šoštanju s 382.222 I mleka, 
Cvetka in Peter Napotnik iz 
Topolšice s 353.583 I in Marjan 
Rak iz Stražišča pri Prevaljah s 
302 .249  I m leka. Prvi trije 
najuspešnejši proizvajalci kozjega 
mleka pa so bili Franc Videc iz 
Vodruža (Šentjur pri Celju) z 
28 .606 I, Slavica Trkmič iz Šentvi
da pri Grobelnem z 28 .548 I in 
Marija Kapel iz Svetlega dola pri 
Štorah z 22 .480 litri mleka.

Iz kmetijskih zadrug v  Savinjski 
dolini so največ mleka oddali: KZ 
Trnava - Gomilsko Anton Rožič 
136.921 I, KZ Petrovče Bojan Čret
nik 81 .545 , KZ Braslovče Marta 
Flere 150.110 I, KZ Polzela Alojz 
Satler 107843 I. KZ Vransko Marija 
Pečenik 101.111 I, KZ Šempeter 
Dam jan Cetina 267.818, KZ 
Gotovlje Branko Ograjenšek 
166 .369 I, itd. Iz M lekarske 
zadruge Arja vas pa je največ 
m leka oddal Franc Brišn ik iz 
Prekope pri Vranskem, 262.105 
litrov (na sliki).

T. Tavčar

Z L jubljanske borze
Vrednosti delnic, s katerimi se 

trguje na Ljubljanski borzi, so bile 
v  porastu tudi pretekli m esec  Rast 
je razvidna že  iz vrednostni 
borznih indeksov - SBI in PIX. 
Vrednost SBI-ja (kaže gibanje del
nic podjetja) je do konca meseca 
porastla na 1935 indeksnih točk, 
indeks PIX (kaže smer gibanja del
nic skladov) pa na 1101 točko.

Indeks delnic skladov je borza 
začela objavljati 1. februarja letos. 
Potreba za objavljanje indeksa 
delnic skladov je nastala pred
vsem  zaradi povečanega števila 
delnic skladov na borzi. Do konca 
lanskega leta se jih je uvrstilo 
preko tri četrtine. Zaradi tega se je 
povečal obseg sklenjenih poslov, 
tržna kapitalizacija konec lanskega 
leta pa je znašala več kot 82 mrd. 
SIT. V indeks PIX je vključenih dva
jse t najpom em bnejših delnic 
skladov, s katerimi se je pred 1. 
februarjem trgovalo najmanj dva
jset delovnih dni.

K rasti vrednosti indeksa so 
največ pripomogle delnice skladov 
Arkada 3 in Maksima 1. Arkada 3

je kupcem doprinesla dobrih 22 % 
zaslužka. Nekaj nad dva mio del
nic je bilo na borzo uvrščenih 9. 
februarja. Sklad Arkada 3 je za del
nice podjetij zamenjal le 30 % cer
tifikatov, ostali del pa bo(če bo) 
pokrila država. Cena je prvi dan 
trgovanja, ob izjemno visokem 
prometu, lastnika je zamenjalo 
preko 24000 delnic, znašala 258 
SIT. Tolikšen promet predstavlja 45 
% celotnega prometa s to delnico. 
Za tako visok promet moramo 
vzrok iskati drugje kot v  kakovost
nih naložbah sklada. Promet brez 
prvega dne trgovanja v  povprečju 
namreč znaša le 2200 delnic na 
dan, in knjižna vrednost, brez 
upoštevanja certifikatov, le 572 
SIT. To pomeni, da je trenutna 
tržna cena dokaj visoka. Precej 
višji je zn esek  povprečnega 
dnevnega prometa pri drugi 
najbolj dobičkonosni delnici tega 
m eseca - Maksima 1. Znaša okoli 
6800 delnic na dan. Cena se je do 
konca m eseca zavihtela na 355 
SIT za delnico.

Nekoliko nižji, šest- do devetod

stotni zaslužek so lastnikom pri
nesle delnice skladov: Atena, 
Pomurska investicijska družba in 
Capinvest. Za delnice skladov 
Atena je bilo konec februarja 
potrebno odšteti okoli 415 SIT za 
delnico. Tolikšna rast njihovih vred
nosti je deloma posledica 
visokega prometa, borzni posred- 

* niki so z njimi sklenili okoli 17 
odstotkov celotnega prometa. 
Dvignila se je tudi njihova 
povprečna m esečna vrednost, 
znaša 395 SIT za delnico. 
Nadaljnje gibanje pa je odvisno od 
gibanja vrednosti delnic podjetij 
na borzi.

Nekaj višji sta še povprečni 
vrednosti delnic Capinvest in 
Pomurske investicijske družbe. Po 
devetodstotnem porastu Caprin- 
vestove delnice znašajo 297 SIT 
za delnico, delnice Pomurske 
invest, družbe pa 647 SIT. Tolikšne 
razlike v vrednostih so nastale 
zaradi odstotka izkoriščenih certi
fikatov. Pomurska invest, družba 
je pohitela in ima z delnicami 

• zapolnjen ves kapital, zato je vred
nost najvišja . Atena se lahko 
pohvali le s polovično zapol- 
njenostjo, medtem ko ima skald 
Capinvest zapolnjenost v  višini 
ene tretjine. Z donosom se v 
preteklem mesecu lahko pohvali 
še nekaj delnic. Te so Arkada 1, 
Maxima 3, Mercata in Mercata 1, 
Certious 1, delnice Kompasovih 
skladov ter Krone, Vipe Nanos in 
Zvon 1. Njihovi donosi znašajo 
manj kot 5%, kar pri visokih 
provizijah in drugih stroških, ki jih 
zahtevata borza in država, komaj 
zadošča za njihovo pokritje. 
Vrednosti delnic ostalih 13 skladov 
pa je m esec zaključilo z negativn
im predznakom. To se v  marcu 
lahko zgodi še kateri izmed drugih 
delnic skladov, ki so sedaj sicer 
zabeležile porast.

Ne smemo pozabiti, da so vred
nosti teh delnic odvisne od vred
nosti delnic podjetij, ki pa bodo po 
dvomesečni rasti zagotovo neko
liko upadle. V inko  A beršek

Ekipa Ponikve naprej
Društvo podeželske mladine Spodnje Savinjske doline Žalec, 

odbor Petrovče in Enota za  kmetijsko svetovanje Žalec so v  dvorani 
zadružnega doma v Petrovčah pripravili 28. kviz mladih Spodnje 
Savinjske doline Kaj veš o kmetijstvu? Nastopilo je pet ekip, ki so 
odgovarjale na vprašanja iz tem programa reforme kmetijske poli
tike 1999 - 2002, nega in varstvo mladega goveda, zdravje in 
bolezni drobnice, pomen vinogradništva in vinarstva v Sloveniji, o 
vinu, pijači doživetja. Največ znanja je pokazala ekipa s Ponikve, ki 
se bo 28. marca udeležila regijskega tekmovanja v  Bistrici ob Sotli. 
Druga je bila ekipa s Polzele, sledijo ekipe Petrovč, Šempetra in 
Tabora.

T. Tavčar

n o v i  d e l o v n i  č a s i  

e n o t  P o d r u ž n i c e  H m e z a d

Banka C elje  je v  nekaterih enotah sprem enila delovni čas. 
O d  15. m a rc a  1999 dalje sm o Vam  na voljo:

E k sp o z itu ra  Ž a lec
od ponedeljka do petka  
od 8.00 do 18.00 ure  
ob sobotah  
od 8.00 do 12.00 ure

E n o ta  H m e lja rsk a
od ponedeljka do petka  
od 8.00 do 18.00 ure  
ob sobotah  
od 8.00 do 12.00 ure

A g e n c ija  P etro vče  
od ponedeljka do petka
od 8.00 do 11.00 ure in  od 13.30 do 16.30 ure

A g e n c ija  B ra s lo v če
od ponedeljka do petka
od 8.00 do 11.00 ure in  od 13.30 do 16.30 ure
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A g e n c ija  P o lze la
od ponedeljka do petka
od 8.00 do 12.00 ure in  od 14.00 do 17.00 ure  
sobota
od 8.00 do 11.30 ure

A g e n c ija  Šem p eter
od ponedeljka do petka
od 8.00 do 12.00 ure in  od 14.00 do 17.00 ure

A g e n c ija  P re b o ld
od ponedeljka do petka
od 8.00 do 11.00 ure in  od 14.00 do 17.00 ure

A g e n c ija  V ra n sk o
od ponedeljka do petka
od 8.00 do 11.00 ure in  od 13.30 do 16.30 ure

E k sp o z itu ra  M o zirje
od ponedeljka do petka
od 8.00 do 11.00 ure in  od 14.00 do 17.00 ure

G | banka celje
V v a r n e m  z a v e t j u  t r a d i c i j e

P R O D A J A  V O Z I L

DAČA, d .o .o .
M ig o jn ic e  1 4 0 ,  3 3 0 2  G R I Ž E

tel.: 063/718-222 
mobitel: 0609 / 629-093

C  O D K U P  IN  P R O D A J A  R A B L J E N I H  V O Z I L  O D  L E T N I K A  1 9 9 3  D A L J E  )

UGODNE CENE VSEH VRST GUM!
(Odprto: od 7. do 15. ure.

sreda: od 7. do 17. ure, 
l petek: od 7. do 13. ure.

ZA VSA RABLJENA VOZILA IN SANI 
KREDITNI POGOJI - OBRESTNA MERA 

DO 3 LET 4,5%, DO 5 LET 5%.



Skupna p red stav itev  n a  sejm u A lpe A dria
Od 9. do 14. marca je  bil v  Ljubljani m ednarodni turistični se jem  Alpe Adria, na katerem  so  sodelovale vse  občine Spodnje Savinjske  

doline.
Predstavitev so  pripravili Turistična zveza Spodnje Savinjske doline, G IZ  Podjetniški center in Upravna enota. V šestih  dneh so  s e  števil

nim obiskovalcem  predstavile posam ezne občine s  svojim i naravnimi in kulturnimi zanimivostmi ter turistično in gostinsko ponudbo. Ob 
tem pa je  potrebno poudariti veliko zavzetost občin za  skupen nastop, ki je  prav gotovo vzpodbudno kazalo za napredek turizma v  
Savinjski dolini. Skupen nastop na sejm u je  pohvalil tudi predsednik Turistične zveze Slovenije Marjan Rožič in dodal, da postaja Savinjska  
dolina na turističnem trgu vedno bolj promovirana in zanimiva.

Prvi dan sejma se je predstavila 
občina Braslovče z domačim 
pevskim zborom z Gomilskega, 
predicami, hmeljsko princeso in 
starešinom. Moto njihove pred
stavitve je bila najlepši' evropski 
kraj, kjer sta poleg naravnih in kul-

Prvi dan so se predstavili Braslovčani.

turnih znamenitosti zanimivi tudi 
lovska in ribiška dejavnost. V 
sredo se je predstavila občina 
Polzela. Poskrbeli so za prijetno 
razpoloženje s harmonikarji iz 
Andraža in kvintetom Lastovka. 
Obiskovalcem sejm a so poleg

domačih dobrot ponudili tudi 
jabolčnik. Z njim so razveselili 
marsikaterega obiskovalca. Poleg 
predstavitve turističnega krožka 
osnovne šole se je predstavila 
tudi tovarna nogavic, po kateri je 
Polzela precej poznana. V video

posnetku so predstavili tudi 
Polzelo z okolico in košarkarski 
klub Hopsi.

Občina Prebold se je pred
stavila z dvema kampoma in 
kmečkim turizm om , dvema 
plan inskim a posto jankam a, z

lovsko in ribiško družino, kozjere
jo (proizvodnja sira in salam ). 
Tekstilno tovarno v turističnem 
pomenu, pekarno Petrnel, gostinci 
pa so skupaj z društvi poskrbeli, 
da se je pri stojnici zadržalo pre
cej obiskovalcev sejm a, vzdušje 
pa je popestril Alberto Gregorič.

Najštevilneje so bili zastopani 
Žalčani, ki so na sejem pripeljali 
znane gostince in trgovce, kmečki 
turizem Mlinar iz Gotovelj, tur
istična agencija Potepuh pa je 
predstavila galerijo Kogoj. 
Obiskovalcem se je predstavilo 
tudi podjetje Caffe Trapic s kavo. Z 
video posnetki so predstavili nar
avne in kulturne znam enitosti, 
najpomembnejše prireditve, s pro

pagandnim gradivom pa obisko
va lce  seznan ja li z m ožnostm i 
oddiha in rekreacije. Pri tem pa 
niso pozabili na kongresni tur
izem, za katerega je v Žalcu veliko 
možnosti. Da je bil žalski dan 
živahen, je poskrbel tudi Miro 
Klinc.

Občina Vransko se je pred
stavila z m uzejem  motociklov, 
poleg dom ačih dobrot pa so 
obiskovalce privablja li zvoki 
ansam bla Robija Zupana.

Zadnji dan sejm a je občina 
Tabor predstavila turistične kmeti
je in bogat kulturni utrip.

J. K.

Pevci kvinteta Lastovka in harmonikarji iz Andraža so skrbeli za prijetno razpoloženje.

Med številnimi gosti žalskega dne sta bila tudi Marjan Rožič, predsedniki! Slovenije, ki je pohvalil predstavitev 
Savinjčanov na sejmu in državni poslanec Anton Delak.

Razstavni prostor so obiskali Dolenjci iz Trebnjega, ki so zapeli ob kavi Cafe Tropic.

Razstavni prostor turistične agencije Dober dan iz Šempetra, ki je bil zelo obiskan.
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Turistično društvo Šempeter

Manjši obisk zaradi 
avtoceste

Iz poročil je sklepati, da so v  
društvu delali prizadevno, da so 
vzorno skrbeli za svoje objekte -

27.441 obiskovalcev, kar je za 20 
odstotkov manj kot leto poprej, 
medtem ko na gozdni poučni poti

Novi predsednik Turističnega društva 
Šempeter Zvone Artnik.

padca obiska niso zabeležili. 
Obiskovalcev je bilo okrog 3000. 
Pripravili so več prireditev in na 
mnogih sodelovali. Zadovoljni so, 
ker imajo dober podmladek na OŠ 
Šempeter. Pri vzdrževanju objek
tov so opravili več kot 700 ur 
prostovoljnega dela. Tudi letos so 
na občnem zboru podelili priz
nanja za lepo urejeno okolje in 
društveno delo v  društvu. Prva je 
prejelo deset družin, druga pa 
deset posam eznikov. Marjan 
Rožič pa je podelil bronaste znake 
Turistične zveze Slovenije, ki so jih 
prejeli Katica Klinc, Marija Hrovat, 
Stanko jelen, Zvone Artnik, Franci 
Čretnik in lože jelen.

Na zboru so na novo izvolili 
organe društva in predsednika 
Zvoneta Artnika ter za pod
predsednico Silvo Štrukel. Program 
dela za  naprej je  podoben 
dosedanjemu. Zajema vzdrževan
je, predvsem pa postavitev tabel 
na izhodu iz avtoceste v 
Šempetru.

T. Tavčar

N o v i p r e d s e d n ik  Z v o n e  A r t n i k ,  p r i z n a n ja  p o d e li l  M a r ja n  

R o ž ič ,  p r e d s e d n ik  T Z  S lo v e n i je

Člani Turističnega društva  
Šem peter v  Savin jski dolini so  
na svojem  občnem  zboru prete
htali opravljeno in s i postavili 
načrte za  naprej. Zbora sta  se  
poleg velikega števila članov 
udeležila  tudi p red sed n ik
Turistične z v e ze  S loven ije , 
Marjan R ožič in Danica Korent, 
predstavnica TZ Spodnje Savi
n jske doline in Podjetniškega  
centra Ž a lec

Rimsko nekropolo, jamo Pekel in v 
sodelovanju z Enoto zavoda za 
gozdove iz Žalca za poučno gozd
no pot. Kljub temu pa beležijo v  
lanskem letu manjši obisk, kar 
pripisujejo avtocesti. Tudi ta ima 
namreč za Šempetrane dve plati. 
Zelo zadovoljni so, da se je tranz
itni promet zelo zm anjšal, seveda 
pa mnogi niti ne opazijo, da so se 
peljali mimo Šempetra. Tako je 
lani njihova objekta obiskalo

Predsednik Turistične zveze Slovenije podeljuje bronasti znak jožetu jelenu.

T urizem  n e  pozna m eja
Turistična sezona je pred vrati. 

Pri tem mislim zlasti na letno 
sezono, ko se bodo zopet začele 
vrstiti številne prireditve in akcije. 
Po skupnem nastopu na mednar
odnem  turističnem  sejm u je 
vzpodbudno, da v  turizmu ne bo 
čutiti novih občinskih meja, celo 
nasprotno, v  turistična jadra veje 
nov veter. Na nujno povezovanje 
zaokroženih območij so ob obisku 
v  Žalcu opozarjali tudi predstavni
ki programa Phare, saj le tako 
lahko pričakujemo večjo podporo 
države in Evrope. To pa seveda ne 
bo prišlo sam o od sebe, treba si 
jo bo izboriti. Vzpodbudna so 
razm išljan ja in že  nekateri 
konkretni načrti o povečanih nas
tanitvenih kapacitetah, načrti o 
razvoju km ečkega turizm a, ob 
slovenski akciji kulinarike in vina 
pa se ponujajo zanim ive zamisli.

V Savinjsko dolino prihaja vedno 
več domačih in tujih športnikov, 
kulturna srečanja in prireditve, 
sem inarska in kongresna srečanja 
pa vse bolj potrjujejo zanim anje 
za Savinjsko dolino, ki ima za 
takšna srečanja tudi zanim ivo 
geografsko lego. Morda je bilo na 
promociji prednostnih danosti še 
premalo storjenega. Ob tem pa 
marsikdaj naletimo na problem 
kapacitet za sprejem skupin, da o 
kakovostni gostinski ponudbi ne 
govorimo. Prem alo je gostišč 
kakovosti Štorman, Hotel Žalec in 
morda še nekaterih. Zato je ob 
letošnjem letu turizma, ko naj bi 
večjo pozornost namenjali domači 
hrani, čas za obogatitev gostinske 
ponudbe.

Ponašamo se s številnimi in v 
širšem okolju odmevnimi priredit
vami, ki pa jih bo treba še obo

gatiti in še bolj promovirati. Da 
smo pripravljeni storiti več za 
razvoj turizma, smo lahko opozo
rili tudi na sejmu Alpe Adria.

J. K.

GOSTIŠČE SLOVAN 
FILAČ VRANSKO 

t e l . :  7 2 5 - 4 3 0  in  
GOSTIŠČE TROBEJ 

GORNJI GRAD 
t e l . :  8 4 3 - 0 0 6

p o n u ja ta  g o s t in s k e  u s lu g e  
in  s e  v a m

p r ip o r o č a ta  z a  o h c e t i, 
s lo v e s n e  o b r o k e , 

k o s i la ,  m a lic e  in  h r a n o  p o  
n a r o č i lu .

V R liN A R Ž M O) c e l j e
Tel.: 471-021, 471-036, Faks: 471-510

VAM  PREDSTAVLJA SVOJ BO G AT PROGRAM
NUDIMO n a veliko  In malo:
- okrasne lončnice, enoletnice in balkonsko cvetje
- rezano cvetje, vence in šopke
- presajanje lončnic, urejanje in aranžiranje poslovnih prostorov, sejmov, 

razstav in ostalih prireditev
- urejanje in vzdrževanje grobov
- repromaterial in pestro izbiro artiklov za cvetličarne
- pisano paleto zemlje za presajanje
- pestro izbiro velikonočnih dodatkov
Ob m aterinskem  dnevu  vsem  m ateram  isk rene čestitke!

VABIM O  VAS V  VRTNA CENTRA 1
■

V ' / A  f.c :, (J  0  n i U . j t j

Osnovna šola Polzela je bila 
letos gostiteljica regijskega 13. 
otroškega festivala Turizmu poma
ga lastna glava. Za letošnje tek
movanje pod naslovom Moj kraj, 
turistični kraj so se po besedah 
tajnika Turistične zveze Slovenije 
prijavile 102 osnovne šole in ena 
srednja šola. Ker pa vse šole ne 
morejo tekmovati na državnem 
tekm ovanju se bo zvrstilo po 
Sloveniji kar 11 regijskih tek
movanj, za celjsko regijo pa je bilo 
na Polzeli. S pismeno nalogo, 
razstavo in nastopom se je na 
Polzeli predstavilo 11 turističnih 
podmladkov iz OŠ Frana Roša 
Celje, Vitanje, Slovenskih Konjic, 
Zreč, II. OŠ Rogaška Slatina, Žalca, 
Braslovč, Slivnice pri Celju, Šempe
tra in Polzele. Komisija je imela 
težko delo. "Vsi ste se naloge lotili 
ze lo  resno, ze lo  odgovorno. 
Moram reči, da smo z vsemi 
nalogami zalo zadovoljni. Žal so 
pravilniki taki, da se na državnem 
prvenstvu pokaže samo ena ekipa 
iz regijskega tekmovanja, to se 
pravi tisti, ki je zbral največ točk. 
Vsi, ki ste danes tukaj nastopili, 
dobite bronasta priznanja, na 
državno pa bo odšla ekipa 
Osnovne šole Polzela", je v svo
jem govoru na zaključku sloves
nosti dejal tajnik Turistične zveze 
Slovenije, Alojz Šoster. T.Tavčar

13. otroški turistični festival

Na državno Polzelani

Turistični podmladek OŠ Polzela z mentorico Marijo Petrovec in ravnateljico 
OŠ Polzela, mag. Marinko Marovt, ki bo 15. in 16. aprila nastopil na državnem 
tekmovanju v Lendavi

•  •  » J  •  * * • • * • • • • ■ • * • • * • * * . * » * • * - * ' • * * * *

Pozdrav s Sentjungerta
Planinska sekcija 

Galicija je izdala raz- 
gledico Pozdrav s 
Šentjungerta. Več
letna želja se je ures
ničila, sa j sm o jo 
lahko planincem  
predstavili letos na 
občnem zboru. Veliko 

je bilo 
vloženega, d iapozi
tive je pripravil Darko 
Naraglav, razglednico 
je oblikoval Viktor 
Furman, natisnili pa 
so jo v Šetisk Žalec.

V. Furman

V februarski številki Savinjčana je bila objavljena slika gostišča Fenrega v Veliki Pirešici.
Izmed prispelih dopisn ic s praviln im i odgovori sm o izžrebali tri nagrajence:

Nagrade prejm ete v  ta jn ištvu uredništva.
Tokrat pa vas sprašujemo, v katerem kraju stoji koča, ki je na posnetku in po kom se imenuje1
Odgovore pričakujem o do lO.aprila 1999.

1. Brigita Polajžer, Rakovlje 52, Braslovče
2. Marija Brdnik, Studence 40, Žalec
3. Martina Remšak, Zg. Grušovlje 2, Šempeter

M orda v este , kje j e  to?



Humanitarna prireditev v Galiciji

D obrota ogreje  srce
Kulturna dejavnost v  Galiciji je v  zadnjih letih izredno razgibana,

težave pa izvajalcem povzročajo 
predvsem neogrevani prostori in 
slaba opremljenost odra. Tovrstna 
dejavnost pa je zanimiva in aktiv
na predvsem v času nizkih tem
peratur, skopa in neprimerna 
oprema odra pa omejuje izvajalce

Voditeljica 
ki zbor KD

z organizatorjem prireditve Petrom Vipavcem, v ozadju pa dekliški pevs-

Vedno bolj razočarani
M iran K ra jšek  ¡e  p rijeten  

sogovornik, j e tudi predsednik  
KUD Griže. Ravno zaradi tega 
sem  se  odločila poklepetati z  
njim.

V očeh javnosti je  delo kul
turnega društva Griže kar malce 
odrinjeno, oziroma zapostavl
jeno. Premalo s e  p iše o vašem  
delovanju in aktivnostih, čeprav  
sem  slišala, da ste  zelo aktivni. 
Kaj kot predsednik KUD Griže 
menite o te j trditvi ?

Menite, da bi s e  dalo v  delu 
vašega društva kaj izboljšati, 
oziroma sprem eniti ?

“ Vaša trditev je popolnoma na 
mestu. Ravno področju seznan
janja javnosti z  našim delom smo 
posvetili premalo časa. Razlog je 
preprost. Ob vsem delu, ki ga 
vlagamo v KUD, nam enostavno 
ne preostane časa za informiranje 
javnosti. Na občnem zboru KUD 
smo izvršni odbor razširili še z 
enim članom, in sicer Matjažem 
Črešnovarjem, ki bo skrbel za 
informiranje javnosti o delovanju 
in aktivnostih našega društva. 
Upam, da bo v bodoče javnost 
bolje seznanjena z našim delom. 
Matjaž bo pripravljal tudi pro
grame, ki so zanimivi za mlade. 
Bo nekakšen programski vodja 
KUD-a. *

So  prebivalci Griž dovolj 
aktivni na kulturnem področju. 
Ali mislite, da bi bila lahko nji
hova aktivnost še  večja ?

" KUD Griže je precej močno, saj 
trenutno šteje 600 članov. Imamo 
8 sekcij, ki so bolj ali manj 
aktivne. V našem  kulturnem 
društvu najde vsak, kar želi, saj 
delujejo različne dejavnosti; od 
dramske, pevske in knjižničarske 
dejavnosti itd.

Pripravljamo zabavne in kul
turne prireditve. Radi bi izboljšali 
delo z mladimi. Že sedaj orga
niziramo razne prireditve za 
mlade, npr. Miš m aš in Rock žur, 
vendar so to le enkratne akcije. V 
Grižah m anjka vsakodnevnega 
dela z mladimi. Kdo naj poskrbi za 
to, ali KS ali KUD, je seveda dile
ma. V KUD imamo dovolj mladih, 
ki so aktivni. V lanskem letu smo 
želeli ustanoviti sekcijo mladih, ki 
ni najbolje zaživela in to naj bi bil 
cilj, ki nas čaka v tem letu. Oživeli 
bi radi tudi delo dramske skupine, 
ki je bila včasih zelo ustvarjalna. 
Nad aktivnostjo Grižanov smo 
vedno bolj razočarani. Naše

društvo pripravlja ogromno prire
ditev, vendar ugotavljamo, da na 
teh prireditvah ni takšnega obiska, 
kot bi si želeli. Prireditve niso 
razprodane. Smo pa zelo zado
voljni z obiskom Miš m aša, ven
dar nam prireditev ni prinesla 
dobička. Mislim pa, da tu ne gre le 
za  problem Griž in Grižanov, 
temveč celotnega prostora. Vse je 
povezano z denarjem, saj mora 
človek, ki obišče neko prireditev, 
imeti s sabo tudi denar in tu m is
lim, da je temeljni problem, ob 
katerem bi se morala zamisliti 
naša vlada."

Obstaja ka k šen  p o seb en  
pereč problem  na področju dela 
vašega društva ?

'Ta trenutek je najbolj pereč 
problem samo vodstvo kraja, ki 
nekako ne izpostavi jasno svojih 
ciljev, kaj želi napraviti iz Griž. Res 
je, da je KUD nekako lastnik doma 
Svobode in letnega gledališča 
Limberk, vendar pa društvo ne 
more postavljati ciljev. V preteklih 
letih smo vložili veliko naporov, da 
smo v kraju odprli banko, papirni
co in uredili prostore krajevni 
skupnosti. Obstaja pa možnost, 
da bi Griže imele svojega zdravni
ka, vendar KUD ne more izvajati 
teh dejavnosti, dali pa smo pros
tor in s tem možnost, da se zade
va izpelje. Moram pa povedati, da 
kraj v tem trenutku ne kaže zani
manja za to, da bi iz osrednejga 
objekta v Grižah nastalo tisto, kar 
bi zadovoljevalo  potrebe 
domačinov. Seveda imamo tudi 
finančne težave, kajti vse prostore, 
ki jih uporabljajo politične stranke 
in društva, so v  uporabi brez
plačno. Denar pa seveda moramo 
nekje dobiti in o tem problemu 
funkcionarji v  kraju sploh ne 
razmišljajo. Finančne težave smo 
do sedaj reševali z  najemnino, ki 
nam jo je plačevalo podjetje 
Sigma nova, ki pa nas zdaj

zapušča. Zaradi njihove selitve bo 
izpadel del najemnine, s katero 
smo si nekako krili ostale stroške. 
Rešitev vidim v tem , da si 
poiščemo novega na jem n ika ."

Kakšne načrte s te  s i  zadali v  
vašem  kulturnem društvu v  tem  
letu ?

"Med naše načrte sodijo 
prireditve, med katere moram 
omeniti Miš maš, Rock žur, revijo 
Zlate citre, državno tekmovanje 
slovenskih citrarjev, srečanje 
lovskih pevskih skupin in rogistov 
Slovenije, javno TV oddajo Po 
domače, ne smem pa pozabiti 
omeniti prireditve ob pustovanju, 
martinovanju in nazadnje veliko 
silvestrovanje ob prehodu 
tisočletja z ansam blom  Mira 
Klinca. Rad bi povedal, da so zelo 
aktivne tudi sekcije  v  našem  
društvu, saj tudi v tem letu načrtu
jejo več koncertov, tako godba, ki 
bo v  naslednjem letu praznovala 
120. obletnico delovanja, kot tudi 
ženski pevski zbor, ki bo prav tako 
naslednje leto praznoval jubilej 
50. obletnico delovanja. V plan 
smo si zadali, da na oder postavi
mo domačo predstavo, za katero 
upam, da nam bo uspela. 
Občinstvu dolgujemo predstavo 
Deseti brat, saj je bilo lani 50 let 
od prve uprizoritve. Podana je bila 
ideja o združitvi krajevne knjižnice 
s knjižnico osnovne šole Griže, 
prav tako pa v  tem letu želimo 
dokončati obnovo doma Svobode 
Griže; fasado, stavbno pohištvo, 
ploščo nad dvorano in obnovo 
ostrešja. Poleg že prej naštetih 
prireditev pa sekcije KUD pripravl
jajo še čitalniške večere, kino 
predstave za otroke, gostovanje 
tujih kulturnih skupin, samostojne 
nastope domačih skupin, ter že 
prej omenjene koncerte pevskih 
zborov in godbe na pihala. In še 
na eno stvar upam, da nam bo 
uspela v  tem letu. To je zago
tovitev prostorov za  galerijo 
akadem skega slikarja Rudija 
Spanzla in rudarskega muzeja. 
Dosedanji razgovori in naša 
prizadevanja niso dosegli željenih 
rezultatov."

Upam, da se bodo v letošnjem 
letu stvari premaknile z mrtve 
točke in da bodo odgovorni v tem 
primeru našli posluh za prizade
vanje KUD Griže. Načrtov imajo 
več kot dovolj in priznati moramo, 
da so eno izm ed aktivnejših 
društev v občini. Kako tudi ne, ko 
pa je njihov predsednik tako poln 
idej in volje do dela.

Alenka Turnšek - jelen

Novo na filmskih platnih

T em ni a n g e li u so d e

v  prenekaterih dobrih zamislih, 
hkrati pa onem ogoča izvedbo 
zanim ivih gostovanj. Družbena 
sredstva za obnovo so seveda 
premalo, zato se je  gališka 
skup ina društev odločila za 
hum anitarno zbiranje dodatnih 
sredstev.

V nedeljo, 28. februarja, so 
pripravili prireditev^ na kateri so 
nastopili Dekliški pevski zbor KD 
Galicija, ansam bel Zeus, ansam 
bel Celjskih pet, Duo Bonžar, 
Boštjan s prijatelji, Ljudski pevci iz 
jezerc, Duo Bojč in Bojan , 
Ansambel Mikola, Aleš Brežnik in 
S lovenski ekspres. Med 
občinstvom  je bil tudi župan 
občine Žalec, Lojze Posedel, ki je 
spregovoril zbranim in pohvalil 
zam isel ter obljubil tudi dodatno 
podporo pri zbiranju sredstev. 
Tokratni izkupiček pa bo zagotovo 
dobro naložen v obnovo in opre
mo odra, za centralno ogrevanje 
pa se bo potrebno še potruditi. 
Sicer pa so prireditev materialno 
in medijsko podprli številni spon
zorji in posamezniki. T. Tavčar

Pester
kulturni marec

Zavod za  kuhuro Žalec je  tudi 
v  marcu pripravil vrsto zan
imivih kulturnih prireditev. V  
p etek  je  bila v  Savinovem  
likovnem salonu odprta razsta
va likovnih del akadem skega  
slikarja Štefana Marflaka in 
članice ZDLUS M anje Vadla, jutri 
pa s e  obeta š e  en zelo  zanimiv 
literarni večer - Pa bo pom lad  
prišla in z  njo Ivan Minatti. Gost 
večera bo seveda eden najbolj 
priljubljenih sodobnih pesnikov  
Ivan Minatti. Pogovor z  njim se  
bo začel ob 19. uri v  Občinski 
matični knjižnici.

Sicer pa bo naslednji ponedel
jek  še zadn ja predstava 
gledališkega abonm aja. To bo 
komedija |. Ortona Dan norosti v 
režiji Branka \uriča - \ure. Igrali 
bodo: Borut Veselko, Jožef
Ropoša, Mirjam Korbar, Nina 
Ivanič, Jernej Kuntner in Uroš 
Maček. Predstava bo ob 19. 30 v 
dvorani Doma JI. slovenskega tab
ora Žalec. Sicer pa se v  marcu 
obeta še ena gledališka predsta
va, in sicer v počastitev dneva 
igralca. 27. marca bo ob 19. uri v  
Domu II. slovenskega tabora pred
stava Zijaha A. Skoloviča Glumač... 
je glumač...

V torek, 23. marca ob 10. uri pa 
bo gost v  občinski matični 
knjižnici Vekoslav Grmič. 
Predstavljeni bosta namreč dve 
knjigi: Ne pozabimo in Grmičev 
zbornik. Prav tako v knjižnici pa 
bodo v petek, 26. marca ob 18.30 
odprli razstavo likovnih del Janeza 
Repnika Nabožne slike. K. R.

Si predstavljate Kučana, 
Drobniča, Rodeta, Likarja in še 
koga kot otroke v peskovniku - ver
jetno v bližini vrtca nekje v centru 
Ljubljane, kako prisegajo, da si 
bodo delili oblast in moč na stara 
leta? In kasneje, ko s pomočjo 
seksa, intrig, zločina, manipulacij in 
še enkrat seksa to tudi storijo, se 
kot klopi držijo tega, kar so 
desegli? In ko Drobnič - ups, 
Sodnik - končno odstopi oziroma 
se stegne, morajo iz njegovega 
sefa naglo pobrati dosjeje o sebi 
(čeprav mi nikoli ne bo jasno, kdaj 
uspejo zločinci njihovega kova 
med vsemi sado mažo igricami, 
igranjem pokra, gledanjem in bran
jem fotografij ter pitjem krvi pravkar 
spečenih fetusov - sic! - najti čas in 
predvsem vzrok za pisanje dosje
jev o sebi) in se potem začno nos
talgično spominjati preteklosti, 
tedaj pa starta filmska zgodba? 
Tako nekako gredo Temni angeli 
usode, film mnogohvaljenega 
dečka slovenske kinematografije, 
Saša Podgorška, film o ljubezni do 
m anipulacije in m anipulaciji z 
ljubeznijo. Sam a nostalgija. In 
čeprav mi je še težko pljuvati po že 
tako popljuvanem, pretepenem, 
prebrcanem in iz klinične smrti 
obujenem slovenskem filmu, se 
vsaj malo temu ne morem upreti. 
Kajti film ima nekaj problemov. Pod 
prvič so Demolition group bolj glas
beniki - vse boljši, svaka jim čast - 
kot pa igralci, in filmu se to 
prevečkrat pozna. V povezavi s tem 
je problem slovenščine, ko se fan
tje in nekatera dekleta trudijo na 
vse pretege, da bi bili slovnični, 
tudi ko ni časa za to (in bi se 
morali bolj posvetiti igri), učinek pa 
je lesenost. Naivnost. Tisti slavni 
občutek, ki ga dobi gledalec, da 
takole pa že nihče ne govori. Ker 
pa se Sašo tega zaveda, jim naroči, 
naj v  stilu kakšnega Tarantinovega 
Šunda glasno in pogosto uporabl-

V okviru 100-letnice Kulturno 
umetniškega društva Polzela je 
gledališka skupina, ki je tudi sicer 
med najbolj delovnimi sekcijami 
društva, uprizorila ljudsko zgodbo 
v  treh dejanjih Frana Šaleškega 
Finžgarja Veriga. Do sedaj so se 
dvakrat predstavili v  domači dvo
rani na Polzeli in minuli ponedel
jek v  Vrbju. Zaradi velikega zani
manja za to ljudsko zgodbo bodo 
v soboto, 20. marca, ob 19. uri 
zopet nastopili v  dvorani na 
Polzeli.

jajo kletvice. Bodo pač kletvice 
nadom estile slovenščino, pa 
čeprav srbske. Poteza je dobra in 
na račun nje se včasih zgodi, da 
gledalec reče: "Aha, takole se 
dogaja pri nas doma, ko smo slabe 
volje, a kaj, ko je včasih kletvic 
preveč in so povsem opazno čisto 
mašilo." Sranje. Še več kot to: 
nekatere scene v  filmu, ki bi moral 
biti divji in brezkompromisen in ki 
bi moral na še nevidene načine 
pomesti z  višje funkcionarskimi 
povezavami in pranjem možganov 
na vseh ravneh, pravim, nekatere 
scene v  tem filmu so brezoblične, 
nezadostne in naivne: navadno 
mašilo. Kar je škoda na račun 
celotnega filma. Ker - da ne bom 
samo kritiziral - določene stvari 
funkcionirajo. Vizualna podoba je 
dovršena. Podgorška ne hvalijo 
zam an, očitno včasih sanja skozi 
objektiv 8 ali 16 mm kamere. 
Obstajajo prizori, ki so natančni, 
ošiljeni, ko kamera s svojim voajer- 
skim očesom in odličnimi namen
skimi "napakami" pove več kot 
epopeje teksta. Vrhunci teh vizual
nih podob so resnično vrhunci 
(morda celo slovenskega filma). In, 
mimogrede, ko smo že pri voajer- 
stvu (in pri vrhuncih), lepo od 
gospoda režiserja, da je nagovoril 
toliko prijetnih in prijaznih deklet, 
da se pokažejo slečene vsaj od 
pasu navzgor. (Premalo. Hočemo - 
z zavestjo, da smo razvajeni - več!).

Uh. Kakorkoli obrnemo, ne 
zadostuje. Hoteli smo biti zmanip
ulirani, toda ostali smo nekje na 
pol poti, med Scilo in Karibdo. Kako 
naj potem še zares verjamemo v 
ljubezenski film? Polovična 
ljubezen ni nobena ljubezen. 
Preostane nam le še upanje, da 
bodo v  nadaljevanju, ki naj bi se 
m enda kmalu pričelo dogajati, 
naivnost in mašila odpadli, ostali 
pa bodo le še vrhunci. Če pa ne 
oni, pa vsaj dekleta. Peter Zupanc

Tudi tokrat se je režije in scene 
lotil Jaka Jeršič, za kostume skrbi 
Urška Jeršič, igrajo pa Edi Masnec, 
Igor Pungartnik, Angela Masnec, 
Andrej Lesjak, Brina Krašovec, 
Vlado M arjetič, M arija Romih, 
Marko Lesjak, Franci Uratnik, Blaž 
Jelen in Sandi Mlakar. Sodeluje 
kvintet Lastovka, za luč in efekte 
skrbita M atjaž Jeršič in Simon 
Skalič, šepetavka pa je Mateja 
Vrtnik.

T. Tavčar

Finžgaijeva Veriga 
na Polzeli



Kulturno društvo iz Vrbja je  
pripravilo prijetno praznovanje 
dneva žena. V programu so  se  
predstavili najm lajši z  igrico 
Mam a išče ime, plesom  bingo 
bango, malo starejši otroci s  
plesom , mlada glasbenika  
Tomaž in Izidor, s  čarovniškimi 
triki nas je  razveselil juro, tri 
naše krajanke pa so  s e  pred
stavile  z  "oficirjem ", to je  
običaj, ko  gredo  zaigrat 
kakšnem u znancu ali sosedu  za  
god in okroglo obletnico.

Nato so se  žene , matere, 
babice in vsi otali razvedrili ob 
zvokih ansam bla Palma. Čeprav 
proslave ob dnevu žena nekako 
niso več v  modi, si krajanke Vrbja 
tega ne pustimo vzeti.

Majda Jurač

Pust je  sicer ž e  daleč za  
nami, š e  vedno pa živi u jet v  
fotografijah. D elček vzdušja  
beneškega karnevala in gra
cioznosti beneških m ask je  z  
razstavo fotografij v  Občinsko 
m atično kn jižnico  p ren ese l  
m lad fotograf iz  Prebolda  
Tomaž Škorjanc.

Eden najbolj znanih pustnih 
karnevalov je v Benetkah in tudi 
Tom až se je tja odpravil že 
večkrat, seveda s fotografskim 
aparatom . Vsaka m aska je 
pravzaprav um etnina zase , za 
fotografa pa je velik izziv, da v  vsej 
gneči, ki vlada v  tistih dneh po 
beneških ulicah, naredi dober 
posnetek posam ezne m aske. 
Tomažu so posnetki tako uspeli, 
da jih je že le l pokazati tudi 
širšemu občinstvu. Priložnost se 
mu je ponudila prav v  pustnih 
dnevih v  Občinski matični knjižnici 
v  Žalcu.

K. R , foto: T. Š.

Pa bo pomlad prišla
V Občinski matični knjižnici 

bo v  četrtek, 18. marca, ob 19. 
uri zanimivo srečanje s  pes
nikom Ivanom Minattijem. Z 
njim se bo pogovarjal pesnik 
Ervin Fritz.

Revija za teološka, družbena in kulturna vprašanja, ki izhafa pri 
istoim enski založbi v  Petrovčah, bo tudi letos izšla v  treh dvojnih 
številkah, jedro prispevkov tkorijo prevodi iz revije Concilium, s e  pa  
tudi število domačih avtorjev nenehno povečuje.

nico nepretrganega delovanja v 
slovenskem kulturnem prostoru. 
Ob tej priliki bodo objavili tudi 
njeno celotno bibliografijo.

Kot je povedal urednik pater 
Ivan Arzenšek, lani niso izdali 
nobene knjige, ker zanje ne dobi
vajo subvencije ministrstva za kul
turo, temveč samo za revijo. Pri 
izdaji revije jim pomaga tudi 
Občina Žalec. Doslej so izdali tri 
knjige in sicer Hainza Zahrnta 
Živeti, kot da Bog je, ki je že 
razprodana, Hansa Kunga, Credo, 
ki je tudi razprodana in Antona 
Vogrinca, Nostra M axima Culpe. 
Za letos imajo v  načrtu izdajo 
knjige znanega nemškega teolo
ga, fizika in psihoanalitika Eugena 
Drewermanna z  naslovom Ko se 
nebo dotakne zemlje, vsebuje pa 
sedem najst knjig o jezusovih pri
likah: 0  sejalcu , o ljulki med 
pšenico, 0  zakladu in biseru, 0  
delavcih v vinogradu in viničarjih, 
0  svadbi, 0  desetih družinah, 0  
talentih, 0  nespametnosti boga
taša, 0  bogastvu in povratku 
hišnega gospodarja, 0  ozkih in o 
zaprtih vratih, 0  izbiri sedežev, 0  
izgubljeni ovci in 0  izgubljeni

drahmi. 0  modrem oskrbniku in 0

Pater Ivan Arzenšek

Ob p esm i in  b esed i
Težko si predstavljamo življenje 

brez glasbe, pa naj bodo to velika 
dela klasične glasbe, narodnoz
abavne, najnovejši moderni hiti ali 
pa ljudsko petje. Tako kot je 
danes glasba del našega vsak
danjega življenja, tako je včasih 
ljudsko petje sprem ljalo naše 
prednike na podeželju skozi vse 
leto in skozi vse  življenje. Pesem 
se je velikokrat oglasila ob delu, 
kjer je bilo potrebnih veliko, prid
nih rok; ob košnji in spravilu sena, 
ob žetvi in trgatvi, da je spodbu
jala utrujene ljudi. Še bolj veselo 
in od srca pa se je pesem oglasi
la ob večerih po opravljenem delu 
ali pa ob ličkanju koruze, luščenju 
fižola in kolinah. Ljudsko petje se 
je prenašalo iz roda v  rod, saj so 
ljudje v  teh pesmih izražali svoja 
čustva, svojo bolečino in žalost, 
veselje in humor. V zadnjem času . 
stare pesmi vse  bolj tonejo v  po
zabo in z njimi delček nas, delček 
našega jezika, običajev in navad. 
Poznajo jih le še starejši ljudje, ki 
pa jih le redko zapojejo, saj je za 
to vedno manj priložnosti v  tem 
hitrem načinu živ ljen ja . Dosti

mladih teh pesmi sploh ne pozna 
več. Zato je toliko bolj razveselji
vo, da se ljudje zberejo in se 
odločijo iztrgati zobu časa del 
naše dediščine in ohranjajo ljud
sko petje.

Lani se je na Ponikvi pri Žalcu 
zbralo deset žensk , ki so iz 
predalov potegnile stare pesmi in 
jih začele na vajah prepevati z 
namenom, da bi se ljudsko petje 
ohranilo in se preneslo na nove 
generacije . Ljudske pevke s 
Ponikve druži veselje do petja in 
že lani so so odločile, da pripravi
jo samostojen nastop. Začele so 
se priprave in v  sodelovanju s kul
turnim društvom so v  soboto, 6. 
februarja zvečer v  Zadružnem  
domu na Ponikvi ob slovenskem 
kulturnem prazniku pripravile 
proslavo, ki so jo poimenovale Ob 
pesmi in besedi. Pevke Marija, 
Fanika, Anica, ložica, Mirjam, 
Darja, Tatjana, Sonja, Gelca in 
Lojzka so izbrale 18 pesmi, ki so 
jih člani kulturnega društva s 
šegavo igro o kmečkem življenju 
nekoč povezali v  zanim iv in pester 
večer. Ubrano petje se je razlilo po

polni dvorani Zadružnega doma 
na Ponikvi in razveselilo  vse  
poslušalce - starejše, ki so se živo 
spomnili svoje mladosti in nas 
mlajše, ki takšne pesmi slišimo 
zelo redko. Igra, ki je povezovala 
pesm i, je prikazala življen je 
kmečke družine, predstavila je 
vlogo gospodarja in gospodinje, 
odraščajočih hčera in najmlajše 
otroke, ki so bili pastirčki in so 
prikazali, kako so se igrali v  času 
naših babic in dedkov. Večer ob 
ljudskem petju je hitro minil in 
zadnjo pesem, ki so jo pevke 
zapele skupaj z obikskovalci, je 
pospremil dolg aplavz kot pohvala 
in nagrada za ves trud, ki so ga 
pevke vložile v  ta nastop. 
Marsikdo je pevkam po nastopu 
stisnil roko in jih pohvalil in mar
sikatero oko se je zarosilo ob tej 
ali oni pesmi in ob doživeti igri 
kmečke družine.

V imenu Marjane, Gele, Francke 
in Sim ona bi rada še enkrat 
pohvalila ljudske pevke s Ponikve 
za lep večer ob domači pesmi in 
besedi ter jim čestitala za njihov 
nastop.

Le pogumno naprej vam želim 
in da bi osrečile še srca mnogih 
ljudi ter da bi ljudska pesem še 
dolgo živela.

Tatjana Založnik

Ob dnevu žen a  v Vrbju

Natečaj otroške poezije

Naj p esem  pove
O b is k  T o n e t a  P a v č k a

Osnovna šola Prebold je  ž e  tretjič zapovrstjo organizirala natečaj 
otroške poezije. Prvič so  osnovnošolci pisali v  okviru projekta o 
pravicah otrok, k i je  bil nam enjen obeležitvi 40-letnice UNICEF-a. 
Tudi na letošnji razpis s e  je  odzvalo lepo število šol. Poleg pre
boldskih osnovnošolcev in osnovnošolk so  sodelovali š e  učenci iz 
osnovnih šo l nekdanje žalske občine, in sicer iz Braslovč, Polzele, 
Šem petra, Vranskega, Griž, Tabora, Letuša in Trnave. Poleg naštetih, 
zadnje tri šo le  so  podružnične, s o  v  natečaju sodelovale š e  osnovne  
šo le  iz Dobrne, Šalek Velenje in Miha Pinter - Toledo Iz Velenja.

Na razp is je  prispelo 230 
pesmi, ki jih je ustvarilo 125 
mladih pesnic in pesnikov. Razpis 
je trajal dva m eseca - novembra 
in decembra. V začetku januarja je 
komisija vse te pesmi skrbno pre
gledala, prebrala in se odločila, da 
jih 11 posebej nagradi. To se je 
zgodilo 27. januarja na tradicional
nem literarnem večeru, na katere
ga so organizatorji povabili mlade 
avtorje in njihove mentorje ter 
pesnika Toneta Pavčka. V prijet
nem večeru so mladi avtorji prebi
rali svoje nagrajene pesmi, gost 
večera, Tone Pavček, pa je vsake
mu posebej čestital in mu podelil 
knjižno nagrado. Vsem nagrajen
im pesmim je z zanim anjem  pris
luhnil. Ob tem je zbranim povedal 
o svoji hoji za soncem in svetoval 
mladim, naj prisluhnejo glasu v 
sebi, tiktakanju notranje urice. 0  
sebi in svojem pisanju je nekoč 
dejal, da s pesmimi lažje, globlje, 
močneje, polneje in po svoje diha. 
Pavček se je med mladimi ustvar
jalci dobro počutil, presenečenje 
pa sta mu pripravila še 
drugošolka Špela iz PŠ Trnava, ki 
je pesniku izročila zbirko svojih 
pesmi in Matic iz OŠ Žalec, ki je 
posebej za to priložnost napisal 
pesem in jo izročil Pavčku za 
spomin.

In kaj pravi o tem natečaju in 
literarnem večeru organizatorka 
tega kulturnega dogodka in 
voditeljica natečaja Marija 
Smerke?

"Mislim, da smo z vsem , kar 
smo doživeli ta večer, res lahko 
zadovoljni. Namen natečaja je bil 
vsekakor dosežen. Za nekatere je 
bil to prvi pesniški poskus, za 
druge dograjevanje pesniškega 
ustvarjan ja . Vsekakor ni naš
nampn 7 n^roHiti

oriti o drobnih porazih, razočaran
jih. Ob tem izgubljajo strah pred 
belino papirja, čutijo, da jim je pri
jatelj, ki se mu lahko zaupajo, ko 
ni nikogar blizu, ki bi jih lahko 
poslušal. Izpostaviti velja tudi to, 
da na našem  natečaju ne govo
rimo o 1., 2 . ali 3. m estu. 
Zmagovalci so vsi, ki imajo radi 
lepo slovensko besedo, se znajo z 
njo in svojimi mladimi mislimi 
poigrati, si naslikati svoj svet, kajti 
"pesem je svet iz besed", kot pravi 
Boris A. Novak. Mladi v svojih 
pesmih iščejo svoj JAZ in kažejo 
pozitivno naravnanost do življen
ja," zaključuje svoje misli Marija 
Smerke.

Natečaj otroške poezije postaja 
tradicionalen spremljevalec živl
jenja mladih osnovnošolskih ust
varjalcev. Prav zato bi bila velika 
škoda, če ga več ne bi bilo, saj se 
vedno znova rojevajo novi mladi 
pesniški ustvarjalci, med katerimi

Tone Pavček podeljuje knjižne nagrade mladim pesnicam in pesnikom.

m ojstre, pesnike, am pak jih 
vzpodbuditi, da prisluhnejo sebi in 
drugim, da se bolj potrudijo opa
zovati naravo, da čutijo njeno 
ogroženost, da v svojih pesmih 
predstavijo ljudi, ki jim veliko 
pomenijo, da izpovedujejo dotike 
puščic ljubezni, da znajo spregov-

bo mogoče kdaj še veliko ime 
slovenske poezije.

Vsekakor velja organizatorjem 
čestitati za dosedanje delo in jim 
pomagati, da tudi v  bodoče hodi
jo po tej začrtani poti.

D. Naraglav

Načrti revije Znamenje
murvinem drevesu in o farizeju in 
cestninarju.

Že letos pa se v uredništvu 
Znam enje pripravljajo na prihod
nje leto, ko bo revija slavila 30-let-

B e n e šk e  m a sk e  v  Ž a len



Zbor delavcev /e sprejel sklep, da bo v čim večji men sodeloval s stečajnim upraviteljem.

Kdo bo ob d ela l H m ezadova

3 7 . sem in a r  o  h m eljarstvu
Inštitut za  hm eljarstvo in pivovarstvo Žalec je  v  sodelovanju s  

Km etijsko svetovalno službo oziroma m inistrstvom za km etijstvo, 
gozdarstvo in prehrano organiziral tradicionalni, letos ž e  37. sem i
nar o hmeljarstvu. Sem inar je  bil 22 . in 23 . februarja v  dvorani 
žalskega gasilskega doma, nanj p a  je  prišlo 9 7  udeležencev. 
M inister s e  ni odzval povabilu, tudi letos pa sta  prišla člana odbo
ra za  km etijstvo, gozdarstvo in prehrano državnega zbora pod
predsednik Geza Džuban in sekretarka Dragana Čuljkovič Prisotne 
je  pozdravil tudi žalski župan Lo jze  Posedel.

Savinjski dolini s e  obeta še  
* en stečaj, in to v  kmetijstvu. 

S teča j H m ezad Km etijstva  
Žalec, d. d., sta  najprej predla
gala sam a uprava podjetja in 
m inistrstvo za  km etijstvo, z  
njim so  s e  naposled strinjali 
svet delavcev, sindikat in zbor 
delavcev, ki je  bil v  Arji vasi, 
predlog uvedbe stečaja pa je  
nato na sodišče  vložila ena od  
m anjših  upnic - S loven ska  
zadružna km etijska banka. Do 
zaključka redakcije  nism o  
izvedeli, kako je  včeraj o  uved
b i steča ja  sklenilo  celjsko  
sodišče.

Razlogov za uvedbo stečaja 
Hmezad Kmetijstva je gotovo več, 
med njimi nekateri omenjajo tudi 
politično likvidacijo podjetja, kot 
glavni vzrok pa je na zboru 
delavcev v Arji vasi direktor Rudi 
Janežič navedel to, da največja 
upnica - Banka Celje ni privolila v 
program sanacije  podjetja, po 
katerem bi polovico dolgov 
pretvorila v  lastniški delež, za 
drugo polovico pa bi dala garanci
jo država. Kolikšni so resnični dol
govi podjetja, ni povsem jasno, 
saj tudi sindikat razpolaga le z 
informacijami, ki jih je o poslovan
ju in vzrokih ekonomskih proble
mov podjetja' pripravila uprava.

V om enjeni informaciji je 
zapisano, da Hmezad Kmetijstvo 
Žalec, d.d., obdeluje polovico 
površin, zasajenih s slovenskim 
hmeljem in pridela tudi polovico 
slovenskega pridelka hmelja. Iz 
tega sledi, da njegov delež znaša 
okoli 2 odstotka svetovne 
proizvodnje hmelja. V preteklih 
letih je podjetje zm anjševalo  
neakumulativne in delovno inten
zivne proizvodne dejavnosti, kot 
so prirerja mleka, proizvodnja rib 
in reja činčil. Zmanjšali so tudi 
500 ha njivskih in travnih površin 
ter jih za potrebe družinskih 
kmetij vrnili skladu kmetijskih 
zemljišč. Vzroki ekonomskih težav 
Km etijstva segajo že  v leta 
osamosvojitve Slovenije, ko je z 
izgubo jugoslovanskega trga 
hmelja začela padati prodajna 
cena hmelja. Prodaja se je usmer
ila predvsem na zahodnoevrop
sko tržišče, Ameriko in Japonsko. 
Čeprav je Kmetijstvo tudi spomla
di leta 1*996 sklenilo čvrsto 
pogodbo s komisionarjem  
Hmezad Export Importom, je pro

dajna cena hm elja še naprej 
padala. Leta 1991 je bila 749 
DEM/kg, leta 1995 - 6,10 DEM/kg, 
leta 1997 - 4,10 DEM/kg, za leto 
1998 pa so pričakovali, da se bo 
hmelj prodajal po 5 DEM/kg. V 
letih 1997 in 1998 je Kmetijstvo 
doseglo polno lastno ceno hmelja 
brez amortizacije 5,5 DEM/kg, to 
pa je najnižja proizvodna cena, po 
kateri v  Nemčiji in Ameriki še 
pridelujejo hmelj.

Ves ta čas se je zmanjševalo 
število stalnih delavcev, in to od 
nekdanjih 548 v  letu 1988 na 173 
zaposelnih za nedoločen čas in 
še približno deset za določen čas 
v letošnjem letu. Odpravnine, ki jih 
je podjetje izplačalo za te delavce, 
so dosegle že milijon DEM. 
Podjetje se je zadolževalo, po 
mnenju uprave pa ima velik vpliv 
na ekonomske težave Hmezad 
Kmetijstva obrestna mera za kred
ite, ki sestoji iz temeljne obrestne 
mere, ki ni v  koraku z drsečim 
tečajem tolarja, in obrestno mero, 
ki je bila v preteklosti 10 in več 
odstotkov. Tako je bila skupna 
obrestna mera za kredite v 
povprečju več kot 20% . Neugodno 
za Kmetijstvo je tudi, da prek 90% 
prihodka pridobiva na konvertibil
nem zunanjem trgu, repromateri- 
a le  pa v  celoti nabavlja na 
dom ačem . Vpliv precenjenega 
tolarja je po mnenju uprave za 
podjetje uničujoč.

Da bi sanira li ekonom ske 
težave, so se zaposleni že tri leta 
odpovedovali 5 odstotkom plače 
po kolektivni pogodbi. Plače tudi 
sicer v kmetijstvu niso visoke, res 
pa je, da so delavci plače preje
mali vse do uvedbe stečaja.

Ob podpori m inistrstva za 
kmetijstvo je podjetje še izpeljalo 
proizvodnjo letnika 1998, v  upan
ju, da se bo jeseni cena hmelja na 
svetovnem trgu normalizirala. V 
novembru pa je začel Export nji
hov hmelj prodajati po 1 do 2 
DEM/kg. Uprava je zato pripravila 
sanacijski program in prosila min
istrstvo za kmetijstvo, ministrstvo 
za gospodarstvo, ministrstvo za 
delo in podpredsednika vlade za 
pomoč pri zagonu pibizvodnje 
hmelja letnika 1999. Prav tako se 
je obrnila na banke, ki pa so rea
girale ravno nasprotno od njihovih 
pričakovanj - največja upnica - 
Banka Celje je Hmezad Kmetijstvu 
19. januarja letos blokirala žiro

račun s celotno glavnico kreditov, 
čeprav še niso zapadli v  celoti. 
Banka je izvedla tudi rubež vse 
živ ine in neprodanih zalog 
lanskega letnika hmelja. Zaradi 
vsega tega Kmetijstvo ni imelo 
denarja za zagon letošnje 
proizvodnje, saj na primer niso 
mogli plačati zdravniških pregle
dov delavcem prek javnih del.

Kdo bo torej letos 
obdelal 1070 ha Hm ezadovih 
hmeljskih žičnic? Predsednik sveta 
delavcev Srečko Čater je na zboru 
delavcev v Arji vasi poudaril, da 
gre pri vsem tem tudi za velik 
interes savinjskih kmetov, da si 
razdelijo čim več hm eljišč. 
Savfhjski hmeljarji trdijo drugače. 
Problematiko Kmetijstva je prejšnji 
m esec obravnaval tudi upravni 
odbor Hm eljarskega združenja 
Slovenije. Zavzel se je za ohran
itev pridelave hmelja na vseh 
sedanjih površinah s postopnim 
prehajanjem hmeljišč v  last ali 
najem družinskim kmetijam. Prav 
tako je sklenil, da je treba čim prej 
pripraviti seznam  zainteresiranih 
hmeljarjev o prevzemu dodatnih 
hmeljišč. Kmetje so se povezali s 
Kmetijsko svetovalno službo, v 
skladu z dogovorom pa so pod
pisovanje izjav s številom hektar
jev hmeljišč, ki bi ga bil pripravljen 
obdelati posameznik, organizirale 
kmetijske zadruge. V tednu dni je 
na celotnem območju Spodnje 
Savinjske doline izjavo o pripravl
jenosti za najem hmeljišč pod
pisalo 120 kmetov za skupno 990 
hektarov, od tega že v  tem letu za 
429 hektarov. Kako je potekal 
sestanek kmetov in uprave 
Hmezad Kmetijstva Žalec, imata 
obe strani svoje mnenje.

Vsekakor je usoda Kmetijstva 
trenutno v rokah sodišča, če bo 
uvedlo stečaj, pa v  rokah 
stečajnega upravitelja. Nekateri 
časopisi poročajo, da bi lahko bil 
stečajni upravitelj Zlatko Hohnjec 
in da je možno, da se bodo letos 
hmeljišča vendarle obdelala prek 
drugega podjetja, om enjajo 
Perutnino Ptuj. Še najbolj gotova 
je usoda delavcev, ki bodo z 
dnem uvedbe stečaja odšli na 
zavod za zaposlovanje. Uveljavili 
pa bodo lahko veliko manj pravic, 
kot na primer njihovi kolegi, ki so 
iz podjetja odšli že pred leti.

K.R.

Dr. Dušica Majer je v imenu 
programskega odbora zapisala 
ugotovitve in pobude letoš
njega seminarja: "Za 37 seminar 
o hmeljarstvu je programski odbor 
razpisal štiri glavne teme: per
spektivnost slovenskega hm el
jarstva v  mednarodnem prostoru, 
tehnike pridelave hm elja in 
možne racionalizacije, problemati
ka oblikovanja sortne politike, 
varstvo hmeljišč in karantenske 
bolezni v  hm eljiščih . Večino 
prispevkov so pripravili strokovn
jaki Inštituta za hmeljarstvo in 
pivovarstvo Žalec. S prispevkom o 
identifikaciji hmeljnih kultivarjev 
sta sodelovala tudi avtorja z 
Biotehniške fakultete v Ljubljani, v  
prispevku o podzemnem kaplji
čnem namakanju je bila soavtori
ca z Vodnogospodarskega inštitu
ta v  Ljubjljani, s  prispevkom o 
kakovosti slovenskih kultivarjev 
hm elja pa se je  vključil tudi 
strokovnjak i Poljoprivrednega 
inštituta v  Križevcih. V sklopu 
sortne politike so se na letošnjem 
seminarju s prispevkom in kon
struktivno razpravo aktivno 
vključili tudi predstavniki trgovcev 
hm elja iz Hm ezada Exporta 
Importa Žalec.

Razprava je bila živahna pred
vsem v sklopu oblikovanja sortne 
politike. Iz predavanj, razprav in 
pogovorov povzem am o nekaj 
ugotovitev in pobud: V okviru GIZ 
Hmeljarskega združenja Slovenije 
se bomo hmeljarji v  sodelovanju z 
m inistrstvom  za km etijstvo in 
vladnim  uradom za evropske 
zadeve aktivno vključili v  spreml
janje zakonodaje Evropske zveze 
s področja hmeljarstva.

Svetovalna služba na inštitutu 
za hmeljarstvo in pivovarstvo v 
Žalcu bo ponudila hm eljarjem  
m ožnost ana liz iran ja gospo
darnosti pridelave hm elja , sa j 
ugotavljam o, da je premalo 
pozornosti posvečene razvoju 
novih tehnik pridelave hmelja in 
racionalizaciji posam eznih

postopkov pridelave. V okviru 
možne racionalizacije je bil na 
letošnjem seminarju poudarek na 
racionalizaciji gnojenja in postop
ka napeljave vodil. Hmeljišča so v 
glavnem prekomerno založena s 
fosforjem in kalijem, zato je nujno, 
da gnojimo na osnovi redne anal
ize tal. Iz poskusov na kultivarju 
aurore pa je razvidno, da pomeni 
eno vodilo na sadilno mesto v  
primerjavi z dvema majhno razliko 
v  pridelku na hektar, vendar 
prinaša precejšn je zm an jšan je  
stroškov.

Kot nova tehnika nam akanja se 
dobro uve ljavlja podzem no 
kapljično nam akanje, ki ima v 
primerjavi s klasično tehnologijo 
nam akanja prednosti predvsem s  
stališča varstva okolje, saj je pri tej 
tehniki vsebnost nitratov v  talni 
raztopini in v  storžkih hm elja 
manjša.

Kot vse  večji problem hmeljar
jev je bila izpostavljena tudi 
nenačrtna sortna politika. Skupna 
ugotovitev je bila, da morajo za 
uspešno dolgoročno sortno poli
tiko pri oblikovanju sodelovati 
trgovina, stroka in pridelovalci, 
Hmeljarsko združenje Slovenije pa 
naj se še bolj dejavno vključi v  
promoviranje slovenskega hmelja 
in v  oblikovanje sortne politike. 
Poudarjeno je bilo, da je na sve
tovnem trgu veliko povpraševanje 
po grenčičnih kultivarjih hmelja in 
da bi bilo potrebno slovenski sor- 
timent nujno prilagoditi. Trenuten 
položaj na trgu kaže, da je možno 
prodati okoli 500 ton slovenskega 
aromatskega hmelja, tisoč ton cv. 
aurore s srednjo vsebnostjo alfa 
kislin, ostalo pa naj bi bil hmelj z 
vsebnostjo alfa kislin nad 12%. V 
Sloveniji je  v  sortni listi od 
grenčičnih kultivarjev sam o cv. 
M agnum, zato je potrebno 
pospešeno pristopiti k vzgoji 
sadilnega materiala in razširitvi 
tega kultivarja.

Na seminarju so bile podane 
smernice, kako opraviti predizbiro

genskega materiala za potrebe 
žlah tn jen ja  in introdukcije. 
Udeleženci seminarja so se sez
nanili z  rezultati introdukcije cv. 
Nugget in Magnum ter z rezultati 
varjen ja piva s cv. M agnum, 
Taurus, Columbus, križancem  
132/151 in auroro 12. Ugotovili 
smo, da je potrebno razširiti Sorti
m ent grenčičnih kultivarjev v  
Sloveniji, zato je bila dana pobu
da, da v  letu 1999 pričnemo z 
introdukcijo cv. Taurus in 
Columbus ter nadaljujemo s klon- 
sko sekcijo cv. aurore na povišano 
vrednost alfa kislin.

Predstavljena je bila tudi ugo
tovitev, da so pridelki v  brezvirus- 
nih nasadih večji in bolj kakovost
ni, zato je nujno nadaljevati z 
uporabo brezvirusnega sadilnega 
materiala. Zaradi velikih stroškov 
vzgoje sadik in testiranja matičnih 
nasadov je pomoč države nujna. 
Za nem oteno in pravočasno 
pripravo sadilnega materiala pa je 
potrebno le-tega tudi pravočasno 
naročati.

Hmeljarji so bili seznanjeni tudi 
z možnostmi identifikacije sloven
skih hmeljnih kultivarjev s  PCR 
metodo in analizo sekundarnih 
metabolitov.

V okviru varstva hm eljišč so bile 
podrobneje predstavljene
značilnosti varstva hm elja v 
lanskem letu in sm ernice za varst
vo hmeljišč v  letu 1999. Najbolj 
pereč problem je vsekakor hmel- 
jeva uvelost (verticillium spp.)^ Za 
preprečevanje širjenja te bolezni 
je  v  prihodnje nujna izvedba 
nekaterih tehnik pridelave hmelja, 
upoštevanje higienskih standard
ov in natančno sprem ljan je 
zdravstvenega stan ja hm eljišč, 
potrebno pa bo tudi proučiti 
občutljivost kultivarjev, ki jih že 
pridelujemo v  Sloveniji, in žlahtni
ti nove kultivarje hmelja, toler
antne na hmeljevo uvelost.

Vsi preučevani slovenski kulti- 
varji hmelja so okuženi tudi s 
hm eljevim  latentnim  viroidom 
(HLVd), medtem ko drugega viroi- 
da, hm eljevega stunt viroida 
(HSVd) v dosedanjih raziskavah še 
nismo našli.

Ugotovili smo tudi, da lahko z 
zm anjšano  količino vode 
hm eljišča prav tako učinkovito 
varujem o pred boleznim i in 
škodljivci."



Delovno predsedstvo Društva upokojencev Petrovče

Ljubezen do življenja
Društvo upokojencev Petrovče je  26 . februarja organiziralo v  

Hm eljarskem  dom u Petrovče redni letni občni zbor. Udeležba na 
zboru je  bila številna. Zborovanje s o  upokojenci končali ob živi 
glasbi in plesu.

Predsednik Društva upoko
jencev Petrovče Martin Pevec je v 
otvoritvenem nagovoru poudaril, 
da društvo šteje 454 članov, ven
dar ta številka ni dokončna. V 
društvu predvidevajo, da bo status 
upokojencev do konca leta prido
bilo še približno 50 prebivalcev 
krajevne skupnosti Petrovče.

Najvišji organ Društva upoko
jencev je nadzorni odbor, ki skrb
no spremlja delo upravnega odb
ora. M andat nadzornega kot tudi 
upravnega odbora je tri leta z 
možnostjo enkratne ponovitve.

Vse morebitne sporne zadeve 
pa rešuje časno razsodišče.

Aktivnost Društva upokojencev 
Petrovče poteka v  številnih sekci
jah, kot so sekcija za družbene 
dejavnosti, klepet ob kavi, gobar
jenje, kolesarjenje in druge. V 
društvu se je pokazala želja za 
organiziranim i počitnicam i, ker 
ima večina ljudi tretje življenjske 
dobe prenizke pokojnine, da bi

lahko v enkratnem znesku plačali 
poletni ali zimski oddih. Zato bo 
upravni odbor skušal uresničiti to 
idejo, predvsem  pa ponuditi 
obročno odplačevanje počitnic.

Rekreacija najstarejših članov 
krajevne skupnosti Petrovče pote
ka v športni dvorani osnovne šole 
in v objektu za rekreacijo, ki se 
nahaja na obronku Ruškega 
gozda. Za slednjega velja, da 
nim a vse  potrebne gradbene 
dokum entacije , č e p r a v ' je  DU 
Petrovče za njegovo izgradnjo 
porabilo več kot milijon tolarjev. 
Namreč Upravna enota Žalec se 
ne strinja z idejnim projektom in 
se vsa zadeva trenutno nahaja v 
slepi ulici.

Skrb za zdravje najstarejše ge
neracije je prevzel Rdeči križ, ki je 
omogočil brezplačno m erjenje 
krvnega pritiska, sladkorja ter 
holesterola.

Društvo upokojencev Petrovče 
se financira iz lastnih virov. V mi

nulem letu je društvo v  celoti real
iziralo finančni plan. Prihodki so 
znašali 3,6 mio tolarjev, odhodki 
pa so bili precej nižji od načrto
vanih.

Društvo razpolaga z dvema bla
gajnama, in sicer z blagajno vza
jemnosti ter blagajno samopo
moči.

Kot je poudarila Mira Mikeln, 
blagajničarka društva, se je v  letu 
1998 v blagajni samopom oči 
nabralo za 3,6 mio SIT prihodkov, 
odhodki pa so znašali 3,1 mio 
tolarjev.

Blagajna vzajem ne pomoči je 
prejšnje leto razpolagala z 824 
tisoč SIT, porabljeno je bilo le 352 
tisoč tolarjev.

Predsednica nadzornega odbo
ra, Nuša Mirnik, je delo upravnega 
odbora ocenila za zelo uspešno. 
0  letnem programu dela je spre
govoril Jože Brežnik, ki je posebej 
opozoril na delo sekcij, ki jih 
usmerja upravni odbor pod skrb
nim očesom nadzornega sveta.

Društvo je na rednem občnem 
zboru sprejelo finančni načrt za 
letošnje leto v  višini 2,3 mio tolar
jev ter potrdilo izvolitev med 
letom kooptiranih članov upravne
ga oziroma nadzornega odbora.

Upravni odbor se je posebej 
zahvalil Mari Zupanc, Heleni 
Jošovc, Nuši M irnik in Ivanu 
Reharju, ki so  z nesebično 
pomočjo pripomogli k boljšemu 
delovanju Društva upokojencev 
Petrovče.

Najstarejši člani krajevne skup
nosti Petrovče so na zborovanju, 
ki je potekalo v  prijetnem vzdušju, 
še enkrat pokazali, da jim je mar 
za življenje, da znajo pametno 
gospodariti (izkušenj jim zares ne 
prim anjkuje), ter da jim kljub 
starosti še  vedno pripada 
pom em bna vloga v  našem  
društvu.

S. A.

Raznolikost rodu Rossa je tolikšna, da je primerna 
za vsak kotiček vrta ali zelenice. Dobro uspevajo sko
raj na vsakem  odprtem sončnem rastišču. Glede tal 
vrtnice niso zahtevne, najbolje uspevajo v  srednji 
težki ilovici, ki zadržuje vlago in je rahlo prepustna.

Kakovostna sadika mora imeti razvit koreninski sis
tem in najmanj dva za svinčnik debela pokončna 
poganjka, ki morata pri debelnih vrtnicah izhajati iz 
dveh različnih mest na vrhu debla. Kadar kupujemo 
vrtnice v posodah, pazimo, da je posoda dovolj 
velika za dobro razvitje korenine, vsebovati mora 
mešanico zemlje s hranili, kar omogoča 
kakovostno rast sadike.

Sajenje: Tla ne sm ejo biti zm rznjena ali 
razmočena, rastline pa sadimo v  obdobju mirovanja. 
Pred saditvijo pregledamo korenine in jih skrajšamo, 
da spodbudimo rast drobnih hranilnih koreninic. Za 
kratek čas jih namočimo v gosto raztopino kravjeka, 
prsti in vode, da se korenine lažje sprimejo s podla
go. Če vrtnic ne posadimo takoj, jih moramo spraviti 
v  zasip, izsušene pa nam akam o v  vodi, razen če so 
embalirane v  posodah. Sadilno jamo v velikosti 40 x 
40 cm pripravimo enako kot za druge drevnine. 
Korenine morajo biti v  njej enakomerno razprostrte, 
cepljeno mesto pa naj bo rahlo, vsaj 3 prste visoko 
zakrito z zemljo.

Nega: Vrtnice potrebujejo veliko hranilnih snovi, 
zato jim ob saditvi dodajamo dalj časa sproščajoča 
se kompleksna hranila. Če imamo na voljo hlevski 
gnoj, z  njim nikar ne varčujmo. Zalivamo redno, 
čeprav ima vrtnica globoke korenine. Med rastjo 
odstranjujemo divje poganjke. Za zastirko lahko 
uporabimo hlevski gnoj ali zmleto lubje, ki dobro 
zadržujeta vlago, toploto, sta vir organskih hranil in 
preprečujeta rast plevela. Z odstranjevanjem  
odcvetelih cvetov spodbujamo rast mladih poganjkov 
in s tem podaljšujemo cvetenje vso sezono. Jeseni 
odcvetelih cvetov ne režemo, saj mladi poganjki 
pogosto pozebejo. Pred boleznimi in škodljivci varu
jemo vrtnice s pravočasnim in pravilnim škropljenjem. 
Najpogostejša nadloga so listne uši, pri boleznih pa 
črna listna pegavost, pepelasta plesen in rja.

Rezanje vrtnic: Ločim o m ed sadilno, vzdrževal
no in poletno rezjo:

- Pri sajenju poganjek prikrajšamo na 3 do 4 očesca

pri bujnejših, pri šibkejših sortah pa na 5 do 7 
očes. Vzpenjalke skrajšamo na višino 50 do 70 cm.

- Najboljši čas vzdrževanje rezi za vse skupine 
vrtnic je pomlad, ko brsti začnejo nabrekati, to 
je v  času, ko nevarnost pozebe mine (konec 
marca). Izjema so le enkrat cvetoče vzpenjalke, 
ki jih režemo poleti, ko odcvetijo.

- leseni prikrajšamo le predolge stranske poganjke 
vrtnic vzpenjalk, močnejše rezi pa ne izvajamo, 
saj obrezani poganjki ob mrazu pozebejo. Pri 
mnogocvetnih in čajevkah ohranjamo čim več 
dvoletnega lesa. Vedno moramo skrbeti za 
zračnost grma, zato odstranjujemo star in 
posušen les ter šibke, zverižene poganjke. S 
prikrajševanjem vrtnice pomlajujemo, najmanj 
prikrajšamo vzpenjalke.

Vrtnica je  bila ž e  od  nekdaj kraljica vrta. Zato s i  
jo  privoščite tudi vi.

Š e  je  pravi čas za sa jen je vrtnic.

Sejen FLORA 99 M r»
Na celjskem sejmišču je bil v  začetku m eseca sejem  za vrtnarstvo, cvetličarstvo in krajinarstvo. Po obisku 
sodeč je bilo zanj veliko zanimanje. Predstavilo se je blizu 200 razstavljalcev iz 15 držav, pokrovitelj pa je 
bil Vrtnarski center iz Medloga. Na posnetku razstavni prostor Agrine iz Žalca. J. K.

SKD
VSEM OBČANKAM  

IN OBČANOM
ŽELIMO BLAGOSLOVLJENE  
VELIKONOČNE PRAZNIKE!

V S E M  M A M A M  Č E S T I T A M O  O B  M A T E R I N S K E M  P R A Z N I K U !

O B Č I N S K I  O D B O R
S L O V E N S K I H  K R Š Č A N S K I H  D E M O K R A T O V  
Ž A L E C

PREDSEDNIK IVAN KUDER



Š e  v e d n o  k o s i ,  s e k a  d r v a  in  o p r a v l ja  d r u g a  m a n jš a  k m e č k a  o p r a v i la

je namreč našel svojo življenjsko 
sopotnico Miciko Skrabar, s katero 
sta se vzela, žal pa otrok nista 
imela. Uredila sta si ličen dom za 
majhno kmetijo. Leta 1969 se je 
jože upokojil v  žalskem  juteksu. 
Zakoncem je bilo lepo, potem pa 
je leta 1986 Micika umrla. |ože je 
še sedaj dokaj trdnega zdravja in 
bistre glave, saj nam je ob našem 
obisku povedal veliko zanimivosti 
iz svojega dolgega življenja, celo 
recitiral nam je, nazadn je pa 
zaigral še na ustno harmoniko, s 
katero sta ga presenetila Peter 
Skrabar in jože Tkavc v  imenu kra
jevne skupnosti in KO RK 
Šem peter. |ože je  najstarejši 
Šempetran, kos je še marsikatere
mu delu, kljub temu pa z veseljem 
sprejem a pomoč in ljubezen 
družine (aneza Škraberja, ki zanj 
skrbi.

T. Tavčar

Tako sta jubilantu jožetu Stojcu ob 90-letnici nazdravila Peter Skrabar in lože 
Tkavc.

Lahko bi rekli, da je v Šempetru 
v  Savinjski dolini že stara navada, 
da predstavniki krajevne skupnos
ti in Rdečega križa obiščejo kra
jane ob njihovih visokih življen

jskih jubilejih. Prejšnji teden so 
obiskali ložeta Stojca, prav na nje
gov 90. rojstni dan.

lože je v  Šempeter prišel iz 
Izlak, kjer se je rodil. V Šempetru

Jože Stoje, 9 0 -le tn a  k oren in a

Pred ukinitvijo še zadnje 
elektromehanske 
telefonske centrale

Celjska poslovna enota Telekoma Slovenije je  v  zadnjem  obdob
ju  dosegla pom em ben prem ik r  modernizaciji svojega območja. 
Prav v  teh dneh poteka priključevanje zadnjih naročniških telefon
skih priključkov iz elektrom ehanskih telefonskih central v  crossbar 
tehnologiji na m odem e, digitalne v  Šempetru v  Savinjski dolini in 
Rečici ob Savinji, k jer so  dela že  zaključili, v  kratkem pa bo 
preključitev izvedena š e  v  Mozirju.

Po številu telefonskih 
priključkov na sto prebivalcev 
celjska poslovna enota sicer ni

vodeča v  primerjavi z drugimi 
poslovnim i enotam i Telekom a 
Slovenije. Po tem podatku je sred

nje razvita. Povsem drugače pa je 
po preusm erjanju naročniških 
priključkov na najsodobnejše digi
talne tehnologije telefonskih cen
tral, pri čemer je med vodilnimi v 
Sloveniji.

Z m odernizacijo telefonskih 
central bo PE Celje nadaljevala in 
načrtuje, da do konca prvega 
četrtletja letošnjega leta na 
območju celjske poslovne enote 
Telekoma ne bo več naročnikov, 
vključenih na elektrom ehanske 
ATC. Večina naročnikov je oz. bo 
vključenih na sodobne digitalne 
centrale, razen m anjšega dela 
naročnikov na TC Golovec v  Celju 
in Velenju. Vendar tudi ti dve cen
trali omogočata dodatne storitve.

Z modernizacijo so zagotovl
jene naročnikom številne dodatne 
storitve, po katerih je največje 
povpraševanje, to je možnost pri
dobitve podatkov o dražjih tele
fonskih klicih, bujenje, 
preusmeritev pozivov, skrajšano 
izbiranje itd. S temi posodobitva
mi Telekom izvaja svojo dolgo
ročno poslovno usmeritev v  zago
tavljan je čim bolj celovite 
ponudbe in takšnih storitev, ki jih 
naročniki potrebujejo.

V PE Celje je vključenih 86.293 
priključkov. Od tega je v  nekaj 
starejši tehnologiji 11.151. Do 
konca leta 1999 se bo število teh 
naročnikov, vključenih na telefon
sko centralo starejše tehnologije, 
več kot prepolovilo. Takrat bo 
vključenih na digitalne centrale 
preko 95%  vseh naročnikov.»

M a n jš i  o d k u p  in  v i š j i  s t r o š k i  P r e t e k lo  le to  z a z n a m o v a le  p o p la v e

Člani gozdarske zadruge Vransko so  imeli 
konec februarja redni letni občni zbor. Tako 
kot v preteklih letih je  bila tudi letošnja 
udeležba zelo dobra, sa j se  je  zbora udeležilo 
90 članov. Na zboru so  bili predstavljeni in 
obravnavani količinski in finančni kazalci 
poslovanja Gozdarske zadm ge Vransko v  
preteklem letu.

Lani je bilo odkupljenega nekaj manj lesa kot 
leta 199Z na kar je vplival predvsem manjši 
odkup v  jesenskem  času. Manjše količine in 
povečani stroški odkupa - odkupne cene so bile 
višje, prodajne cene pa nespremenjene - so 
vplivali na slabši finančni rezultat v  lanskem letu 
v  primerjavi s predhodnim letom. Kljub temu je 
dosežen rezultat omogočal poračun odkupnih 
cen v  vrednosti 10,5 milijona tolarjev. Poleg 
tekočega poslovanja je bilo na občnem zboru 
kritično obravnavano tudi poslovno sodelovan
je nekaterih članov. K. R.

Prostovoljno gasilsko društvo Prebold - Dolenja 
vas - Marija Reka je  imelo pred dnevi občni zbor. Če 
je  veljalo, da v  zadnjih letih niso imeli veliko inter
vencij, pa je  bilo glede na poročila predsednika, 
poveljnika in drugih lansko leto najbolj naporno prav  
na operativnem področju.

Že v času lanskega občnega zbora so morali na inter
vencijo v Garant na Polzelo, v  vsem  letu pa so posre
dovali v  treh požarih, največje delo pa so opravili med 
novembrskimi poplavami, ko so nekateri člani kar štiri dni 
sodelovali v  reševanju premoženja in črpanju vode. Kot 
je ugotovil poveljnik društva Branko Verk, se je pokazalo, 
da so za reševanje v  poplavah premalo opremljeni in da 
bi med drugim potrebovali tudi kakšen čoln. V novi občini 
Prebold in v  novi gasilski zvezi Prebold bo gasilsko 
društvo Prebold - Dolenja vas - Marija Reka osrednje 
gasilsko društvo. Sklep o vključitvi v  preboldsko gasilsko 
zvezo so člani sprejeli soglasno. Naslednje leto bo 
društvo praznovalo 80-letnico, to pa želijo počastiti z 
nakupom novega gasilskega avtomobila. K. R.

Nastop voditelja jaka Šraufcigra.

Televizijska parada hum oija 
potuje po Sloveniji
Ž e  d r u g ič  n a  P o lz e l i

Letošn ja  še sta  televizijska  
parada humorja, k i je  v  pretek
lih dneh razveseljevala  v  
M ariborčane, Polzelane, 
Novogoričane, Lašča n e  in 
Konjičane, s e  bo zaključila 1. 
aprila v  ljubljanski hali Tivoli. 
Tako je  obiskala več slovenskih  
m est in sku šala  m ed  se b o j 
povezati tudi župane.

Sicer pa je dogajanje v  polzel- 
ski športni dvorani, kjer je bil drugi 
nastop, v  Mariboru pa prvi, pos
nela VTV Vaša televizija iz Velenja. 
Tako si jo bodo ogledali lahko tudi 
tisti, ki niso bili na eni izmed 
šestih prireditev, na vseh lokalnih

TV, ki so v združenju lokalnih tele
vizij, pa tudi nacionalna televizija 
je letos prvič pokazala zanim anje 
za to prireditev.

Poleg nastopa Nele Eržišnik iz 
Hrvaške, ki je še vedno prva dama 
humorja, Dudka, jaka Šraufcigra 
so kakih 2000 obiskovalcev v  
polzelski športni dvorani navdušili 
tudi Iča in Matevž, Pepi in Luka, 
Klemen Košir in njegova mama, 
Moped shov z vitezom dobre 
volje Tonetom Forezzijem - Tofom, 
cigana Brajmir in njegova Berta z 
Dolenjske in ob koncu še Strašna 
Jožeta, ki sta zaradi drugih 
obveznosti na nastop zamudila.

Nastopili pa so tudi številni pevci. 
Ob koncu prireditve so na oder 
povabili polzelskega župana 
Ljuba Žnidarja, ki je od Rajka 
Djordjeviča prejel priznanje, 
kristalno srce, izdelek Rogaške in 
dobil tudi naziv župan dobre volje. 
Na prvi prireditvi v  Mariboru so 
podelili red viteza dobre volje za 
letošnje leto, prejel pa ga je pevec 
Andrej Šifrer.

In kaj bi lahko rekli za nastop 
na Polzeli? V več kot triurnem pro
gramu je bilo povedanih veliko 
šal, nekatere so bile nove in aktu
alne, precej pa je bilo tudi že 
izrabljenih. T. Tavčar

Po 15 le tih  sp et m ed š o la ij i
Na podm žnični šoli Velika Pirešica sm o za  kulturni praznik v  goste povabili nekdanja učitelja na tej 

šoli, Marijo in Slavka jazbec.

Naša gosta sta na šoli Velika 
Pirešica poučevala polnih 26 let, 
sedaj pa sta že 15 oziroma 10 let 
v  pokoju. Gospa Marija je ves čas 
učila v  kombiniranem oddelku 1. 
in 2. razreda, gospod Slavko pa je 
bil učitelj , nadučitelj ali upravitelj 
šole, kakor so nekoč poimenovali 
vodje podružničnih šol. Poučeval 
je 3. in 4. razred, v  kombinaciji 
seveda. Kot sta povedala, je v 
učilnicah bilo večkrat tudi čez 30 
otrok.

V pozdrav so jim a . učenci 
pripravili prisrčen kulturni program, 
sledila pa so radovedna vprašanja 
šolarjev o dogodkih v  šoli v  času 
njunega poučevanja. Povedala 
sta, da jima je bila šola prvi in

drugi dom, saj sta v  šolskih pros
torih tudi stanovala. Veliko časa 
sta posvetila učencem in razvoju 
kraja. Rada sta poučevala in pri
jetni so spomini na zim ske ure 
branja ob zakurjeni peči v  učilnici. 
Dodala sta še, da so učenci prid
no hodili v  šolo, da zaradi raznih 
prehladnih obolenj ali viroz sploh 
niso manjkali, saj so bili mnogo 
bolj telesno utrjeni kot danes. Še 
mnogo zanimivega sta povedala 
naša gosta, sa j so  zvedava 
vprašan ja otrok kar deževala . 
Prisrčno sta odgovarjala in se ob 
pogledih na podobnost spomin
jala poučevanja njihovih staršev. 
Pohvalila sta učence za lep pro
gram in zanim iva vprašanja.

Ob koncu srečanja sta naša 
gosta opravila še  prisrčen sprejem 
prvošolčkov v šo lsko kulturno 
društvo. Podelila sta jim nagelj in 
člansko izkaznico ter jih povabila 
v  kulturno življenje in udejstvo
vanje v  šoli in kraju. Tudi šolarji so 
se jima zahvalili za obisk v  šoli in 
za obujanje spominov na-n juno 
poučevanje.

S harmoniko in petjem smo 
zaključili prijetno petkovo 
druženje, posvečeno kulturnemu 
prazniku. Zaželeli smo si še pri
jetne počitnice in še  kdaj nasvi
denje z našim a gostoma.

Nada jelen



K om unalno podjetje končno  
brez izgu b e

Ni m ošk ih  in  žen sk ih  pok licev
Marec /e m esec žensk, za  kar imata glavno zaslugo dan žena In m aterinski dan. Če je  materinski dan 

bolj družinsko usmerjen, pa je  osm i marec priložnost za  tehten premislek, kakšen je  položaj žen sk  pri 
nas. Seveda ne tisti, zapisan v  ustavi in zakonih, am pak ta, k i ga ženskam  krojijo delodajalci in m ožje. 
O tem bi lahko zapisali m nogo žalostnih zgodb, a zakaj se  ne bi raje spom nili tistih, bolj veselih, o 
ženskah, ki so  uspele tudi v  poklicih, ki jih bolj obvladujejo m oški. Čeprav naj bo jasno - m oških in 
ženskih poklicev ni. So  le poklici, v  katerih skoraj ni žensk, in so  tudi poklici, v  katerih skoraj ni moških.

Konec februarja je  bila tretja 
se ja  skupščine lavnega komu
nalnega podjetja  Žalec, d.o.o.. 
To je  bila hkrati prva se ja  
sk u p ščin e  p o  delitvi stare  
občine Žalec, ki je  bila 100- 
od sto tn i lastnik  p od jetja . V  
skladu s  sprem em bo odloka o 
ustanovitvi podjetja, k i jo  je  
sp re je l š e  stari občinski svet, 
skupščino podjetja  od  1. janu
arja le tos sestavlja jo  župani 
šestih  občin ozirom a njihovi 
poob laščen ci. Več o sk lep ih  
skupščine in drugih aktualnih 
problemih glede oskrbe s  pitno  
vodo pa v  pogovoru z  direktor
jem  IK P  Žalec M atjažem  
Zakonjškom .

Kakšen je  bil dnevni red  se je  
skupščine in kateri najpom em 
bnejši sk lep i so  bili sprejeti?

Matjaž Zakonjšek: "G lavna 
točka dnevnega reda je bilo 
poslovno In finančno poročilo za 
leto 1998. Dan pred skupščino je 
imel sejo nadzorni svet, ki je pre
gledal naše poslovanje in ga 
ugodno ocenil. Podjetje je  lani 
poslovalo s pozitivnim rezultatom. 
Pri osnovnih gospodarskih 
de javnostih  sm o bili na tako 
imenovani pozitivni ničli, medtem 
ko sm o pri dejavnostih za trg ust
varili pozitivni rezultat. Izgubo, ki 
je nastala zaradi zamrznitve cen v 
obdobju med letoma 1991 do 
1994 in ki je zelo neugodno vpli
vala na poslovanje našega pod
jetja, sm o v  celoti pokrili. Podjetje 
nima več izgube. Nastali dobiček 
v  celoti nam enjam o prenovi infor
macijskega sistem a v podjetju, kar 
je posledica uvedbe davka na 
dodano vrednost in delitve 
občine. Vse obračune moramo 
namreč voditi za vsako občino 
posebej, kar je bil tudi eden od 
sklepov skupščine. Za predsedni
ka skupščine je bil izvoljen župan 
občine Žalec Lojze Posedel, za 
podpredsednika pa župan občine 
Vransko Franc Sušn ik . Na 
skupščini je bil potrjen tudi plan 
amortizacije, plan za razširjeno 
reprodukcijo pa bo potrjen na 
naslednji seji skupščine, saj ga 
morajo prej sprejeti občinski sveti. 
Mi sm o za vsako občino predla
gali dela, jih ovrednotili in naredili 
prednostno lestvico, odločitev pa 
je na strani svetnikov."

Tu gre  za  gradnjo  novih

V

vodovodov, vodnih virov in 
podobn o  iz  sre d ste v  za  
razširjeno reprodukcijo, ki je  
vključena v  redno ceno. Kako  
pa je  z  republiško takso za  
obrem enitev vode?

Matjaž Zakonjšek: Ta repub
liška taksa se  je  letos spet 
povečala . Za tiste, ki niso 
priključeni na čistilno napravo 
znaša 51,89 tolarjev na kubični 
meter porabljene pitne vode, za 
tiste, ki so priključeni na čistilno 
napravo pa 30,41. Ta taksa se bo 
porabljala po občinah, kjer se bo 
zbrala, vendar pa je za to potreb
no imeti ustrezno dokumentacijo 
in gradbena dovoljenja. Tu bodo 
nastali mnogi problemi, se  pa 
bodo o porabi teh sredstev župani 
dogovorili med sabo. Zavezanec 
za to takso je sicer lavno komu
nalno podjetje in mi bi jo lahko z 
dovoljenjem republike razporejali 
sami. Težav z ustreznimi projekti 
in gradbenimi dovoljenji ne bo v 
občinah Žalec in Polzela, se pa 
tudi občine Braslovče, Tabor, 
Prebold in Vransko trudijo, da bi 
takso obdržali doma in da ne bi 
šel ta denar v Ljubljano. Do 31. 
marca letos moramo prijaviti pro
gram porabe teh sredstev, min
istrstvi za ekonomske odnose ter 
okolje in prostor pa nato odločata, 
ali soglašata s tem programom. 
Do njunega sklepa oziroma 
odločbe, ki običajno prispe junija, 
se denar, zbran s taksam i za obre
m enjevanje voda, zbira na poseb
ni postavki žiro računa našega 
podjetja in se ne sm e odvajati 
nikamor. Seveda pa tudi te takse 
knjižimo po občinah, kjer so bile 
zbrane. Gre za precej denarja, za 
celotno obm očje stare občine 
Žalec približno 100 milijonov na 
leto. Vedeti je tudi treba, da se 
takse vsako leto povečajo za naj
m anj tretjino, seveda pa se 
zn ižu je jo  za tiste, ki se 
priključujejo na kanalizacijo oziro
ma na čistilne naprave. Cene pa 
lani nismo povečali, čeprav bi 
imeli to možnost."

Ste  govorili tudi o  delitveni 
bilanci v  zvezi z  vodovodi in 
kanalizacijo?

Matjaž Zakonjšek: "Na seji 
skupščine so soglasno potrdili naš 
predlog izvedbe delitvene bilance, 
tako da lahko rečem, da smo ta 
problem v  dolini že rešili. Načelo

je takšno: Infrastrukturni objekti in 
naprave, to so cevovodi, zajetja, 
rezervoarji in črpališča, ki se naha
jajo na območju določene občine, 
so last te občine. Na ta način smo 
prišli do odstotka od celotnega 
premoženja, ki ga ima določena 
občina. V istih odstotkih si bodo 
občine razdelile tudi ustanoviteljs
ki delež lavnega komunalnega 
podjetja Žalec."

Zadnji m esec je  bilo zlasti v  
občini Žalec precej težav pri 
oskrbi s  pitno vodo. Zakaj in 
kakšno je  trenutno stan je?

Matjaž Zakonjšek: Trenutno 
pri oskrbi s pitno vodo ni proble
mov, saj postopno taljenje snega 
omogoča, da izkoriščamo samo 
vodne izvire brez črpanja podtal
nice. Črpališče v Vrbju je pripravl
jeno na zagon, vendar ga še ne 
uporabljamo, dokler ne bo potreb
no. Smo ga pa v celoti očistili, 
dezintificirali, čakamo pa še na 
pozitivno m nenje Zavoda za 
zdravstveno varstvo Celje. 
Kemične analize kažejo, da je 
voda iz tega vira neoporečna. 
Smo pa iz uporabe dokončno 
izločili provizorno črpališče sredi 
Vrbenskega polja, ki sm o ga 
uporabljali predvsem v sušnem 
obdobju in kjer je prekoračena 
vsebnost organskega topila. 
Skušali bomo najti vzrok ones
naženja in ga odpraviti, morda to 
črpališče spet zagnati, vendar šele 
v letu ali dveh. Da pa v sušnem 
obdobju ne bi prihajalo do 
pomanjkanja vode, zlasti v  višjih 
predelih žalskega vodovodnega 
sistem a (Škafarjev hrib, Ruše, 
Zaloška Gorica), bomo v Rojah 
aktivirali nov vodni vir, napeljan iz 
drugega nivoja talnice, ki je v glo
bini okoli 20 metrov. Vrtino smo 
izvrtali že lani in iz nje dobimo od 
12 do 14 litrov pitne vode na 
sekundo. To vodo smo dali v  
razširjeno kemično in biološko 
analizo. Če bodo rezultati dobri, 
bomo to poskusno vrtino aktivirali 
v  roku dveh do treh mesecev. 
Investicija pa bo precejšnja, prib
ližno 8,5 milijona tolarjev. Manjše 
težave sm o imeli tudi v  Grižah, 
kjer je odpovedala še ne leto dni 
stara črpalka, ki je še v  garanciji. 
Črpalka je v  popravilu, nabavili pa 
bomo še eno rezervno."

K. R.

Šefica dveh železniških 
postaj

Železniška postaja v Žalcu je v 
zadnjih letih, odkar je prenovljena, 
na pogled zelo prijetna, čeprav 
ima človek občutek, da je ena 
izmed najmanjših in da po tirih

skozi Savinjsko dolino vozi vedno 
manj vlakov. Ampak občutki vara
jo. Predvsem je žalska železniška 
postaja edina na Celjskem, ki ima 
šefico (čeprav na vratih piše šef). 
No, ne čisto edina. |olanda 
Presekar je namreč šefica (morda 
bi bil bolj pravi izraz načelnica) 
dveh železniških postaj - žalske in 
polzelske. Njen tem peram ent 
dokazuje, da je po rodu res iz 
Maribora, živi pa v  Celju. 'Ta pok
lic sem  si izbrala čjsto po 
naključju, nikoli si nisem mislila, 
da bom železničarka. Šla sem na 
informativni dan na to šolo, pa mi 
je bilo kar všeč. Pozneje sem se 
odločila za  poklic odpravnika 
vlakov. V tem poklicu ni veliko 
žensk, jih je pa veliko med trans
portnimi komercialisti, sprevodniki 
in skladiščniki. Ne poznam pa 
nobene ženske strojevodje. 
Včasih so bili to izrazito moški 
poklici, ko se je le ta , 1980 v 
Mariboru odprla šola, pa se je 
število žensk  na železnici 
povečalo. Na ža lski že lezn iški 
postaji delam od leta 1992. Tri 
leta sem bila vlakovna odpravni
ca, nato eno leto šef železniške 
postaje v  Šmartnem ob Paki, zdaj 
pa sem šef postaj v  Žalcu in na 
Polzeli," pove nasmejana jolanda.

Ko omenim, da je ža lska posta
ja ena manjših, me hitro prekine: 
"Sploh ne, so še m anjše postaje, v 
Savinjski dolini pa je za Velenjem 
druga največja po številu tirov in 
prepeljanega tovora, samo glede 
potnikov ima več prometa polzel- 
ska postaja. V Žalcu nam avtobus 
vzam e veliko potnikov, čeprav 
smo cenejši. Nam pa narašča 
število potnikov, z vlakom se spet 
vozi vedno več upokojencev in 
dijakov, pa tudi delavci so se 
začeli voziti. Zato bomo vozni red 
najbrž prilagodili. Malo nam je 
upadel tovorni promet, saj je bilo 
včasih na dan prepeljanih več kot 
sto vagonov. Kriza v  gospodarstvu 
se pozna tudi tu, vendar so rezul
tati spet iz leta v  leto boljši." Sicer

pa je na žalski železniški postaji 
sedem zaposlenih. Poleg šefa (tak 
je uraden naziv) še štirje vlakovni 
odpravniki, skladiščnik in trans
portna komercialistka.

jolanda Presekar ima hčer, ki je 
včasih kar navdušena nad vlaki in 
poklicem svoje mamice. Ampak 

ima šele
devet let, 
torej njena 
p o k l i c n a  
usoda še ni 
z a p e č a te n a , 
j o l a n d a  
p o u d a r j a :  
"Doslej mi še 
ni bilo žal, da 
sem  se 
odločila za ta 
poklic, sicer 
pa ima vsak 
poklic dobre 
in slabe 
s t r a n i .  
Mogoče mi 
to, da sem  
ženska, kdaj 
celo prinese 
kakšno pred
nost, lažje 
u r e d i m  
kakšno zade
vo..."

Kaj pa njeni hobiji? "Rada kole
sarim, plezam in telovadim, zelo 
rada sem v naravi in obožujem 
piknike. Če je le mogoče, si 
dvakrat na leto privoščim dopust, 
in to morje."

Dobra kondicija, pa gre

Postati policist so sanje mnogih 
dečkov. Ne drži. Tudi deklice sa
njajo o tem. Med njimi je bila 
Cvetka Veber, ki je otroštvo 
preživljala v Ivankovcih v  ormoški 
občini, kjer so se tudi večkrat 
oglasili policisti. Pa je postala poli
cistka. Njena prva služba je bila v 
Žalcu, kar ni presenetljivo, saj poli
ciste razporejajo glede na 
potrebe. V bližini doma ni mogla 
ostati, sicer pa je bil njen stari oče 
iz Podkraja, tako da ima tu blizu 
nekaj sorodnikov. Kar je  pre
senetljivo - avgusta letos bo mini
lo že dvajset let, odkar je v svoji 
prvi službi v  Žalcu. Pač ni bilo 
razloga, da bi bila kdaj kazensko 
premeščena, sploh pa si je v

Parižljah ustvarila družino. “ 17 let 
sem delala na prometu, zdaj pa 
sem  tretje leto vodja prvega 
okoliša, to pomeni za območje 
Žalca, Vrbja, Gotovelj in Petrovč. 
Delo v prometu mi je odgovarjalo, 
z  leti pa je postalo že malo 
naporno, zato sem izrazila željo, 
da bi prevzela takrat prosto mesto 
vodje okoliša. Izkušnje sem imela 
in tako sem uspela."

Morda vodja okoliša res ni 
kakšna visoka funkcija, je pa ven
darle nekoliko nenavadno - 
Policijska uprava Celje ima devet 
policijskih postaj. Vse skupaj 
imajo 35 policijskih okoliščin. In 
samo enega vodi ženska - Cvetka 
Veber.

Priznava, da je poklic policista 
nevaren: "Ko greš na intervencijo, 
nikoli ne veš, kaj te čaka. Ali ko 
ustaviš voznika - ne veš, ali bo res 
pokazal dokumente ali pa morda 
pištolo. Zaenkrat se mi ni zgodilo 
še nič hujšega, razen ,besednih 
napadov. Ampak se ne pustim ‘ 
sprovociiati, m irno razložim , 
kakšna kršitev je bila in potem se 
ponavadi pomirijo. Z občani 
nisem imela problemov, vedno 
sem jih obravnavala kot človeka, 
ne kot kršitelja." Seveda mora 
policist obvladati tudi fizične pri
jeme, kar bi lahko bila poman
jkljivost ženske narave. "Do zdaj 
ni bilo problemov, ko je bilo treba 
koga fizično obvladati. Vzdrževati 
je treba fizično kondicijo, znanje 
borilnih veščin pa ti seveda tudi 
lahko kdaj prav pride."

Takrat, ko ne moreš pomagati 
človeku, te zamika, da bi morda 

pustil ta poklic, 
r a z m i š l j a  
Cvetka, sicer 
pa pridejo 
veseli in 
žalostni trenut
ki. Delo je 
naporno, triiz- 
mensko, pred
vsem pa precej 
trpi družina. 
"So nedelje in 
prazniki, ko se 
druge družine 
peljejo na 
izlete, tvoja pa 
čaka na tisto 
nedeljo, ko nisi 
v  službi." 
Cvetka ima dva 
otroka in sin, ki 
je trenutno pri 
vojakih, je že 
povedal, da ga 
poklic policista 
sploh ne zani

ma. Hčerka je še osnovnošolka.

In kje ni moških?
Ni moških in ženskih poklicev. 

So pa poklici, za katere se moški 
ne odločajo. Takšen je na primer 
poklic varuha ali vzgojitelja 
predšolskih otrok Tudi v  vrtcih po 
Savinjski dolini ne boste našli 
moškega, razen seveda hišnikov. 
Morda nekateri celo menijo, da 
moški ne morejo primerno skrbeti 
za četico mačkov. Ne verjamem. 
Vsekakor bi bil vzgojitelj zelo 
dobrodošel lik moškega, zlasti za 
otroke, ki odraščajo v družinah 
brez očetov.

K. R.

Č eb ela iji ostajajo  skupaj
Potem ko je bivša občina Žalec raz

padla na šest novih, se je morala 
Čebelarska zveza občine Žalec 
drugače organizirati. Minulo nedeljo je 
imela kot Čebelarska zveza Spodnje 
Savin jske doline zbor delegatov 
osmih čebelarskih društev, ki so se 
odločile, da bodo sodelovale v novi 
zvezi. Sprejeli so pravila Čebelarske 
zveze Spodnje Savinjske doline, ki so 
obvezujoča za vsa včlanjena društva.
Po drugi strani pa ima tudi zveza do 
društvev vrsto obveznosti. Tako bo 
skrbela za strokovno izpopolnjevanje 
čebelarjev, sodelovala bo s pristojnimi 
veterinarskimi službam i, izdelala pro
gram za vključitev v  evropski program 
Phare, njena skrb bo najugodnejši 
nakup krmnega sladkorja, prodaja 
medu itd. Do novih volitev je predsed
nik zveze Anton Rozman.

T. Tavčar Anton Rozman
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ZUNANJA UREDITEV

P R IP R A V A :
C E S T , P A R K IR N IH  P R O S T O R O V  

IN  D V O R IŠ Č

T L A K O V A N J E

I Z V E D B A  B E T O N S K I H  Š K A R P

P O S T A V I T E V  Š K A R P N I K O V  
IN  R O B N I K O V

^  O c
VELIKA PIREŠICA 12/A 
3310 ŽALEC 4. *
TEL.: 06 3 / 728 129, MOB. 0609 649 6 1 1

R A Z V O J  Kuhinje in kopalnice

gorenjePOLZELA, LOČICA 75-a 
tel.: 701-249, 701-366 
odprto: od 8. do 19. ure B E L A  T E H N IK A

PRODAJALNA Z BELO TEHNIKO IN OPREMO ZA DOM 
PROIZVODNJA IN MONTAŽA OGREVALNE TEHNIKE

L
Peči na olje ali plin s  kuriščem in bojlerjem  

iz nerjavečega materiala
J

(¡ fo lij) NAJBOLJŠI 2A US - SLOVENIJALES 
V S E  2A G R A D N J O  
A D A P T A C I J O  T E R  
O P R E M O  H I Š E  x —

NA E N E M  M E S T U  ^
AKCIJA OD 15. 3. - 10. 4. 1999

S L O V E N IJA L E S

OKNA, NOTRANJA VRATA, PODBOJI(
tO % gotovinski popust 

5 % popust na čeke in

TUŠ KABINA TK 80 in TUŠ KAD TANGO 80 35.310,00 SIT 
KOPALNA KAD SONATA 170, bela 26.700,00 SIT
KOPALNA KAD KOTNA, PIANO 145, bela 45.500,00 SIT 
KOPALNIŠKI SESTAV VESNA 90 73.799,00 SIT

5 %  popust i»  ostalo kopalniško opremo in ploščice.
AKCIJA VELJA ZA PLAČILO Z GOTOVINO

O d p ira ln i čas:
o d  p o n e d e ljk a  -  p e tk a : od  7 . d o  1 9 . u re  
o b  s o b o ta h : o d  7. d o  1 3 . u re

P o h it ite  v S LO V E N IJA LE S  C e l je , M ed log  1 8 , t e ! . :  06 3  4 5 1 -5 1 5

« P

G A M  Nr
POLZELA

GARANT d.d. POLZELA
Industrijska prodajalna POLZELA 

tel.: 063/7037 130, 7037 131
^ I V o  ZA v

VELIKONOČNA AKCIJSKA PRODAJA POHIŠTVA 
od 15. 3. do 24. 4. 1999

* Velika izbira vseh vrst pohištva po ugodnih cenah
* Dodatno znižanje cen omar z drsnimi vrati
* Razprodaja dveh izvoznih modelov zakonskih spalnic 

že od 89.000,00 SIT dalje
* Kuhinje NINA - takojšnja dobava
* Razprodaja opuščenih programov in vzorčnih sestavov 

- izjemno ugodno.
Otroška soba LEA v barvi beli jesen in jelša

Delovni čas prodajalne: pon.- pet.: od 8. do 18. ure,
sob.: od 8. do 12. ure.

VSI KUPCI SODELUJEJO V NAGRADNEM ŽREBANJU 
- 30 BOGATIH NAGRAD!

Informacije na telefon: 063/70 37 130, 063/70 37 131. 
POHIŠTVO GARANT - POHIŠTVO ZA VAŠ DOM! 

PREPRIČAJTE SE O PONUDBI IN NAS OBIŠČITE!
\  __ Vabljeni _ _  ___ y

P r o d a ja  g r a d b e n e g a  in  t e h n i č n e g a  b la g a

Dobrteša vas 46 b 
Š E M P E T E R  
0 6 3 /  7 0 2 - 2 3 1i t  m m

N O V O  N O V O  N O V O  

N U D I M O

- NAKUP IN MONTAŽO CENTRALNEGA OGREVANJA 

■ OSNOVNO PUNSKO IZVEDBO 

ZA STANOVANJE ALI MANJŠO HIŠO, 

že za 310.000 SIT

M o ž n o s t  p la č i la  n a  u g o d n a  p o s o j i la  d o  3  le t ! !

PO HUDI ZIMI ZAŠČITITE LES S PREMAZI

N A R O Č I L A  N A

t e l e f o n :  7 0 7 - 4 2 0  a l i  7 1 0 - 0 - 7 1 0

B o d i t e  z  n a m i  t u d i  0  l e t u  1 9 9 9

%

Trgovina ŠTORMAN SVETLOBNA OPREMA
3312 P R E B O LD  
Hm eljarska c. 10 
tel./faks: (063) 724-674

VEDNO
NAJVEČJA IZBIRA 

SVETIL
NE VERJAMETE? - PREVERITE!!!

VEČ SVETLOBE V VAŠEM DOMU 
TRGOVINA ŠTORMAN

POOBLAŠČENI SERVISNO-PRODAJNI CENTER

R O + S O
SKALETOVA 13, HUDINJA ■ CELJE

063 3 7 - 5 0 6

O R I G I N A L N I  R E Z E R V N I  D E L I  

M O N T A Ž A  D O D A T N E  O P R E M E  

v l e č n e  k l j u k e ,  p r t l j a ž n i k i . . .  

M E N J A V A  V O Z I L  S T A R O  Z A  N O V O  

K R E D I T ,  L E A S I N G

K L E P A R S K E  I N  L I Č A R S K E  S T O R I T V E

sprejemamo naročila za  OCTAVIO COMBI

F E L I C I A  O D  S I T  

O C T A V I A  O D  S I T  

O C T A V I A  C O M B I  O D  S I T

1 .2 7 2 .0 1 2 .0 0
1 .9 4 6 .5 5 0 .0 0
2 .2 3 9 .8 7 2 .0 0

D e l .  č a s :  o d  8 .  d o  1 7 .  u r e ,

o b  s o b o t a h  o d  8 .  d o  1 2 .  u r e

« P i k .
’  f i*

i r 'jg t

e« 1

• - ' m
m IJ L

R eška cesta  2 7  
PREBOLD

T el./faks: 7 2 4  0 5 0  
GSM: 0 4 1  6 7 6  7 7 5

Inženiring, trženje, gostinstvo in turizem

PRODAJA IN MONTAŽA VILIČARSKIH GUM | 
PRODAJA TRAKTORSKIH GUM 
PRODAJA GUM ZA TOVORNA VOZILA 
IN ZA OSEBNA VOZILA.

SE PRIPOROČAM!

Š E M P E T E R  13/A  
te l. 701-888
f a k s : *702-088 ____________________________________________________

T E H N I Č N A  T R G O V I N A  - S E R V I S

R E Z E R V N I  D E L I  Z A :
P R A LN I STROJE, ŠTEDILNIKE, SUŠILCE PEREILA, HLADILNIKE, BOJLERJE

V R O Č E  CENE V  M ESECU  M A R C U
2 9 . 9 9 0 , 0 0

D e l. č a s :
8 .0 0 -  19 .00 

sobota
8 .0 0 -  12 .00

V I D E O  R E K O R D E R  D A E W O O  

P R A L N I  S T R O J  G O R E N J E  1 1 0 0  

T E L E V I Z O R  G O R E N J E  5 1  c m ,  T T X  

P R A L N O  S U Š I L N I  S T R O J  I N D E S I T  

Z A M R Z O V A L N A  S K R I N J A ,  2 1 0  l i t r o v  

V I D E O  K A M E R A  J V C

7 6 . 9 0 0 . 0 0

3 7 . 9 0 0 . 0 0

8 9 . 9 0 0 . 0 0

4 4 . 9 1 6 . 0 0

6 9 . 9 9 0 . 0 0

S E R V IS
POPRAVILO TELEVIZORJEV, VIDEO REKORDERJEV, GLASBENIH STOLPOV,

S E R V IS  S E S A L N IK O V  V O R W E R K

B R E Z P L A Č N A  D O S T A V A  M O Ž E N  N A K U P  D O  1 0  Č E K O V

Delovni čas - SERVIS OD PONEDEUKA DO PETKA od 8. do 12. ure in od 13. do 17. ure.



V e t e r in a r s k a  a m b u la n t a
FARMA, d . o . o .

Podlog 1,3311 Šempeter •

( z a s e b n a  v e t e r i n a r s k a  a m b u l a n t a )

A m b u l a n t a  j e  o d p r t a
o d  7 .  d o  9 .  u r e  i n  o d  1 7 .  d o  1 8 .  u r e .  T e l . :  7 0 1 - 3 2 3

DEŽURSTVO 24 ur. Mobitel: 0609 646-202

m
BUDNA D.O.O.

m m m  m m m n m  
m m i m M M ®

< z I n f o r m a c i j e :  0 6 0 9 - 6 2 1 - 4 7 5

□

SERVIS GOSPODINJSKIH APARATOV 
A N T O N  K I T E K ,  s p.
K a s a z e  1 0 7 g ,  P e t r o v č e  
t e l . :  0 6 3 /  7 0 8 - 2 5 6
m o b i te l :  0 6 0 9 /  6 3 2 - 6 6 0 ,  G S M : 0 4 1 /  6 3 2 - 6 6 0

POPRAVILA: • pralnih strojev
• štedilnikov
• sušilnih strojev
• zamrzovalnikov

HITRO KAKOVOSTNO V NU/NIH PRIM ERIH  TAKO/

S-.
s

I

G  ©  S T I Š  C  E „  S  a  v  i  n  j  a
P L E V G A K

LATKOVA VAS 227 , PREBOLD, tel.: 701-030

Prižakujem o v a s  v,,,- 
vsak dan razen ponedeljka med 12. in 22. uro

« •  9  . 6

DOBRODOŠLI V NAŠEM G D ST lilsil■ ,g

t

T R I  + - ' * * ' *

T R G O V S K O  P O D J E T J E ,  d . o . o .  
PR E B O L D  tel. & faks: 724 243
V  m a r c u  v a m  p o n u j a m o :

- G R A D B E N I  M A T E R I A L
- B A R V E , L A K E
- V O D O V O D N I M A T E R I A L

G R A D B E N I  I N Ž E N I R I N G
i n g .  V i n k o  V U Č A J N K ,  s  p .

P r e ž ih o v a  1 , Ž a le c ,  te h / fa k s : 0 6 3 /7 1 8 -2 6 5  
m o b ite l : 0 6 0 9  6 1 8 -4 4 3

PR O JEKTIRANJE
O R G ANIZIR AN JE

IN  IZV A JA N JE  DEL
V G RADBEN IŠTVU

Izva jam o:

GRADBENA DELA 

OBRTNA DELA 

IN ŠTA LA C IJSK A  DELA'

N IZKE GRADN JE 

A D A PTACIJE 

R EKO N STR U KC IJE

MLADINSKO DRUŠTVO PREBOLD VABI
na kultumo-zabavno prireditev v  počastitev DNEVA MATER IN 

DNEVA GLEDALIŠČA v  soboto, 27. marca 1998, ob 19. uri v  dvo
rani Zadružnega doma Prebold.

Program  prired itve : Podelitev plaket častnim članom; gledališka 
igra v izvedbi KUD Rovtar, Našli so se; zabava in ples z ansamblom 
Happy Band.

Prireditev bo popestrila likovna delavnica učencev OŠ Prebold.
Vab ljen i!

HMEZAD EXPORT IMPORT, d.d.
Vrečaijeva 14 
3310 ŽALEC

V NAJEM ŽELIMO DATI: 
poslovne prostore in skladišča 

v Hmeljarski stolpnici.
Poslovni prostori se nahajajo na atraktivni, 

vidni točki v Savinjski dolini - Žalec. 
INFORMACIJE PO TELEFONIJ: 

063/715-230, gospa Marta Pinter

S A V IN JS K A  
V E T E R IN A R S K A  
P O S T A JA , d .o .o . TeL: 063 / 716-733 
Ž A LEC  Mob.: 0609 616-786

24 UR
Ambulantni čas:

ponedeljek - petek od 7. do 9. ure in od 16. do 17. ure, 
sobota od 7. do 9. ure.

IZPOSTAVA VRANSKO, tel.: 725-007 
IZPOSTAVA POLZELA, tel.: 722-333 

delovni čas: od ponedeljka do petka od 8. do 9. ure.

P R O D A JN I C EN TER  

L E N A  LEVEC

P R !  N A K U P U  T R E H

T e l.:  0 6 3  4 0  5 1 0

P R I M E R :  T R E N I R K A  1 2 . 7 9 8 , 0 0
A N O R A K  1 0 . 9 9 0 , 0 0  

C O P A T I  1 0 . 9 0 0 , 0 0

e l a n

S R A J C A  4 . 9 8 0 , 0 0  
P U L O V E R  3 . 8 8 0 , 0 0  

H L A Č E  3 . 8 7 0 , 0 0

1 8 . 8 6 0 , 0 0
¡H a lla

V e l j a  z a  v s e  i z d e l k e  v  p r o d a j a l n i  Š P O R T  i n  T E K S T I L  L E N A !
S  K  /  • T E N  N  /  S

o & u te u  

t w r fU c e

adidas

î s k i

/ 7 2
✓ 7 3 1 / u i  n

SPALDING J U N ihIU t -



f

Paša - najbolj naravna 
prehrana živine

(D
KMETIJSKA

SVETOVALNA
SLUŽBA

SLOVENIJE

Paša kot najbolj naraven način 
prehrane rastlinojedih živali, bo 
dobivala tudi pri nas vse večjo 
podporo in kdor jo bo izvajal v  
skladu s sedaj razpoložljivim  
oziroma dosegljivim znanjem , bo 
imel manj dela s pripravo krme in 
večjo korist od reje živine.

V Sloveniji je več kot 65 % vseh 
kmetijskih površin travnati svet. 
Zaradi danih naravnih pogojev je 
marsikje onemogočeno pridelo
vanje poljščin in okopavin, so pa 
ugodne možnosti za rast travinja 
in s tem pašo.

Večkrat se lahko vprašamo, ali 
znam o to naravno danost tudi 
najbolje izkoristiti. Vemo, da je 
govedo in drobnica pašna žival in 
se najbolje počuti na paši, na 
svežem  zraku, kjer si najde dovolj 
hrane za vzdrževanje In prirejo 
mleka in mesa, zato moramo to 
čim bolj izkoristiti. V praksi imamo 
različne sistem e nadzorovane 
paše, s katerimi želimo uspešno 
izrabiti naravne danosti travnate
ga sveta na določenem območju.

Obstoječe sisteme nadzorovane 
paše lahko razdelimo v  dve glavni 
skupini: čredinsko pašo in pašo 
povprek . V skupino čredinske 
paše prištevamo v naših razmerah 
pašno kosno rabo, pašno rabo in 
pašo v  hribovitem svetu. Pri vseh 
sistemih je pašnik razdeljen na

čredinke in v  vsaki od njih ostane
jo živali določeno število dni. To 
imenujemo trajanje zasedbe v 
posameznem obhodu. Na koliko 
čredink naj bo pašnik razdeljen, je 
odvisno od zahtev po kakovosti 
paše po načelu : več čredink, 
boljša ponudba paše! S pašo po 
čredinkah je izpolnjena zahteva 
po času za počitek ruše. Ta naj bi 
trajal 3 do 4 tedne, čas trajanja 
zasedbe pa naj bi bil čim krajši. Z 
razdelitvijo na čredinke naj bi tudi 
bolj gospodarno izrabljali razpo
ložljivo pašo, imeli pregled nad 
tem, kolikšen del pašnika potre
bujemo za pašo in kateri del 
lahko pokosimo za zimsko krmo, 
ker je presežek paše.

Povsem drugačni so razlogi za 
čredinsko pašo v hribovitem 
svetu. Razdelitev pašnikov na 
čredinke (ograde) v  hribovitem 
svetu je nujno potrebna zaradi 
raznolikosti v  kakovosti paše in 
njenega vpliva na stopnjo izbiran
ja okusnejše paše. S pašo po 
ogradah dosežemo, da živali bolj 
enakomerno popasejo ves pašnik, 
čeprav se ruša po ogradah raz
likuje po okusnosti. S pašo v hri
bovitem svetu preprečujemo 
zaraščanje travnatega sveta z 
grmovjem in ohranjamo rodovit
nost zemljišč. S pašo v ogradah 
uspešneje izvajamo zdravstveno

varstvo živali.
Čeprav je velik delež kmetijskih 

zemljišč pri nas zatravljen in živi
norejci poznajo ugoden vpliv paše 
na zdravje in plodnost živine, jo 
kljub temu premalo pasem o. 
Zaradi objektivnih vzrokov /raz
drobljenost zemljišč) naš travnati 
svet še veliko izrabljamo s košnjo. 
Brez poznavanja nekaterih 
zakonitosti pri vodenju paše, ki 
vplivajo na rast ruše, je težko 
izboljšati njeno trpežnost, ki je za 
gospodarnost rabe travnatega 
sveta najpomembnejša.

V zadnjih letih država z raznimi 
premijami in subvencijami podpi
ra pašo z nam enom , da se 
izboljša raba travinja na planinah, 
v  hribovitem svetu, pa tudi v  ravni
ni. Tudi letos bodo podobne spod
bude za ureditev ograj in s tem 
nadzorovano pašo.

Nekatere kmetije so že spoz
nale, da je nadzorovana paša 
najcenejši način rabe travinja in s 
tem reje goveje živine ter drob
nice. Postavili so elektroograje, 
pašnik razdelili na čredinke za 
pašno kosno rabo travin ja . 
Izm enična paša in košnja je 
najboljši način izrabe travinja. 
Ponekod pasejo povprek pred
vsem  plemenske telice in pitance, 
kjer je pašnik razdeljen na manjše 
število čredink Za kateri način

paše se  bomo odločili, je  odvisno 
od več dejavnikov: zaokroženost 
km etije, ve likost posestva, 
usmeritev kmetije, delovnih moči 
ipd.. Pašnik za  pašo odrasle gove
je živine ogradimo z  dvojno žico, 
za ostale živali z  več žicami, debe
line vsaj Z,5 mm in vsaj trikrat 
c inkano . Priskrbeti si moramo 
električnega pastirja velike moči. 
Pri nakupu opreme in izdelavi 
ograje m oramo poskrbeti za 
dober m aterial. Ograja mora 
varovati živino, preprečevati 
dostop zverem  in potepuškim 
psom na pašn ik  mora pa biti tudi 
lepa na oko in kmetiji v  okras. 
Površno izdelana ograja ni v 
ponos kmetiji. Posledice pa bodo 
vidne kasneje, ko bodo s pašo 
sami problemi. Splača se potruditi 
in čimbolje urediti pašn ik  ker se 
bo to pozneje bogato obrestovalo.

Kot je bilo zapisano, bodo letos 
denarne spodbude za ureditev 
ograj z  nam enom , da se  pri 
kmetih poveča zanim anje za pašo 
govedi in drobnice. Denar bo 
možno pridobiti za že urejene 
pašnike, ki odgovarjajo strokovn
im in tehnološkim  zahtevam  
izgradnje za posam ezno vrsto 
živali. Ko boste imeli pašnik ure
jen, javite to enoti za kmetijsko 
svetovanje Žalec, tel. 717 - 388, 
svetovalec vašega območja bo 
opravil ogled pašnika in ugotovil, 
če odgovarja predpisanim zahte
vam in bo po ogledu za vas izde
lal zahtevek na javni razpis za pri
dobitev pripadajočih denarnih 
sredstev od države.

Kmetijska svetovalna služba Žalec 
Franc BERIČIČ, dipl. ing. kmet.

Sadjarstvo Mirosan Sneg in mraz, ki sta se letos zelo 
dolgo držala, sta premaknila tudi čas 
začetka sa jen ja  sadnega drevja in 
grmovnic. Seveda pa so tisti, ki imajo 
takšna opravila v  načrtu, sedaj pohiteli. V 
Savin jsk i dolini je gotovo najbolj 
za loženo s  tovrstnim i sadikam i 
Sadjarstvo M irosan. Im ajo vse  vrste 
jablan in hrušk kutine, slive, marelice, 
breskve, češn je , ribez, josto, m aline 
robide, ameriške borovnice, aktinidije in 
trto. Njihovi strokovnjaki kupcem radi 
svetujejo, na željo pa sadike tudi primer
no obrežejo.

Na Mirosanu so prejšnji teden izvozili 
20 tisoč sadik jablan v  Belgijo, pripravlja
jo pa še izvoz sadik v Nemčijo (na sliki). 
Na svojih plantažah pa ta čas obnavlja
jo stare nasade v velikosti 8 ha, kjer 
posajajo sorti elstar in zlati delišes, 
pripravljajo pa se tudi na sajenje novih 
drevesnic. V ta namen so že uvozili najk
valitetnejši brezvirusni m aterial za 
pridelavo 200 tisoč sadnih sad ik  V nji
hovi hladilnici je vedno dobra izbita 
kakovostnih jabo lk

T. Tavčar

ZAGOTOVO PRAVILNA ODLOČITEV
SISTEMI ZA SANIRANJE DIMNIKOV

Ž E L IM :

- več informacij o 
vaših izdelkih,

- prospektni material,
- ponudbo po 
predloženem 
popisu.

V a š e  že lje  in n a s lo v  
nam  p o šljite  na  
d o p isn ic i n a  n a š  
n a s lo v :

S C H IE D E L  
- G R A D N JA , d. d. 
La tk o v a  v a s  82  
3312 P reb o ld

- 10-letna g a ra n c ija
- ce rtific iran i izd elk i
- c e n a  m ateria la  že  
od 6.000 SIT/m  d a lje

Jamarska odprava 
Črni galeb se je javila 
s Filipinov

Kot sm o vas ž e  v  prejšn ji 
številki Savinjčana seznanili, da 
odpotu je  jam arska  odprava  
Črni ga leb  iz  Prebolda  na  
Filipine, pa vam lahko v  tej 
številki posredujem o ž e  prvo 
poročilo, k i nam ga je  poslal 
n aš dopisnik Darko Naraglav po  
internetu.

"Danes, ko to pišem, je torek 9. 
marca. Ura je tri popoldne (pri vas 
je ura osem zjutraj). Sem v enem 
od Internet kava baru, sredi 20 
m ilijonske filipinske prestolnice 
Manile. Nedaleč stran smo pres
pali v  enem od tukajšnjih hotelov. 
Za nami pa je seveda prisrčno 
srečanje z gospo in podjetnico 
Luz de Vero, taščo mag. Iva lovana 
iz Hramš (o njem in njegovi ženi 
Lindi sm o pisali v  lanskoletni 
oktobrski številk i Savin jčana). 
Vsem nam bo ostala v  res prijet
nem spominu, saj nam je pripra
vila enkratno večerjo v korejski 
restavraciji, katere lastnik je njen 
sin. Vsekakor pa je gospa Luz 
naredila na nas poseben vtis, 
dejstvo pa je tudi, da resnično 
sodi med bogati sloj filipinske 
družbe.

Naša enom esečna odprava se 
počasi bliža koncu (dan po tistem, 
ko boste brali te vrstice, bomo že 
doma). V veliko veselje nam je, da 
je bilo naše delo na filipinskih tleh 
ze lo  uspešno. Po začetnih 
nevšečnostih, ki nam jih je prines-

la izgubljena raziskovalna opre
ma, (po treh dneh čakanja sm o jo 
dobili), je vse  teklo po programu. 
Tako kot leta 1995 sm o znova 
doživeli prisrčen sprejem  od 
članov kluba B0EX, ki so nas 
najprej odpeljali na sprejem k 
županu glavnega mesta Bohola, 
čez dva dni pa nas je prisrčno 
sprejel tudi guverner province 
Bohol, ki nam je ob odhodu 
pripravil še poslovilno večerjo.

Naše delo je, ob sodelovanju 
članov kluba Boex, potekalo zelo 
intenzivno. Najprej sm o raziskali 
osem  precej ve lik ih  jam  na 
področju Antiquere. Še posebno 
presenečenje pa nam je pripravila 
čez en kilom eter dolga jam a 
INAMBACaN CAVE, ki je zaradi 
velike količine vode in ponekod 
zelo nizkih prehodov bila zelo 
težavna za raziskovanje. Drugo še 
večje presenečenje pa nas je 
čakalo na drugem raziskovalnem 
področju nad mestecem |agno v 
bližini vasice Odiong kjer smo 
našli pravi jam ski ELDORADO, saj 
kljub večdnevnem u raziskovanju 
nismo uspeli jam e raziskati do 
konca. Gre torej za jamski sistem, 
ki bo ob končni izmeri dolg lahko 
tudi več kilometrov. Vendar to delo 
bodo morali dokončati najverjet
neje člani kluba Boex."

Več o odpravi in doživetjih pa 
boste lahko prebrali v  aprilski 
številki Savinjčana.

Srečanje z Evo Pogačnik
Fitness studio Kardio fitness 

je  25 . februarja organiziral 1. 
fitness večer. Gostja večera je  
bila Eva Pogačnik iz Ljubljane, 
večkratna m iss body buldinga 
Slovenije in Evrope ter osebna  
trenerka fitness vadbe.

Kardio fitness studio iz Novega 
Celja je letos pripravil sklop 
večernih srečanj z zanim ivim i 
gosti, ki so strokovnjaki s področja 
fitnessa, body buldinga in zdrave 
prehrane. Namen te akcije je  sez
naniti širšo množico ljudi o koris- 
nosti telovadbe, ki ne krepi le telo, 
am pak tudi naš duh. V današnjem  
času, ko ogromno ljudi živi stres
no življenje, je takšna sprostitev 
več kot dobrodošla.

Za popestritev 1. fitness večera 
je poskrbela Eva Pogačnik, ki se 
od svojega petnajstega leta 
ukvarja z body buldingom. Eva se 
vsako leto udeležuje tekmovanj s 
področja fitnessa ter tekmovalne
ga boldy buldinga.

V svet body buldinga je stopala 
počasi. Najprej je  bila voditeljica 
organizirane, vadbe za dekleta in 
stare jše  ženske  v- Ljubljan i. 
Poučevala je  fitness vadbo, sedaj 
pa se uveljavlja kot osebna tre
nerka fitness vadbe.

Prisotne v  dvorani je zanimalo, 
kako postati uspešen v  body 
buldingu. Kaj je  bolj pomembno - 
hrana ali telovadba?

"Ne morem trditi, da je  hrana 
bolj pomembna od treninga ali 
obratno. Oba sta pom em bna. 
Ljudje, ki se ukvarjajo z body 
buldingom, morajo uživati hrano, 
bogato s  proteini. Maščobe niso 
zaže lene . Dejansko obstajata 
predsezonski in sezonski način 
prehrane.

Pred vsakim  treningom je treba

zaužiti veliko količino proteinov 
ter ogljikovih hidratov. Za odžejan
je med treningom je dobro jemati 
tablete, ki vsebujejo aminokisline. 
Pred treningom kot tudi po njem 
bomo žejo pregnali le z  vodo. 
Pitja gaziranih pijač ne 
priporočam, zlasti ne ženskam , 
ker pijače s C02 povzročajo celuli
tis," je dejala m iss body buldinga 
Slovenije Eva Pogačnik.

Na vprašanje, kdaj je treba 
prenehati z body buldingom, je 
Eva odgovorila, da je vse odvisno 
od lastne form e in zdravja . 
Določene meje ni. Eva pozna ljudi, 
ki so starejši od 60 let, pa se  kljub 
temu še  vedno ukvarjajo s tem 
športom.

Tudi osebe , ki bo luje jo  za 
nizkim oziroma visokim krvnim 
pritiskom , si lahko privoščijo 
takšno vadbo. Popaziti je treba le 
na obremenitev lavnega obtoka, 
kar pa ne bi sm elo biti poseben 
problem glede na to, da ima sko
raj vsak  fitness klub strokovnjake, 
ki znajo  ustrezno svetovati in 
oceniti te lesno  zm ogljivost 
vsakega posam eznika.

M iss body buldinga je poudari
la, da vegeterijanstvo ne gre sku
paj z body buldingom. Namreč 
takšen način prehranjevanja ne 
ponuja dovolj proteinov, ki so 
neobhodni pri gradnji m išične 
mase.

Po pogovoru je Eva Pogačnik 
prikazala pravilno izvedbo neka
terih va j na sodobnih fitness 
napravah v  Kardio fitnessu Novo 
Celje.

Tistim, ki so nezaupljivi do telo
vadbe, pa v  premislek: Kaj je 
lepše videti - tako im enovane 
m išičn jake ali nagom ilane 
maščobe? M. M.
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Sprehodi skozi vrtove in parke v Spodnji Savinjski dolini
Takšen /e naslov knjižice, ki sm o jo  napisali štirje avtorji: M ojca Sodin, Nada Vreže, Nataša Dolejši 

in Uroš Govek in v  n je j na kratko predstavili problem atiko in pom en zgodovinskih vrtov in parkov na 
obm očju Spodnje Savinjske doline. Izšla je  ob  podpori Občine Žalec v  decem bru lanskega leta in bila 
predstavljena v  Občinski matični knjižnici v  Žalcu. Kakšne lepote skrivajo v  seb i š e  nekateri ohranjeni 
vrtovi in parki na tem območju, sm o predstavili številnim obiskovalcem  s  pom očjo barvnih diapozitivov. 
V ljudeh sm o vzbudili prece jšn je  zanim anje za naše pozabljene vrtove in parke, zato je  prav, da jih 
predstavim o tudi tistim, k i s e  predavanja niso udeležili. Zaradi nizke naklade ž e  om enjene knjižice (100  
izvodov), te ni m oč več dobiti. V sledečih prispevkih bodo tako podrobneje predstavljeni nekateri od

Legenda o kači
Pobočje na vzhodni strani 

graščine so imenovali Kačji hrib 
(Schlangenberg), kjer je bilo vse 
polno kač, predvsem gožev. Če so 
srečali veliko kačo, je baronica ni 
pustila ubiti, saj je verjela, da na 
nek način varuje hišo. Domačini 
vedo povedati tudi zgodbo o 
posebno veliki in dolgi kači, ki je

Plevne, zgrajena leta 1895 v obli
ki vitke piramide. V grobnici je 
pokopanih 11 članov družine in 
njihovih sorodnikov. Dokaj veliko 
in popolnoma zapuščeno grobni
co obdaja kovinska ograja, ob njej 
pa sta postavljeni dve zanimivi 
kamniti klopi. Za zadnje 
počivališče svoje družine so si 
izbrali res lep kraj. Povsem miren, 
z razgledom na dolino, bližnje

teh.

Njihov pomen nekoč in 
danes

Nekoč so bili sestavn i del 
graščin in dvorcev, v  veselje in 
ponos lastnikom, odraz ljudi in 
časa , v  katerem so nastali. Vzore 
za njihovo ureditev so iskali po 
Evropi. Sami pa so dajali zgled za 
urejanje večjih in manjših vrtov, ki 
so nastajali v  okolici mest, trgov in 
vasi. Iz graščinskih vrtnarij je mar
sikatera rastlinska vrsta našla pot 
v  trške in kmečke vrtove, se v njih 
udom ačila in postala njihov 
nepogrešljivi del. N astajali so 
dolgo časa, se spreminjali tekom 
let, desetletij in stoletij. V njih so 
izražene ideje načrtovalcev, v  njih 
je vložen neizmeren trud vrtnarjev, 
ki so za njih skrbeli mnoga leta. 
Danes lahko občudujemo rezul
tate njihovega dela, kolikor so se 
pač ohranili. Od sprehajalnih poti, 
stopnišč, kipov, do urejenih gredic, 
skrbno striženih živih m ej, 
premišljeno posajenih grmovnic in 
dreves so se v  največji meri 
ohranila prav drevesa. Ta dajejo 
vsakem u prostoru vsebino, ga 
om ejijo , razm ejijo . Lahko so 
posajena posamič, v  skupine, v 
drevorede itd. So tisti bistveni del 
parkov, ki je najtežje nadomestljiv, 
sa j rastejo počasi in preden 
postanejo  mogočni ve likan i, 
preteče kar nekaj rodov. 
Spoštujmo jih, še  prej pa jih spoz
najmo. Kje rastejo ta drevesa, se s
tavni deli katerih vrtov in parkov 
so , bo op isano v nasledn jih  
prispevkih. Ker so vrtovi in parki 
bili in so še vedno sestavni deli 
stavb, ob katerih so nastali, bo na 
kratko predstavljena tudi zgodov
ina le-teh. Čeprav je večina od 
njih zapuščena, pozabljena, jih je 
kljub temu vredno obiskati. Želeli

bi le, da bi jim z leti vsaj deloma 
povrnili nekaj ugleda in dosto
janstva, ki so ga nekoč imeli. To si 
tudi zaslužijo . Morda se bo kdo 
odločil, da jih obišče prav ob pre
biranju naslednjih vrstic. Vsem 
želim prijetne sprehode.

Plevna pri Žalcu
Graščina Plevna leži sredi 

gozda, vrh položnega griča blizu 
Žalca. Še 1809 je stala tu lesena 
hišica, ki je bila v  lasti rodovine 
Žuža iz Žalca. Kasneje je posest 
kupil Hausmann, takratni lastnik 
Novega Celja v  1. pol. 19.stoletja. 
G raščino je pozidal v 
k lasicističnem  slogu in je 
obsegala dve nadstropji. Po 
Hausmannu je posest prešla v 
roke ita lijanskega državljana 
Prosoglia, ki je na posestvu pričel 
gojiti murve. Za njim sta bila last
nika upokojena avstrijska oficirja 
Strohhuber in Štiglic. Po letu 1876 
je lastnik posestva postal grof 
Bobrovsky, ki je graščino povišal 
za eno nadstropje. Verjetno je 
prav on posadil tudi več sto 
metrov dolgi smrekov drevored, ki 
drži h graščini, okolico stavbe pa 
obdal z eksotičnimi drevesi. Med 
leti 1890 in 1914 je Plevno imela 
v  posesti rodbina Beck. Baron 
Beck je bil ministrski predsednik 
Avstro-Ogrske med leti 1906 - 
1908. V tem času je Plevna posta
la priča mnogih slovesnosti in 
sprejemov ter je blestela v  sijaju 
takratnega državniškega življenja. 
Tukaj se je zbirala visoka aris
tokracija, diplomacija in ministri. 
Im ela je  direktno te lefonsko 
povezavo z Dunajem. Prav zaradi 
telefonske povezave z  Dunajem je 
hkrati s Plevno dobil telefon tudi 
Žalec. Po prvi svetovni vojni sta 
lastnika postala baron Reiner in

grof Firmian, nato pa samo baron 
Reiner. Po drugi svetovni vojni je 
posest postala last SLR Danes je 
na pol pozabljena, v  njej pa so 
stanovan ja . Njena neposredna 
okolica, z  raznim i pom ožnim i 
objekti, je vse prej kot v ponos 
temu nekdaj imenitnemu pros
toru. Graščina s parkom je 
zaščitena in z občinskim odlokom 
razglašena za

Park
Graščino obdajajo ostanki 

parka, ki je nastal verjetno v  času 
lastništva grofa Bobrovskega. Ta je 
zasadil ozko dovozno pot, ki vodi 
iz smeri Ložnice proti graščini, s 
smrekami (Picea abies). Tako je 
nastal več sto metrov dolg dvojni 
smrekov drevored. Sestavljajo ga 
smreke izjemnih dimenzij, ki jim 
krošnje ponekod sežejo do tal. V 
drevoredu je kar nekaj vrzeli, 
manjka cca. tretjina dreves, ki so 
bila odstranjena bodisi zaradi 
bolezni ali škodljivcev - lubadarja. 
V posam ezna drevesa je dostikrat 
udarila strela in jih tako 
poškodovala, da so jih morali 
odstraniti. Novih sm rek niso 
dosadili. Smrekov drevored vodi 
do parka pred graščino in se 
nadaljuje pod njim vse do konca 
nekdanjih zelenjavnih vrtov na 
zahodni strani graščine. Tu se zlije 
z gozdom, polnim stoletnih smrek.

Sm rekov drevored je  po 
občinskem odloku razglašen za 
spomenik oblikovane narave.

Poleg sm rekovega drevoreda 
vodi do graščine še krajši lipov 
drevored (Tilia cordata). Glavno 
pozornost pa ve lja  nam eniti 
orjaški sekvoji (Sequoiadendron 
giganteum), ki s svojo velikostjo 
obvladuje prostor pred graščino. 
Na prsni višini smo jo štirje komaj 
objeli. Ima odlomljen vrh, saj je 
tudi vanjo že nekajkrat udarila 
strela. O rjaška sekvoja je 
zaščitena in razglašena za den- 
drološki spomenik. Od iglavcev, ki 
rastejo v  neposredni okolici 
graščine, velja omeniti le še veliko 
tiso (Taxus baccata), vse ostalo 
drevje pa je m lajše. Park pred 
graščino nekoč ni bil tako 
zaraščen , kot je  danes. 
Obiskovalec, ki zaide sem, dobi 
vtis, da je v  gozdu. Levo in desno 
od lipovega drevoreda je bil ure
jen park s sprehajalnimi potmi in 
počivališčema s kamnitimi mizami 
in klopmi. Pred stavbo je bila ure
jena krožna pot, posuta s 
peskom , obdajala je gredo z 
visokodebelnimi vrtnicami. Na tej 
gredi je raslo tudi vse polno polet
nih cvetlic. Vhod na južni strani 
stavbe je nekoč poudarjal lesen 
balkon, ki ni ohranjen. Ob njem se 
je vzpen ja la  glicinija (W isteria 
sinensis "Alba"), ki je ob cvetenju 
opaja la m im oidoče z vonjem  
belih cvetov. V niši ob vhodu je 
nekoč stal Marijin kip. S terase na 
vzhodni strani graščine se odpira 
pogled na nekdanji vzhodni del 
parka. Tu so danes vrtovi 
stanovalcev, včasih pa so na tem 
mestu rasle tuje (Thuja sp.) in 
rdeča bukev (Fagus sylvatica 
"Atropunicea"). Tuje so dali 
posekati lastniki že med vojno z

izgovorom, češ da se v njih skri
vajo partizani. Ostala drevesa pa 
so bila odstranjena po vojni. Tudi 
v tem delu parka so bile urejene 
peščene sprehajalne poti, delno 
pa ga je zapirala meja iz bisernika 
(Symphoricarpos albus). Na sev
erni strani graščine je gospo
darsko dvorišče. Vrtovi na zahodni 
strani graščine so bili namenjeni 
pretežno gojenju zelenjave. Pot 
do njih je vodila mimo hlevov in 
rumenega drena (Cornus mas), ki 
je rasel ob njih. Ob vznožju vrtov 
je vodnjak, pokrit s preprosto 
betonsko ploščo. Pravijo, da je 
globok 20m. Tu nekje se tudi 
konča prej om enjeni sm rekov 
drevored.

Bukove
Pot pa vodi dalje v gozd, na 

drugi hrib. Domačini pravijo hribu 
Bukove. Ob zaključku poti nas 
čaka še eno presenečenje. Ob 
robu gozda je postavljen križ s 
podobo križanega. Na podstavku 
je vklesana letnica 1914. Ob križu 
sta lm  vsaksebi posajena zelena 
bora (Pinus strobus). Oba sta 
dosegla že zavidljivo višino in 
imata lepo razrast. Nedaleč proč 
rasteta še dve stari lipi (Tilia platy- 
phyllos). Ena ima več vrhov, pri 
drugi pa se je nekaj izrastkov uko
reninilo in rastejo kot samostojna 
drevesa izpod stare krošnje. Preko 
travnika nas vodi pot naprej do 
razpadajoče h iše in gospo
darskega poslopja. Tu je stanoval 
oskrbnik. Letnica na hiši 1878 in 
inicialki FB pa nam povedo, da je 
obe poslopji dal postaviti grof 
Bobrovsky. Ob hiši raste poleg 
gabra in lipe še eno parkovno 
drevo - gledičija (Gleditsia triacan- 
thos).

Park ob graščini se danes inten
zivno zarašča in prehaja v  nar
aven gozd, v  katerem rastejo: 
navadna bukev, pravi kostanj, dob 
- poletni hrast, beli gaber, divja 
češnja, navadna smreka, robinija, 
... ter raznovrstna podrast, 
značilna za to gozdno združbo.

Ob robu parka rastejo mlajši 
macesni in orehi. Naletimo pa tudi 
na m lajše cigararje (Catalpa 
bignonioides), ki so morda potom
ci kakšnega starejšega, že izgin
ulega drevesa.

Prav tako ni več nobene murve, 
ki so  nekoč rasle tod okoli. 
Domačini se še spominjajo dveh 
belih povešavih murv (Morus alba 
"Pendula"), ki sta rasli blizu 
smrekovega drevoreda, kjer se ta 
nekoliko razširi. Nasproti njiju je 
bila kapela svAntona, o kateri pa 
danes ni več sledu.

Še nekaj zanimivosti
Na podstrešju graščine je bil 

tisočlitrski rezervoar za vodo, v 
katerega so črpali vodo iz vodn
jakov ob vznožju hriba. Tako so 
imeli v  stavbi na voljo zadostne 
količine vode, ki je tako ni bilo 
treba nositi od da leč. Črpanje 
vode pa je potekalo seveda 
ročno.

Zadnji predvojni lastniki so se 
na Plevni zadrževali samo čez 
leto. Pozimi so bil na Dunaju ali 
pa na svojem posestvu nekje na 
Hrvaškem . Sam o posestvo na 
Plevni že  pred vojno ni bilo 
posebno donosno, zato so čez 
leto tu letovali otroci bogatih 
družin iz nekdanje Jugoslavije, ki 
jim je klima tu še posebno uga
jala.

bila tako udomačena, da je vsako 
jutro prilezla v  kuhinjo in kuharico 
pocukala za predpasnik. Ta ji je 
dala piti m leka. Kače, ki bi 
varovala hišo, verjetno ni več, saj 
je pogled na samo graščino in 
njeno okolico dokaj klavrn. Hrib, 
na katerem stoji graščina Plevna, 
so domačini imenovali tudi "pre
povedan hrib". V gozdovih okoli 
graščine je bilo namreč polno div
jadi, ki je kmetje niso smeli loviti. 
Nabirali so lahko le suhljad.

S Plevne lahko odidemo, mimo 
kapelice sv. Jožefa po novi poti, 
urejeni ob izgradnji avtoceste, 
staro dovozno pot s smrekovim 
drevoredom pa so pred kratkim 
opustili.

Še danes je Plevna z okolico 
miren kotiček kljub bližini avtoces
te. Vsakodnevno pritegne naravna 
okolica graščine posamezne spre
hajalce, gobarje, včasih tudi šolar
je. Razgiban teren pa nudi izvrst
no ježo tudi jezdecem bližnjega 
konjeniškega kluba.

Grobnica rodbine Beck
Streljaj od Plevne, na sosed

njem hribčku nad Gotovljami, stoji 
cerkvica sv. Jedrti. Ob stari roman
ski cerkvici se nahaja grobnica 
rodbine Beck, nekdanjih lastnikov

obdelane vinograde, polja in 
sadovnjake ter na graščino Plevna 
na sosednjem hribčku. '

Dostop do cerkvice je možen z 
dveh strani skozi gozd gradna, 
pravega kostanja in rdečega bora.
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Tel.: 063/451-570, Centrala
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BETONSKA GALANTERIJA: '
- betonska okna s tesnjenjem ali brez
za hleve, delavnice, gospodarska poslopja...

- betonske cevi z ustreznimi pokrovi
■ (cevi so  z a  V a š e  p o tre b e  tu d i k ra jš ih  dim enzij)
- vse vrste robnikov, od cestnih dp vrtnih
- najkvalitetnejši betonski zidaki (od 7 « 30 cm )
- in še  in še... {Izdelki iz b e to n a  po naročilu ) 
BETONARNA {sveže b e to n s k e  m e ša n ic e )  
IZDELAVA AB MONTAŽNIH .KONSTRUKCIJ 
KAMNOLOM LIBOJE (apnenčevi agregati) 
PESKOLOM STRANICE (dolomitni agregati)

| INDUSTRIJSKA TRGOVINA
Odprto: del.: 7. -1 5 .  ure, sob.: 7 - 1 2 .  ure

MUDIMO BREZPLAČNO STROKOVNO POMOČ IN 
IZDELAMO BETONSKE IZDELKE PO NAROČILU!
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Večer, kot ga v Žalcu še ni bilo 

(ali pa ga ni bilo že zelo dolgo)
O tem p išejo  vice - če  Savinjčanom  ka j ponudiš brezplačno, bodo to gotovo izkoristili. Lahko bi rekli, 

da so  sv o j s lo ves Savinjčani osm ega marca zvečer v  Žalcu več kot potrdili, če ne bi že  marsikatera 
prireditev kljub brezplačnemu vstopu povsem  propadla. Am pak o koncertu oziroma prom ociji prve 
zgoščenke Alenke Lesjak  s e  je  govorilo p o  Savinjski dolini in drugod že  nekaj dni pred tem večerom. 
Tisti, ki so  pravi čas ujeli pozitivne vibracije, so  vedeli, da m orajo biti v  dvorani Doma II. slovenskega  
tabora kar precej minut pred začetkom, da bodo dobili sedež. In res, dvorana je  bila nabito polna, 
mnogi so  morali koncert spremljati sto je. 5 5 0  obiskovalcev - toliko jih  v  žalski dvorani menda še  ni 
bilo. In zgodila s e  je  promocija, ki so  jo  kljub nekaj m oškim  zaznam ovale predvsem  ženske.

Alenkin korak v  glasbeno živl
jenje so pospremili mnogi njeni 
prijatelji in znanci, sokrajani, prišli 
so tisti, ki so jih zanimali Alenkini 
gostje, seveda pa tudi številni lju
bitelji poezije Mete Rainer. 
Prijazne, hudomušne in preproste

režirana prireditev, z natančno 
določenimi prihodi in odhodi z 
odra ter ženskim čutom, ki je na 
oder postavil celo udobno 
sedežno, tako da pevke po 
nastopu niso preprosto izginile z 
odra. Celostna podoba promocije

Tanja Cizej

Alenka Lesjak

Metine rime so zaplesale po odru, 
kot da so čisto preprosto skočile iz 
zbirke Skozi prste, se poigrale z 
Alenko na kitari in pristale urejene 
in naličene na zgoščenki z 
naslovom Korak v  življenje. Nič 
nerodno jim ni bilo, ko jih je 
napovedal voditelj Andrej Hofer. 
Ob prvih skladbah, ki jih je zapela 
Alenka, so bile na platno projeci- 
rane njene fotografije in fotografi
je Mete Rainer.

Čeprav so prvi del koncerta 
povsem  obvladovale ženske, 
omenimo najprej moške goste. 
Poleg voditelja, seveda , so 
nastopili člani skupine Hiša, ki so 
eno od skladb zapeli z  Ireno 
Vrčkovnik, nastopil je kitarist Mike 
Orešar in seveda avtor vseh 
aranžmajev na zgoščenki Korak v 
življenje Božo A. Kolerič. Z obema 
je  Alenka tudi zapela. Čeprav 
kratek nastop ob skladbi Midva je 
veliko aplavza požel Dejan Tamše, 
ki je  gledalce prevzel s 
prekašnami.

Kaj pa ženski del nastopajočih? 
Rekli bi lahko, da jih druži 
ljubezen do glasbe in poučevanja 
otrok. Alenka Lesjak ima svojo 
glasbeno šolo, o čemer smo v 
Savinjčanu že pisali. Na srednji 
pedagoški šoli v  Celju je spoznala 
Ksenijo Steblovnik, s  katero sta 
postali ze lo  dobri prijateljici. 
Ksenija Steblovnik se ukvarja s 
sodobnim plesom v  Amsterdamu, 
za prijateljico pa si je vzela čas in 
nastopila na začetku in koncu 
koncerta ob instrumentalni glasbi 
z zgoščenke. Promocija pač ni bil 
klasičen koncert, am pak skrbno

je bila delo Polone Kuder, prav 
tako Alenkine prijateljice.

Ksenija Steblovnik

Nasploh bi lahko prireditev 
imenovali Korak prijateljev v  živl
jenje. Med njimi je tudi Tanja 
Cizej, ki je priznala, da je oder 
njena neizpeta ljubezen. Tanja 
izhaja iz znane gostilniške družine 
s Polzele, njena komunikativnost 
pa je naravnost presenetljiva. To 
še najbolje vedo tisti, ki so bili 
kdaj z Dober danom na počitnic
ah. Kjer je Tanja, sm eha nikoli ne 
manjka, jasno, da tudi pesmi ne. 
Vodila je celo cerkevni otroški 
zborček. Na Alenkini zgoščenki je 
zapela duete in Basen, njena 
interpretacija "v živo" pa je še bolj 
navdušila. Prav dobra interpretaci
ja Alenke in Tanje tistih dveh 
pesmi, ki sta bili uglasbeni ob 
predstavitvi zbirke Skozi prste, je 
morda pripomogla k temu, je bil 
odziv občinstva takšen, da je Alenko 
spodbudil k snemanju CD-ja.

Damjana Golavšek je  tudi 
Savinjčanka, čeprav že dolgo ne 
živi več v  Savinjski dolini. Mnogi 
starši in otroci menda še danes 
žalu je jo  za njenim  glasbenih 
vrtcem, ki ga je  imela v  Celju, saj 
je bila ena tistih pedagoginj, ki je 
zna la  vzpostaviti z  otroci 
nekakšno čarobno vez in jih 
povsem očarati. Damjana se zdaj 
bolj posveča lastni glasbeni poti, 
prav te dni pa je izšla njena nova 
plošča z naslovom  N asm eh. 
Zadnji m esec je bila v  Žalcu kar 
dvakrat - na dobrodelnem koncer
tu dekan ijske karitas in na 
Alenkini promociji.

Zelo, zelo dobra Alenkina pri
jateljica pa je Irena Vrčkovnik. 
Tudi Irena je bila učiteljica glasbe,

preden se je povsem predala svoji 
glasbeni karieri. Z Alenko sta se 
prvič srečali na nastopu, kjer je 
igral tudi ansam bel Happy Band. 
Irena je prosila za neko angleško 
besedilo in Alenka ji ga je dala. 
Pred dvema letoma pa so skupaj 
igrali za Silvestrovo (žur je bil 
popoln) in od takrat dalje je njuno 
prijateljstvo "čisto ta pravo". 
"Recimo, da imam sam o dve res 
pravi prijateljici in Alenka je ena 
izm ed njiju," je  po koncertu 
povedala Irena in dodala, da ta 
večer ni bil standardna promocija, 
am pak se je Alenka res potrudila, 
da je pokazala, kaj zna, povabila 
svoje prijatelje in vse pripravila 
malo drugače. Tudi vzdušje je bilo 
po Ireninih besedah bolj 
sproščeno. Zanimivo je, da sta 
Alenka in Irena svoje prijateljstvo 
prelili tudi v glasbo. Alenka je 
namreč avtorica besedila in glas
be naslovne skladbe Ireninega 
novega CD-ja Med nebom in 
menoj.

In kako navdušena je bila nad 
svojim večerom Alenka Lesjak? Do 
onemoglosti, bi lahko rekli. Po 
nastopu je na odru in v  garderobi 
prejemala šopke rož, darila in 
čestitke, tako da je minilo kar pre
cej časa, preden se je pridružila 
obiskovalcem na zakuski v  avli 
doma. "Nisem pričakovala toliko 
ljudi, res ne," je povedala. Na

Irena Vrčkovnik

vprašanje, kako bi čisto na kratko 
opisala svoje občutke ta večer, pa 
je lahko po krajšem premisleku 
odgovorila sam o : "Sem  brez 
besed."

K. R., foto: T. T.

Damjana Golavšek

Za glasbenika je najlepši pogled z odra na prepolno dvorano.

Spomini n a ...
\

TRAGEDIJO (/M EDLOGU LETA 1931

M egleno sred ino jutro 9. 
decembra 1931 se  je zapisalo  v  
zgodovino Spodnje Savin jske 
doline kot črn dan. Tega dne sta 
se  v  križišču, v  Medlogu zaletela 
savinjski v lak  in m estni avtobus, 
ki je  peljal potnike na relaciji 
Celje-Vransko. Nesreča je zahte
vala 12 smrtnih žrtev in kopico 
poškodovanih, med katerimi jih 
je bilo 11 huje. Te so z  novim 
reševalnim  vozilom , ki ga je le 
nekaj dni pred tem kupila celjs
ka m estna občina, in vlakom 
odpe-ljali v  celjsko bolnišnico. 
Število vseh lažje ranjenih nikoli 
ni bilo znano, sa j so  mnogi pot
niki, predvsem tisti, ki so  se  pel
jali z  vlakom , pretreseni in pre
strašeni kar sami odšli domov.

Celjska Nova doba je  o 
nesreči obširno pisala, opisala 
pa je tudi potek katastrofe. "Že 
od ranega jutra je pokrivala 
Celje, zlasti pa Savinjsko dolino 
neprodima megla, ki se ves 
dopoldan ni razredčila. Šofer 
avtobusa je prižgal oba elekr- 
tična žammeta, a tudi to ni 
mnogo pomagalo, ker so močni 
električni žarki pmdirali gosto 
meglo komaj za dober meter. 
Okrog 10.50 je privozil avtobus 
do križišča pri Kristininem dvor
cu v Medlogu. V istem hipu pa 
je pripeljal od Petrovč 
dopoldanski savinjski vlak, ki 
prihaja v Celje ob 10.55. Šofer 
je v zadnjem trenutku opazil 
strašno nevarnost; sam ne ve, 
ali je avtobus zavri ali 'ga je 
močneje pognal. Potnikov v 
avtobusu se je za hip lotila 
silna panika - a le za hip, kajti 
v naslednjem hipu je bilo že 
vse končano. Lokomotiva je 
zadela v avtobus od leve strani 
pri vratih poleg šoferskega 
sedeža. Pograbila je karoserijo, 
jo z ogromno silo snela s šasije 
in vlekla karoserijo s potniki, 
sedeži in prtljago vred par 
korakov naprej, nato pa treščila 
v dvojni brzojavni drog ob cesti. 
Če ne bi bilo tega brzojavnega 
droga, bi bila nesreča mnogo 
manjša. Strojevodja je takoj 
zavri vlak in ga ustavil."

Prizor, ki se  je  ponujal 
(nepoškodovanim ) potnikom v 
vlaku, je bil zastrašujoč. Okrog 
popolnoma razbitega avtobusa 
so v  krvi ležala “razmesarjena 
in popačena človeška trupla ter 
številni stokajoči ranjenci, 
okrog pa so bili raztreseni odtr
gani deli teles". Od 24 potnikov 
ni ostal niti eden nep oš
kodovan. M aloštevilni še  priseb
ni potniki z  v laka  so hitro 
priskočili ranjenim na pomoč in 
do prihoda reševalnega vozila 
celjske bolnice skušali postoriti 
najnujnejše- Mnogim to ni več 
pom agalo , zato je  "neki 
duhovnik, ki se je peljal z 
vlakom, dajal nekaterim ran
jencem, ki še niso bili neza
vestni, odvezo". Medtem ko je 
osem  potnikov umrlo na kraju 
nesreče , so  z  reševaln im  
vozilom enajst hudo ranjenih 
potnikov vozili v  bolnico več ur 
(štirje so podlegli ranam med 
prevozom oz. v  bolnici), pet 
laž je  ran jen ih  pa so v  
zdravstveno oskrbo peljali kar z 
vlakom . Vest o nesreči se je 
hitro razširila. Še med potekom

reševalne akcije  so  obm očje 
m orali zavaro vati orožniki 
celjske žandarm erije, sa j se je 
ob razbitinah zbrala m nožica 
radoved-nežev, ki so “peš, z  
avtomobili, kolesi, motocikli in 
vozovi" hiteli videti nevsakdanji 
prizor.

Posledice nesreče so odpravl
jali ves dan. Po ogledu “sodne 
komisije’  so  pospravili tudi tru
pla, ki so  jih odpelja li v  
m rtvašn ico  oko liškega poko
pališča. Med mrtvimi, “ki so 
obležali na kraju nesreče in ki 
so jih agnoscirali šele v sredo 
popoldne in v četrtek zjutraj", je 
bilo največ Savinjčanov, ki so  se 
po opravljen ih  dopoldanskih  
opravkih vračali domov. Na kraju 
nesreče so živ ljen je  izgubili: 
Ivan Kranjc, 70-letni zasebnik 
iz Žalca in njegova 65-letna 
žena Ana, Ivan Krefl, 68-letni 
posestnik in krojač iz 
Braslovč, Frančiška Pris- 
tovšek, 46-letna posestnica iz 
Drešinje vasi, Filip Posedel, 
60-letni upokojen rudar iz 
Zabukovice in njegova žena 
Brigita, Ana Strahovnik, 50- 
letna mizarjeva žena iz Žalca 
in Anton Svet, 40-letni vino
gradnik z Brežic Za posledica
mi poškodb pa so med prevo
zom  oz. v  bolnici umrli še : 
Anton Dobnik, 30-letni poses
tnikov sin iz Čepelj pri 
Vranskem, Marija Zupanc, 36- 
letna gostilničarka iz 
Migojnic, Otilija Doblšek, 33- 
letna tovarniška delavka iz 
Prebolda in Ivan Kranjc, 40- 
letni tajnik Kmetske posojil
nice iz Celja.

Čeprav je  v  času  "vročih 
razprav" za krivca tragedije 
večina obtoževala že lezn iško  
upravo , ker k ljub "neštetim 
prošnjam in pritožbam listov, 
raznih organizacij in privatnikov 
ni namestila na glavnih pre
hodih čez železniško pmgo v 
Savinjski dolini zapornice", je 
m edloška nesreča epilog na 
sodišču dobila še le štiri leta 
kasneje. Sodišče je  razsodilo, da 
je  nesreči botrovala izjem no 
slaba vidljivost, vendar pa hkrati 
za glavnega krivca razglasilo 
državno železniško upravo. Dr. 
Ernest Kalan, pravdni zastopnik 
M estnega avtobusnega podjet
ja, čigar last je bil popolnoma 
uničen avtobus, je  v  pravdi 
dokazal, da je  do nesreče prišlo 
zarad i "neurejenosti proge". 
Sokrivdo za nesrečo so pripisali 
tudi strojevodji, češ da je “vozil 
stroj s  tenderjem naprej in da 
kljub gosti megli ni bil osvetl
jen, ter da niso bili dani signali 
po signalnem pravilniku’ .

Nesreča v  Medlogu pa je  zan
im iva še  po nečem . V 
kasnejšem  pravdnem postopku 
na celjskem  sodišču se  je jasno 
pokazalo, kako m alo je  oblast v  
tem obdobju nam enjala varnos
ti v  prometu. Križišče v  Medlogu 
namreč do usodnega decem 
brskega jutra še  ni premoglo niti 
opozorilnih znam enj, kaj šele 
zapornic, ki so jih drugod po 
razviti Evropi že  postavljali ob 
prometna križišča.

Branko GOROPEVŠEK



Preventiva - zmaga nad rakom?
Ali rak m aterničnega vratu 

zaradi preventive upada7 Vse 
Slovenke bodo leta 2 0 0 0  v  
okviru nacionalnega programa 
ZORA načrtno klicane na
odvzem  brisa PAP.

Prvi teden tega meseca ¡e  
zaznam oval b o j proti raku. Ob 
te j priložnosti sm o s e  pogovar
jali z  doktor Ireno-Govc Četino, 
Id ¡e pred dobrim desetletjem  
opravila specia lizacijo  Iz
ginekologije. Povprašali sm o jo  
tudi o  zdravi nosečnosti in kon
tracepciji za  m lada dekleta. 
Doktor Govčeva je  poklicno pot 
pričela  v  ce ljskem  Zdravst
venem  centru, nakar je  postala  
p redsto jn ica  D ispanzerja  za  
žen e  v  ZD Celje.

Že četrto leto pa uspešno 
opravlja zasebno  ginekološko 
prakso v  Šempetru.

"Po vaših  Izkušn jah , kda j 
ženska prvič pride na gineko
loški pregled?"

"Obstaja več različnih vzorcev, 
ki se nanašajo na vaše vprašanje. 
Nekatere ženske pridejo na pre
gled, ker so jim to svetovale pri
jateljice ali pa so bile poučene o 
tem preko m edijev ali v  šoli. 
Druga skupina žensk  se oglasi pri 
ginekologu zarad i določenih 
težav. V tretjo skupino pa sodijo 
ženske, ki potrebujejo kontracep
cijo."

"Kaj vsebuje  prvi ginekološki 
pregled?"

"Najprej se z ženo pogovorimo, 
torej vzam em o ginekološko, 
osebno in družinsko anam nezo, 
da se z njo seznanim o in se na 
podlagi tega lažje odločamo o 
morebitni terapiji, kontracepciji.. 
Nato se opravi pregled v speku- 
lah, temu sledi odvzem brisa iz 
materničnega vratu, kolposkopija 
- to je pregled materničnega vratu 
z  optiko, nato pa še  palpatorno 
ocenim o stan je  m aternice in 
njenih priveskov. Ženske, ki se 
preventivno oglasijo  v  gine
kološko ordinacijo so deležne še 
pregleda dojk, če so stare nad 20 
let in ultrazvočnega pregleda rodil. 
Približno polovica slovenskih  
žensk ne hodi na redne gineko
loške preglede kljub dolgoletne
mu svetovanju, naj prihajajo celo 
vsako leto, in to kljub temu, da je 
preventivni ginekološki pregled 
ena od pravic iz obveznega 
zdravstvenega zavarovanja."

"Na preventivnih pregledih  
pri pacientkah obvezno nared
ite Papa test. Torej, ka j je  to V

"Test je poim enovan po 
Papanico lau. Pomeni odvzem  
brisa z materničnega vratu, raz
m az le tega na predmetno 
stekelce, fiksiranje v  alkoholu in 
barvanje. Nakar citolog s pomočjo 
mikroskopa oceni stopnjo brisa."

"Koliko s to p e n j Pap testa

obstaja?"
“Razlikujemo pet stopenj. Pap I 

pomeni normalen, negativen izvid 
celic materničnega vratu. Pap II je 
še vedno negativen, lahko pa je 
prisotno vnetje in celice so v  lažji 
meri že spremenjene. Pap III pred
stavlja sumljiv izvid in če se kljub 
zdravljenju vnetje ne izboljša, ga 
je  treba preveriti z  metodo 
odščipa delčka tkiva iz sumljivega 
mesta na materničnemu vratu. 
Pap IV in V pa pomenita pozitiven 
izvid v sm islu raka, ki ga moramo 
ravno tako potrditi z  odščipom 
tkiva."

"Ali je  Pap test preventiva v 
ginekologiji?"

"Nedvom no. Učinkovitost te 
metode se kaže v  zm anjšanju 
zbolevnosti in um rljivosti za 
rakom, na materničnem vratu. Po 
podatkih Registra raka za 
S lovenijo  se  je  incidenca 
zm anjšala od 28,8 odstotkov na 
100 tisoč žena v  letu 1961 na 16,1 
odstotek v letu 1982.

Na žalost, pa moram povedati, 
da so od takrat zbolevnost ne 
zm anjšuje več, pri m lajših od 54 
let pa celo povečuje. Vsako leto 
tako zboli za rakom materničnega 
vratu v  Sloveniji od 160 do 180, 
umre pa od 50 do 60 žensk.

Tako z rednim odvzemom Pap 
testa, ki je  zelo enostavna in 
občutljiva ter specifična metoda 
lahko pomembno vplivamo na 
zm an jšan je  obolevnosti in 
umrljivosti."

"Kateri so  rizični dejavniki, ki 
vplivajo na po jav raka mater
ničnega vratu?"

"Obstaja več rizičnih dejavnikov. 
Om enila bi zgodnje spolne 
odnose, pogosto m enjavan je 
partnerjev, slabše  socialno 
ekonom ske razmere, okužbo z 
herpes in hum anim  papilom a 
virusom, ter pogosta vnetja rodil.

Poleg raka na m aterničnem  
vratu se v  praksi srečujemo tudi z 
rakom na sam i maternici. Rizično 
skupino predstavljajo ženske v 
m enopavzi z zv išano  te lesno 
težo, visokim krvnim tlakom in

sladkorno boleznijo."
"Kako prepoznati to vrsto  

bolezni?"
"Glavni simptom so neredne in 

nepravilne krvavitve v  meno- 
pavzalnem ali predmenopavzal- 
nem obdobju. Nujno svetujem 
pregled ženi pri kateri se je po 
enoletnem  premoru ponovno 
pojavila krvavitev."

"Rak na jajčnikih je  najbolj 
m aligen rak pri žen skah , 
kajne?"

"Točno. Pri tem raku igra 
pomembno vlogo dedni faktor, saj 
ga lahko zasledim o pri več gen
eracijah žena. Lahko svetujemo 
tudi preventivno odstranitev 
jajčnikov pri potomkah."

"K akšne s o  m ožnosti za  
ozdravitev om enjenih rakastih 
bolezni?"

"Kot sem že poudarila je zelo 
pomembno zgodnje odkrivanje 
bolezenskih sprememb. Pri raku 
govorimo o pet letnem preživetju, 
ki je pri raku na materničnemu 
vratu 58 odstotkov, pri raku mater
nice 67 odstotkov, pri jajčnikih pa 
le 32. odstotka."

"Kakšna je  napoved glede  
raka na dojki?”

"Statistični podatki nas opozar
jajo, da na 100 tisoč žena na

novo zboli za rakom na dojki 70 
žensk . Rak na dojki se naj
pogosteje javlja med 50. in 60. 
letom starosti. Na pojav tega raka 
ima ogromen vpliv hormon estro
gen. Za to vrsto raka zbolijo pred
vsem  ženske, ki so zelo zgodaj 
dobile m enstruacijo , so  prvič 
rodile po tridesetem letu in so 
pozno stopile v  menopavzalno 
obdobje."

"K akšne s o  m ožn osti za  
ozdravitev te vrste raka?"

“Prognoza je odvisna zlasti od 
velikosti tumorja, pomemben pa 
je tudi čas. Preventivni pregledi so 
več kot nujni. Pri nas si večina 
žensk bolezen še vedno odkrije 
sam a, zato je samopregledovanje 
dojk in čim prejšen posvet z 
zdravnikom pri odkriti spremembi 
zelo pomemben ukrep."

"Preventivni pregledi s o  več  
kot nujni, pa  vendar ginekologa 
obisku je sam o določen krog  
žena!"

"Na žalost še niso vse žene 
osveščene v  tem pogledu. Zato 
ima tu pom em bno vlogo 
zdravstvena vzgoja.N acionalni 
program "ZORA", ki naj bi ga pričeli 
izvajati v  Sloveniji leta 2000, naj 
bi tako ponudil sistem atično 
m ožnost preventivnih
ginekoloških pregledov vsem  
ženam."

"Uporaba ultrazvoka v  
so d o b n i ginekologiji je  zelo  
pogosta . Pri sprem ljan ju  
n osečn o sti je  gotovo  
nepogrešljiv?"

"U ltrazvočne preiskave se 
uporabljajo danes na vseh 
področjih medicine.

Stroka je  predpisala v  
nosečnosti tri ultrazvočne pre
glede, Zavod za zdravstveno 
zavarovanje Slovenije priznava le 
dva.

Prvi ultrazvočni pregled opravi
mo okrog 10. tedna nosečnosti. 
Takrat ugotavljamo, če velikost 
ploda odgovarja izostanku 
mesečnega perila in kakšno je 
stanje ploda.

Drugi UZ preiskava, ki jo oprav
imo okrog 20 tedna nam da zelo 
pomembne podatke o morfologiji 
ploda. Če se ugotovijo anomalije 
ploda, ki niso združljive z življen
jem, je še vedno možno prekiniti 
nosečnost. V svoji praksi sem se 
srečala najpogosteje s sindromi, ki 
so združevali več anom alij. 
Zgodnja UZ preiskava nam ponu
ja možnost odkritja nuhalne svet
line, kar nas opozori na možen 
obstoj nepravilnosti v  razvoju 
ploda, prav tako pa so na razpo
lago hormonske preiskave in pre
gled plodne vode pri ženah, ki so 
stare več kot 38 let v času 
nosečnosti."

"Svojim nosečnicam  odsvetu
je te  pitje alkohola in ka jenje?”

"Čezmerno pitje in kajenje pri 
otrocih povzroča sindrom zasvo
jenosti. Matere, ki v  času 
nosečnosti čezm erno uživajo 
alkohol in kadijo, rojevajo otroke z 
nizko porodno težo, to je pa 
povezano s povečano umrljivostjo 
in obolevnostjo otrok."

"Z nataliteto s e  v  Sloveniji ne  
m orem o ravno pohvaliti. 
K akšna  je  situacija  na tem  
področju?"

"Ko sem začela svojo poklicno 
pot pred približno dvajsetimi leti, 
se je v  celjski porodnišnici rodilo 
približno 3200 otrok, sedaj je 
število porodov padlo pod 2 tisoč 
letno.

Za ilustracijo, kako pereč je ta 
problem, naj navedem, da se je v 
Sloveniji leta 1995 rodilo 18800 
otrok, število vseh umrlih pa je 
bilo 18968. Torej smo imeli nega
tivni naravni prirastek -0 ,08 
promilov.

V Celjski regiji se je v  istem letu 
rodilo 2208 otrok, umrlo pa je

Prvi sankaški turnir Hom - Matke
Letošnja zim a je  bila zelo radodarna 

s  snegom  in tokrat je  oskrbnik koče na 
Homu Ivan Pintar lahko uresničil svo jo  
idejo o sankaškem  turnirju Hom - 
M atke. Leta 1 9 85  je  že  bil sankaški 
turnir Hom - Zahom, potem  pa  vsa leta 
ni bilo več dovolj snega. In skora j b i ga 
zm anjkalo tudi letos.

Turnir je organiziralo Planinsko društvo 
Zabukovica. Ivan Pintar je zlasti s 
pomočjo Franca Kekca iz Pongraca, ki že 
ima izkušnje s podobnimi tekmovanji, 
pripravil približno 2800 metrov dolgo 
progo od vrha Homa do turistične kmeti
je P0T0ČN'K v  Matkah. Močna odjuga je 
sicer skoraj preprečila tekmovanje, ven

dar so tekmovalci prepočasne sani nado
mestili tudi s tekom. Če bi bil sneg hiter, 
bi sankači, do doline potrebovali le 
kakšnih deset minut, tako pa so jih okoli 
20. Po progi se je spustilo 18 prijavljenih 
tekmovalcev, najboljšim pa je priznanja 
in pokale v  Matkah izročil Lojze Posedel. 
V kategoriji m ladink in m ladincev je bila 
najhitrejša Mojca Sitar, pri moških Franc 
Kekec, ženska je bila le ena - Frida Kuder, 
v  dvosedu pa so bili najhitrejši Zvone 
Breznikar in njegovi prijatelji iz Športnega 
društva Matke, ki so bili tudi absolutni 
zm agovalci. Najmlajša tekmovalka je bila 
komaj 5-letna Urška Derča Iz Šešč.

K. R.

2525 ljudi. Naravni prirastek je 
znašal -1,31 promila, torej pod 
slovenskim povprečjem. Problem 
natalitete je  kompleksno 
družbeno vprašanje. To vprašanje 
bo m orala reševati vlada. 
Potrebno bo premisliti, kako stim
ulirati starše, da se bodo odločili 
za nosečnost."

"Kakšna je  povezava m ed  
nataliteto in splavom ?"

•"Število splavov od leta 1982, 
ko je bil dosežen vrh upada. 
Predvsem je to lahko posledica 
dobre zdravstvene vzgoje, ki 
opozarja na možnost zaščite pred 
neželjeno nosečnostjo. V slovens
ki družini pogovor o intimnosti ni 
več tabu. Neredko se zgodi, da 
mama pripelje hčerko na gineko
loški pregled zaradi kontracepcije. 
Meja, ko dekleta pričnejo s spolni

mi odnosi se pomika navzdol, saj 
se s tovrstnimi izkušnjami srečajo 
že pri 16 letih ali prej."

"Kaj svetujete dekletom  pri 
izbiri kontracepcijeT'

“Želim si, da bi kot prvo kontra
cepcijsko sredstvo bila uporaba 
kondoma, ki ne ščiti le pred 
nosečnostjo, am pak nas obvaruje 
tudi pred spolno prenosnim i 
boleznimi. Dekleta se predvsem 
odločajo za hormonsko kontra
cepcijo, ki pa jo lahko dobijo le 
zdrava dekleta. Zlasti pri mladih je 
pomemben prvi kontakt z ginekol
ogom, le tako se bodo dekleta 
vračala s svojim i problemi k 
izbranemu zdravniku in prema
gala strah. Skratka, vsaka kontra
cepcija je boljša kot splav."

S. A.

Mani znano o 
Andreji Žolnir

Bi rekli, da svetovanje pritiče 
le starejšim? Prav gotovo ne, še 
posebej, če gre za uvajanje 
novosti in to na tako tradicional
nem področju kot je kmetijstvo. 
Vlogo svetovanja kmetom so 
sprva opravljale km etijske 
zadruge, osem let pa to delo 
opravljajo kmetijske svetovalne 
službe. In ves ta čas je v  žalski 
svetovalni službi zaposlena 
Andreja Žolnir, ki "pokriva" tradi
cionalno žensko področje - je 
namreč svetovalka za kmečko 
družino in dopolnilne dejavnosti 
na kmetijah.

Čeprav doma v Gotovljah niso 
imeli kmetije, se  je Andreja - 
takrat se je pisala Krajnc - po 
končani osnovni šoli v  Žalcu in 
gimnaziji v  Celju odločila za 
visokošolski študij agronomije v  
Ljubljani. Savinjska dolina je bila 
pač takrat še  perspektivno 
kmetijsko območje. Njena prva 
zaposlitev je bila leta 1985 na 
KZ Spodnja Savinjska dolina - 
bila je tehnolog za travništvo in 
pašništvo. Leta 1991 je"zadruga 
razpadla in takrat je bila Andreja 
sprejeta na delovno mesto sve
tovalca za kmečko družino in 
dopolnilne dejavnosti v  novo
ustanovljeni Kmetijski svetovalni 
službi.

Andreja med drugim pomaga 
pri delovanju društev kmetic in 
podeželske mladine, seveda je 
bila njena pomoč najbolj potreb
na ob njuni ustanovitvi. Zdaj sta 
obe že uveljavljeni, saj Društvo 
kmečkih žena Spodnje Savinjske 
doline šte je že  240 članic, 
Društvo podeželske m ladine 
Spodnje Savinjske doline pa 
okoli 100. Še pomembnejše pa 
je njeno delo na področju razvo
ja dopolnilnih dejavnosti. 
Seveda pa to delo ni enostavno 
- razen za področje turizma še ni 
izdelanih pravilnikov za dopol
nilne dejavnosti, ki bi konkretno

V

določali pogoje za registracijo 
določene dopolnilne dejavnosti. 
Glede turizma pa tudi Andreja 
priznava, da mora kmetija za 
zagotovitev vseh predpisov imeti 
kar veliko vrečo denarja, da 
sploh lahko začne s tako dopol
nilno dejavnostjo. In potem se 
nekateri čudijo, zakaj je tako 
malo turističnih kmetij v  
Savinjski dolini.

Morda ni odveč povedati, da 
Kmetijska svetovalna služba v 
skladu s svojim imenom samo 
svetuje, nima pa nobenih sred
stev, s katerimi bi tudi sama 
pom agala km etijam . Zato je 
njena vloga predvsem v  izo
braževanju, seznanjanju s pred
pisi, raznimi natečaji za sofinan
ciranje dopolnilnih dejavnosti in 
podobno. Prav tako na primer 
svetuje v zvezi s predelavo sadja 
in m esa dom a, kajti prav 
domača predelava na kmetijah 
je bistvo dopolnilnih dejavnosti. 
Kmetijam pomagajo tudi z razn
imi degustacijam i, ocenjevanji 
njihovih izdelkov, promocijo v 
javnosti in s strokovnim i 
ekskurzijami.

Svetovalke za kmečko družino 
se povezujejo na ravni regije, v  
okviru Zavoda za živinorejo in 
veterinarstvo Celje (njihova koor
dinatorka je v  Laškem), ta zavod 
pa sodi pod Republiško upravo 
za pospeševanje km etijstva. 
Ministrstvo za kmetijstvo zago
tavlja plače svetovalcem  in 
materialne stroške, za vse akcije, 
predavanja in podobno pa 
morajo svetovalci pridobiti denar 
sami, predvsem od pokroviteljev. 
Andreja Žolnir (z Božko Žolnir, s 
katero sta bili dolgo sodelavki, 
nista v  sorodu) pokriva svetoval
ni enoti Žalec in Velenje, to 
pomeni 6  spodnjesavin jskih  
občin in občine Velenje, Šoštanj 
in Šmartno ob Paki. Na območju 
Šaleške doline je 1100 kmetij, v 
Spodnji Savinjski dolini pa 3700. 
Z vsem i naenkrat seveda ne 
more delati, zato oblikuje 
interesne skup ine za 
posamezno področje. Za njeno 
delo je značilnih ogromno nadur, 
večernih sestankov, , raznih 
priprav na sejme in podobno. 
Usklajevanje z družino in potre
bami otrok je zato kar zahteven 
del tega dela. Vendar se ne 
pritožuje. Na moje vprašanje, ali 
se ukvarja s politiko, le še 
odločno pribije: "Ne". Za svoje 
delo je Andreja Žolnir lani dobila 
občinsko priznanje. K. R.
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Mladi športni talenti

V kraljevski igri, ki jo tudi šteje
mo med športe, se le redko uvel
javijo dekleta. Izjema je 12-letna 
Ksenija Novak iz Prebolda, ki jo 
trenira FIDE m ojster Danijel 
Vombek iz Griž.

Kot je povedala Ksenija, je njo 
in njenega brata naučil pravil 
šahovskih potez njen oče, ki je 
naivno mislil, kako ju bo vsaj 
enkrat za nekaj časa koristno 
zaposlil. Bilo pa je veliko več 
prepirov in pričakovanj, kot bi 
igrali človek ne jezi se. Kmalu za 
tem sta se oba vpisala v  šahovski 
krožek, ki ga je organizirala OŠ 
Prebold.

Prvi uspeh je Ksenija dosegla 
pred štirimi leti s prvim mestom 
na občinskem tekmovanju, istega 
leta pa je bila druga na regijskem 
tekmovanju. Od leta 1996 pa je 
redno zm agovala na vseh 
občinskih in regijskih tekmovanjih. 
Čeprav je na državnih prvenstvih 
osvojila že deveto mesto leta 
1996, šesto mesto leta 1997 na 
pospešenem šahu, šesto mesto 
na turnirskem šahu, pripomogla je 
k 1. mestu v ekipnem regijskem' in 
2. mestu na ekipnem državnem 
pivenstvu, ki ga je osvojila skupaj 
z Markom Gregom, Damjanom 
Zagoženom in jernejem Novakom,

je vendar svoje 
največje uspehe 
dosegla ravno v 
letošnjem  letu, in 
sicer 1. mesto na 
regijskem tekmovan
ju do 15 let starosti z 
m a k s i m a l n i m  
številom točk. S temi 
rezultati se je uvrstila 
na državno prvenst
vo v  pospešenem  
šahu do 15 let v

Ksenija Novak s svojimi pokali

Kranju, kjer je vodila 
do zadnjega kola, 
nakar pa je morala 
priznati premoč 14- 
letne Veronike Hari 
ter tako osvojila 2. 
mesto. Največji us
peh pa je dosegla v 
Rogaški Slatini. Na 
državnem prvenstvu 
v  pospešenem šahu 
do 12 let je zmagala 
in postala državna 
prvakinja za leto 
1999. Malo pa ji je spodletelo na 
državnem turnirskem tekmovanju 
v  Mariboru, kjer je bila tretja. Kot 
sam a pravi, je s svojimi uspehi 
zelo zadovoljna, za kar pa bi se 
rada zahvalila trenerju Danijelu 
Vombeku, ki ji zna posredovati

svoje šahovsko znanje, še bolj pa 
svoji mamici za njen trud, potr
pljenje in moralno podporo. V 
nekaj mesecih je  napredovala iz 
tretjekategornice v prvokategorni
co, kar pa je prav tako izjemen 
uspeh mlade šahistke iz Prebolda.

T. Tavčar

Planinsko društvo Zabukovica

Na pragu 50-letniee
S pesm ijo Oj, Triglav m oj dom  

so  pevke ženskega pevskega  
zbora Griže naznanile začetek  
občnega zbora Planinskega  
društva Zabukovica, ki je  bil v  
dvorani doma upokojencev v  
Grižah, nato pa so  nastopili še  
mladi planinci s  svojim  pro
gram om . O delu je  govoril 
predsednik društva Srečko Čulk, 
ki je  povedal, da društvo šte je  
1 0 0 7  članov, o d  tega 5 7 2

mladih in je  drugo največje na 
Celjskem.

Lani so pripravili več pohodov, 
izletov, planinski tabor, nastopili v 
Savinjski orientacijski ligi in zas
edli drugo mesto, uspešni pa so 
bili tudi na državnem tekmovanju. 
Ponosni so na Dragov dom na 
Homu, ki ga iz leta v  leto obišče 
več planincev. Dom je lepo 
vzdrževan, dobro oskrbovan, ima 
telefon, skratka vse, kar si pohod

nik lahko želi, ko pride na posto
janko. Poleg tega imajo še bivaka 
na Kamniku in Gozdniku. Zelo 
marljivi so tudi markacisti. Na 
zboru so govorili tudi o pripravah 
na 50-letnico društva, ki bo drugo 
leto, sprejeli so plan dela in plan 
pohodov, izletov in ostalih prired
itev. V nedeljo, Z marca, bo že 12. 
pohod žena na Hom.

Za prehojeno slovensko planin
sko pot so prejeli značke: Henrik 
Krušnik, Martin Goršek in Dušan 
Banko, podelili pa so še nekaj 
značk za prehojeno Savinjsko in 
Zasavsko planinsko pot in značke 
Mladi planinec.

T. Tavčar

Med govorom predsednika TD Zabukovica Srečka Čulka.

Pohod žena - HOM 1999
Kljub ne preveč prijaznemu vre

menu se je 12. pohod žena na 
Hom nad Grižami udeležilo točno 
dvesto deklet in žena, ki so se 
vpisale v  evidinco pohodov, sig
urno pa jih je bilo to nedeljo na 
Homu še več, veliko tudi s svojimi 
spremljevalci. Žene in dekleta so 
na pohod krenile iz Matk, Griž in 
Zabukovice. Na Homu jih je 
pričakal brezplačen čaj, kulturni 
program učencev OŠ Griže ter živa 
glasba. Statistični podatki so 
pokazali, da se je letošnjega

pohoda udeležilo osem žena, ki 
so bile dosedaj na petih pohodih. 
Prejele so spom inski stekleni 
kozarec, dve pohodnici sta se že 
udeležili desetih pohodov, prejeli 
sta spominsko opeko s planin
skim motivom. Vseh dosedanjih 
dvanajstih pohodov se  je 
udeležilo pet pohodnic. Poleg 
deklet in žena iz širše Savinjske 
doline so. se letošnjega pohoda 
udeležile tudi planinke iz Domžal, 
Maribora, Velenja in Zagreba. Za 
prijetno vzdušje sta poskrbela

oskrbnika Ivan in Dragica, člani 
domačega planinskega društva 
Zabukovica pa so priredili bogat 
srečolov. Najstarejša udeleženka 
pohoda je bila Marija Rupar in 
najm lajša Katarina Drame, obe sta 
prejeli spominski darili.

B. Polavder

Š a h o v s k e  v e s t i

V  v

Šempeter - občni zbor SK 
Savinjčan iz Šempetra

26. februarja so člani ŠK 
Savinjčana iz Šempetra opravili 
občni zbor. Udeležilo se ga je 35 
šahistov. Za predsednika kluba so 
izvolili nekdanjega mentorja 
mladih jožeta Peternela. V vsem 
tem obdobju so mladi šahisti 
nastopali na regijskem, državnem 
in zveznem merilu, prav tako pa 
tudi v  mednarodnem merilu. Tudi 
nekdanji ustanovitelj - veteran ŠK 
Savin jčana iz Šempetra Stane 
Skok pri svojih 71. letih še vedno 
dosega lepe uspehe. Stane Skok 
je bil na vseh rednih odigranih 
hitropoteznih šahovskih turnirjih, 
celo klubski prvak za leto 1998. Za 
tehničnega vodjo kluba je bil izvol
jen Štefan Šincek, za  tajnika 
Marjan Knez, za blagajnika Franc 
Škorjanc, za gospodarja pa Dani 
Medenjak.

Šahovski klub Savinjčan je že 
lani slavil 50- letnico. Kot osrednja 
slovesnost ob tem lepem jubileju 
je bilo v  mesecu oktobru lanskega 
leta pripravljenih več nagradnih 
šahovskih turnirjev. Doseženi so 
bili lepi rezultati na tekmovalnem 
področju. Tako je bilo organiziranih 
več kot 30 klubskih turnirjev in tudi 
več prijateljskih srečaj s sosednjimi 
klubi. Udeleževali so se tudi turnir
jev v  bližnjih in daljnih krajih po 
Sloveniji. Pri svojem delu pa še 
vedno pogrešajo Regionalno 
šahovsko zvezo Šlovenije v  Celju, 
ki je s svojim delom prenehala v 
februarju 1996. leta.

Na občnem zboru so pohvalili 
delo tajnika Marjana Kneza in bla
gajnika Franca Škorjanca ter delo z 
mladimi, ki ga že vrsto let ZTKO 
vodi s pomočjo |ožeta Peternela. 
Krožki pa se odvijajo trikrat teden
sko. Tudi klubski igralni večeri, ob 
petkih, so dobro obiskani, med 
drugim igrajo redne m esečne 
hitropotezne turnirje in še  z 
marsičem bi se lahko pohvalili v 
taboru ŠK Savinjčana v  Šempetru.

Hitropotezni šahovski 
turnir in zmagovalec Jože 
Peternel

Na rednem m esečnem  
hitropoteznem turnirju ŠK 
Savinjčan je bil zadnji petek v  feb
ruarju najboljši in tudi najhitrejši 
igralec |ože Peternel s 175 točk 
pred Stanetom Skokom (17) ter 
Stefanom Šincekom s 15 točkami.

Griže - simultanka velemo
jstra Georga Mohra

Šahisti ŠIC iz Griž so ponovno 
popestrili šahovsko dogajanje v 
Savinjski dolini. 27 februarja so v 
Griže povabili gosta velemojstra 
Georga Mohra iz Maribora, ki je 
odigral simultanko na 16 deskah. 
Zmagal je velem ojster s 14:2. 
Remizirali so kar štirje igralci: 
Sergej Novak, juri Blatnik, Gregor 
Krajnc in Mitja Urisek st.

Po končani simultanki pa sta 
velemojstra George in Fide mojster 
Vombek odigrala alnernativni 
"hendikep meč" simultanke, kjer 
so bile prisotne šahovske ure, in 
zmagala.

Prebold - Rok Hržica iz 
Prebolda je bil prvak na državnem 
prvenstvu v  Mariboru, Ksenija 
Novak pa je bila pri deklicah do 12 
let odlična tretja in sta se uvrstila 
na evropsko tekmovanje, ki bo v  
Španiji.

Polzela - šahovska sekcija 
Partizana Polzela je pripravila 
nagradni šahovski hitropotezni 
šahovski turnir. Nastopilo je 15 
šahistov. Zmagal je Branko 
Setnikar 10,5 točk pred Stanetom 
Skokom (9 ,5) ter Jožetom 
Grobelnikom z  8,5 točk, četrti je bil 
Marjan Vitanc iz Tabora (6,5).

Košarka je razmeroma zepletena športna igra. Zanjo so značilna 
ciklična in aciklična gibanja brez žoge in z njo, ter borba med igralci 
dveh moštev (peterk) z nasprotujočimi si interesi. Moštvo, ki je v  
napadu, želi preigrati nasprotnika in doseči zadetek. Moštvo, ki se 
brani, želi preprečiti zadetek in prevzeti vlogo napadalca.

Uspešnost igralcev v igri je odvisna od sorazmerno velikega števila 
dejavnikov. Vsi nimajo enakega vpliva na uspešnost igranja. Večina jih 
je medsebojno povezanih, tako da sprememba enega lahko povzroči 
spremembe drugih in s tem vpliva na uspešnost igranja. Ravno zara
di tega se lahko nekateri med njimi med seboj dopolnjujejo (npr.: 
nizki igralci lahko nadomestijo to pomanjkljivost z  večjo hitrostjo, 
agresivnostjo, boljšo tehniko in bolj razvitim situacijskim  mišljenjem) 
ali izključujejo (npr.: ekstremno visoki igralci so navadno počasni). 
Razmeroma velika m ožnost kompenzacije zm anjšuje zanesljivost 
usmerjanja otrok v košarko.

Zaradi relativno majhne igralne površine so gibanja igralcev 
razmeroma kratka, hitra, z  veliko zaustavljanj, sprememb smeri in 
skokov. Med temi gibanji igralci žogo tudi lovijo, podajajo, mečejo na 
koš, odbijajo, kotalijo in vodijo. Ta gibanja lahko v skladu z igralno 
situacijo medsebojno kombiniramo v  različnih povezavah. Vse to 
zahteva visoko razvito koordinacijo, natančnost, hitro moč, hitrost rea
giranja, orientacijo v  prostoru in situacijsko m išljenje.

Obremenitev igralcev na tekmi je dokaj visoka, tako z vidika obsega 
gibanja kot tudi z vidika intenzivnosti. Trener lahko to obremenitev 
delno zm anjša z  menjavami, vendar to ne velja za ključne igralce, ki 
pogosto igrajo vso tekmo.

Čas igranja v napadu je omejen na 30 sekund. To pomeni, da 
napadalci nimajo veliko časa za organiziranje napada, kar jih sili v  
hitrejšo igro. Zaradi pravil 10 sekund, 5 sekund ter 3 sekund morajo 
igralci hitro prenašati žogo, jo hitro oddajati in hitro prazniti prostor 
pod košem.

V košarki je cilj zadevanja nad igralci, zato veliko akcij poteka nad 
tlemi. Ravno zato ima visok igralec prednost pred nižjim pri lovljenju 
visokih žog, skoku za žogo, metu na koš in pri blokiranju metov. Ker 
je telesna višina v  največji meri dedno pogojena, je pomembna tudi 
pri usmerjanju otrok v  košarko.

Košarka vse bolj postaja igra boja za prostor na tleh in v  zraku, zato 
ima velik pomen tudi m asa telesa, v  katerem ne sm e biti odvečnega 
m aščobnega tkiva. Za gibanje košarkarja so značilni skoki z 
enonožnim in sonožnim odrivom, hitri štarti, pospeševanja, zaustavl
janja in spremembe smeri. Pri vseh teh gibanjih imata zelo pomem
bno vlogo hitra in elastična moč nog. Tudi hitrost je v  sodobni košarki 
zelo pomembna, biti pa mora usklajena z igralno situacijo. Igra za je
ma vse tipe hitrosti: hitrost teka, hitrost alternativnih gibov in hitrost 
enkratnega giba. Vse om enjene motorične sposobnosti so v  večji meri 
dedno pogojene, zato so primerne za usmerjanje otrok v  košarko. 
Zaradi visoke kompleksnosti gibanj in zadevanja razmeroma m ajhne
ga cilja je pomembna tudi visoka raven koordinacije in preciznosti. 
Tekma traja 40 minut čiste igre oziroma 90  minut z vsem i prekinitva
mi. Boljši košarkarji igrajo največkrat od 30 do 40  minut čiste igre. V 
tem času pretečejo od 4000 do 7000 metrov. Povprečna vrednost 
pulza na tekmi je približno 170 ud/min. To pomeni, da je košarkarje
va aktivnost na tekmi razmeroma dolga in intenzivna, zato mora imeti 
igralec ustrezno razvite aerobne pa tudi anaerobne kapacitete.

Mitja Turnšek, prof.

Rok Hržiea na svetovno 
prvenstvo

V Dijaškem  domu 
Drava v Mariboru se je 
v izvedbi šahovske 
sekcije  Športnega 
društva Hoče konec 
prejšnjega • tedna 
končalo državno 
mladinsko prvenstvo v 
kategorijah od 10 do 
18 let. V kategoriji 10 
let starosti je nastopil 
tudi Rok Hržica iz 
Prebolda, ki je osvojil 
8 točk, premagal je 
vse svoje nasprotnike. '  
Rok si je s tem priboril 
udeležbo na sve
tovnem  šahovskem  
prvenstvu, ki bo okto
bra v Španiji. Ker pa je 
lani nastopil na 
evropskem prvenstvu 
in osvojil 11. Mesto, 
ima na njem pravico 
nastopiti tudi letos. 
Prvenstvo bo v Grčiji 
od 3. do 11. septem 
bra.

T. Tavčar



"Za Ms" ob finale
Rokometni klub Celje Pivovarna Laško je končal tek

movanje v letošni sezoni v rokometni ligi prvakov. Z 
uvrstitvijo v polfinale so izpolnili začrtani cilj pred sezono 
in ponovili lanski uspeh. Na poti proti finalu jih je z veliko 
težavo, v končnem seštevku le za dva gola, zaustavila 
Barcelona.

Obe polfinalni tekmi sta bili, 
po oceni vseh, finale pred 
finalom. Prva tekma je bila 27. 
februarja v popolnoma razpro
dani dvorani Golovec v Celju. 
To je bil pravi rokometni

Sledil je preobrat. Domači so 
celo povedli z 18: 16 do 
polčasa pa so dopustili gos
tom izenačenje na 18 : 18. V 
začetku drugega polčasa je 
bila igra še izenačena, med

Rastko Stefanovič je bil v prvi polfinalni tekmi za Katalonce nerešljiva 
uganka. Z  enajstimi goli je bil najboljši stelec tekme.

praznik. Dvorana je bila zapol
njena do zadnjega kotička in 
napetost' gledalcev je rasla iz 
minute v minuto. V prvi minuti 
so povedli domači igralci in 
veselje se je začelo. V nadal
jevanju je sledil hladen tuš za 
vse gledalce. Do petnajste 
minute so gostje vodili že z 
12:7. Pomislili smo že, da je 
za uspeh prepozno. Gostje so 
imeli igro trdno v rokah, od 
domačih pa je bil strelsko 
razpoložen samo Stefanovič.

40. in 47. minuto pa so se 
domači ob bučni podpori s tri
bun odlepili za 4 gole na 
28:24. Sledile so minute v 
znamenju dvomljivih sod
niških odločitev ter lepih zade
tkov hrvaškega reprezentanta 
Patrika Čavarja. Gostje so 
celo izenačili na 31 : 31. V 
samem finišu tekme pa so 
domači prikazali vrhunsko 
predstavo in slavili s 35 : 32. 
Slavje v dvorani Golovec se je 
začelo in se je nadaljevalo še

Pepi Manaskov je bil kljub poškodbi junak tekme v Barceloni z  
doseženimi 10. goli.

dolgo v noč. Pri domačih je bil 
najboljši igralec Rastko 
Stefanovič z 11. goli, poleg 
njega pa še vratar Perič s 15. 
obrambami. Že čez teden dni 
je bilo povratno srečanje v 
Barceloni. Trije goli prednosti 
iz prve tekme so našim šampi
onom vzbujali močno upanje 
na uspeh v povratni tekmi. V 
Barcelono je odšlo skoraj 300 
ljubiteljev rokometa, od tega 
skoraj polovica z avtobusi, 
ostali pa z letalom. Tekma je 
bila v znameniti dvorani 
Blaugrana. Florjani so kljub 
veliki utrujenosti (vozili so se 
kar 20 ur) naredili izredno 
vzdušje že pred dvorano. 
Katalonci kar verjeti niso 
mogli, da je slovenska zased
ba na tribunah tako številčna. 
Začetek tekme je bil kljub 
bučnemu navijanju vseh 
Slovencev katastrofalen. Igra 
v obrambi je bila raztrgana, v 
napadu pa so bili igralci brez 
pravih rešitev. Izgledalo je 
tako, kot da so naši igralci v 
silni želji po uvrstitvi v finale

kar nekako izgoreli. Do 
polčasa je bil rezultat že visok
ih 19:11. V tem trenutku smo 
si vsi želeli, da ne bi bilo 
katastrofe. V drugem polčasu 
pa so se naši šampioni zbrali 
in zaigrali v svojem znanem 
ritmu. Takšnega preobrata ni 
pričakoval nihče. V trinajstih 
minutah nadaljevanja so Cel
jani naredili delni izid 9:3 in se 
tako približali Barceloni na 
vsega 2 gola zaostanka (20 : 
22). Na slovenski tribuni je 
zavladalo veselje, ki pa ni tra
jalo dolgo. V dogajanje so več 
kot očitno posegli sodniki in 
delegat tekme, ki so s svojimi 
odločitvami v prid Barcelone 
popolnoma onemogočili naše 
šampione. Na koncu je bil 
rezultat 30 : 26 v korist 
Barcelone. Junak tekme pri 
Celjanih je bil nedvomno Pepi 
Manaskov, ki je s hudo 
poškodbo mišice odigral drugi 
polčas v šampionskem stilu in 
dosegel kar 10 zadetkov. 
Celjani so tako ponovili lanski 
uspeh ter dokazali vsem, da

so trdno na evropskem vrhu. 
Dejstvo je, da je po dveh polfi
nalih tudi letos obstajala silna 
želja po uvrstitvi v finale, ven
dar je zato tudi letos zmanjka
lo malo športne sreče. 
Tolažimo se lahko, da nam je 
pohod na vrh preprečil trikrat
ni zaporedni evropski prvak, 
da letos njihov klub praznuje 
stoletnico obstoja in mora biti 
temu jubileju podrejeno vse, 
ter da smo od štirih polčasov 
izgubili samo enega.
Za analizo bo časa še dovolj. 
Na to bo odgovorila stroka po 
koncu sezone. Za kratko 
oceno pa smo kljub temu že 
sedaj povprašali direktorja

Vlado Privšek - direktor kluba

celjskega kluba Vlada 
Privška: “Celovito oceno v 
klubu šele pripravljamo. V 
grobem lahko rečem le to, da 
smo kljub porazu z Barcelono 
tekmovanje v rokometni ligi 
prvakov končali uspešno. 
Dosegli smo lanski rezultat ter 
dokazali, da smo ena redkih 
ekip v Evropi, ki se konstantno 
uvršča med 4 najboljše. 
Dejstvo, da se nam je tudi 
letos izmaknilo finale nikakor 
ne moremo jemati tragično. 
Zavedamo se, da se vrhunska

ekipa gradi postopoma in da 
bo tudi za sam vrh priložnosti 
še veliko, mogoče že nasled
njo sezono. Pomembno je, da 
je z rezultati zadovoljen tudi 
sponzor in zagotovo ostane z 
nami tudi v bodoče. V klubu 
že sedaj pripravljamo strategi
jo za naslednjo sezono. 
Mislim, da moramo biti vsi 
skupaj potrpežljivi ter ponosni 
na dejstvo, da imamo v 
evropskem rokometnem vrhu 
tako moško kot tudi žensko 
ekipo. Za v bodoče si želim 
tudi to, da bi se za prepotreb
no obnovo dvorane Golovec 
odločila Občina Celje ter 
omogočila tako klubu nor
malne delovne pogoje, kot 
tudi večjemu številu gledalcev 
ogled rokometnih spektaklov v 
Celju.“
Vsekakor se lahko z oceno g. 
Privška strinjamo. Dejstvo je, 
da po dobrih uvrstitvah kmalu 
vsi pričakujemo še boljše. 
Včasih tudi prehitro. K temu 
nas velikokrat vzpodpudijo 
tudi različni mediji, ki kar tek
mujejo, da bi določili grešne 
kozle za “neuspeh” ekipe. 
Nekateri pa iščejo vzroke, da 
nismo v finalu tudi v tem, da je 
Slovenija teritorialno majhna 
itd. Celjski klub je tudi z 
letošnjo uvrstitvijo pridobil v 
EHF točkovanju in na četrtem 
mestu prehitel nemški Kiel. 
Tako bo v naslednji sezoni 
prvič nosilec skupine. Tudi to 
dejstvo, da je za njimi “veliki” 
Kiel, ki ima mimogrede kar 
dvakrat večji proračun od 
celjskega, nas lahko samo 
dodatno prepriča o veliki 
kakovosti celjskega rokometa. 
Že sedaj se veselimo tekem v 
novi sezoni. Vasja Knapič

Junak srečanja Goran Jagodnik
Savinjski Hopsi: Krka 70:65 (36:46)
Dvorana Polzela, gledalcev 600, sodnika Strnad (Domžale), Kovačič (Kranj)
Savinjski Hopsi: Kobale 2  (2:3), Trifunovič 13 (3:5), Nikitovič 2, S.Udrih 7, Rituper 2, jJagodnik 2 6  (8:8), 
Cmer 4 (1:2), Stevič 14 (4:8).
Krka: Taraniš 6, Petrov 15 (1:2), Grum 11 (2:2), M eluš 3 (1:1), Ščekič 5 (0:1).

Čeprav so Polzelani v 3. minuti 
povedli 7:4 , gostje pa so si nabrali 
že štiri osebne napake, je v  nadal
jevanju prišlo do preobrata. Petrov 
in Ščekič sta zadela dvakrat za tri 
točke, odlično pa je v  nadaljevan
ju zaigral tudi Smodiš in gostje so 
že v naslednjih treh minutah vodili 
7:14. Domači trener Boris Zrinski 
je po minuti odmora napravil tudi 
prve m enjave, vendar brez uspe
ha. Še naprej je  bila igra'' 
Polzelanov slaba, tako, da so 
gostje že vodili 11:21. Po tem 
visokem  vodstvu so gostitelji 
zaigrali precej boljše in v 15. 
minuti je bil rezultat 29:31, v  17. 
minuti pa 32 :32 . Kazalo je, da so 
domači le strli odpor gostov, ven
dar ni bilo tako. Gostje so še 
naprej igrali odlično in tako ob 
polčasu vodili za 36:46.

V drugem delu so gostitelji 
zaigrali kot prerojeni. Z odlično 
obrambo so v  28. minuti izenačili, 
napravili delni izid 10:0, Smodiš 
pa je za goste prvi met za dve 
točki dosegel šele v  9. minuti 
drugega dela. Nato sta se  ekipi 
m enjavali v  vodstvu , vendar 
največ za 3 točke. V 32. minuti pri 
rezultati 50:50, si je 5. osebno 
prislužil Meluš, kmalu zatem pa 
še pri Polzelanih Stevič. Minuto in 
pol pred koncem so vodili gostje 
62 :63 . Tedaj je zablestel Jagodnik,

ki je z dvema metoma za tri točke 
in enim za dve doprinesel željeno 
zmago Savinjskim  Hopsom.

Danes zvečer bodo Savinjski 
Hopsi v  nadaljevanju državnega 
košarkarskega prvenstva v domači

dvorani gostili ekipo Pivovarjev iz 
Laškega. Srečanje bo ob 19.30 uri. 
V soboto prav tako ob 19.30 uri, 
pa bo na Polzeli gostovala še 
Union Olimpija.

T.Tavčar
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Matjaž Končina in Damir Vrbanič

Uspeh Savinjčanov na 
DP v karateju v

Visoka zmaga Zaleank
ju tek s Ž a le c : Jelovica 34 :15  (18:5)
Dvorana osnovne šo le  Žalec, gledalcev 150, sodnika B ešič (Dekani) 
Trošt (Ajdovščina)

V telovadnici žalske osnovne 
šole je minulo nedeljo ves dan 
potekalo državno prvenstvo v 
karateju za člane in članice v 
katah in borbah. Nastopilo je več 
kot 180 karateistov iz 38 sloven
skih klubov. Velik uspeh pa so 
imeli karateisti KK Žalec, ki so bili 
tudi organizatorji letošnjega 
državnega prvenstva. Prvenstvo je 
odprl žalski župan Lojze Posedel, 
ki je vsem udeležencem zaželel 
obilo športne sreče.

V katah pri članih je zmagal 
Stisovič (Petrovče), v  borbah do 60 
kg je zmagal Vrbanič, do 75 kg je 
bil drugi Končina, do 80 kg je 
zm agal Jančič, nad 80  kg je 
Gajšek osvojil tretje mesto, abso
lutno pri članih je Končina osvojil 
srebrno m edaljo  (vsi KK Žalec). Pri 
članicah do 60 kg je Hanjškova 
(Petrovče) osvojila drugo mesto.

T. Tavčar

¡uteks Žalec:
jager 2, Derčar 12, Strmšek 3, 
Randl 8, Dolar 3, Klinc, Korotnova 
1, Kostiukova 1, Urankar 2, 
Majerle 1, Jaušovec, Vydrina 1 
Jelovica:
Rajšič, Čurko 1, Zupanek 7, 
Djurkovič, Kalan, Miloševič 4, 
Pintarič 2, Bizjak 1, Skočir 1, 
Bratkovič, Fireder, Breznik 

Žalčanke niso imele težkega 
dela z mlado ekipo lelovice iz 
Škofje Loke. Gostje so bile 
enakovredne le v  prvih petih min
utah (2:1), v  nadaljevanju pa sta 
Randlova in Derčarjeva začeli 
tresti mrežo gostujoče vratarke in 
v 15. minuti vodile že 11:1, drugi 
zadetek pa so Škofjeločanke

dosegle šele v  20. minuti.
Nekoliko boljše so gostje 

zaigrale v  drugem delu po vod
stvu Žalčank v  42. minuti, ko so 
bile za 2 minuti izključene 
Kostiukova in Jagrova. Domači 
trener Bogoslav Perič je v  srečanju 
dal priložnost vsem  igralkam, kar 
18 obramb, od tega dve 7-metro- 
vki pa je imela domača vratarka 
Korotneva.

V 15. krogu so Žalčanke gosto
vale v  Ljubljani ter srečanje proti 
Krim Electi, ki vodi na lestvici izgu
bile z rezultatom 34:18. Žalčanke 
so še  vedno na odličnem 3. 
mestu.

T.Tavčar



Po SVETI'

BOŽANSKI NASMEH MONTE ROSE
ALI SKOZI ŠIVANKINO UHO NA MOGOČNEGA LEPOTCA

Vrhovi MONTE ROSE segajo visoko nad oblake, 
visoko v večni led. Medtem ko stoji TRIGLAV v 
mističnem somraku romantike in pravljičnega čara, 
žari MONTE ROSA v svobodi, bleščeči se luči blizu 
sončnih višav.

V jasnem veličastju brezkrajnega nebesnega 
svoda, v  vsej skoro nadzemski lepoti stoji visoko 
nad človeškim nehanjem . Vsa lepota te zemlje je 
razpostrta ob njenem vznožju.

Bodi pozdravljena, MONTE ROSA.
DR. IUUUS KUGY
(odlomek iz knjige BOŽANSKI NASMEH MONTE 

ROSE)
Te čudovite misli so me že pred mnogimi leti 

toliko vzburile, da to goro nosim v  sebi kot veliko 
neuresničeno željo. Opazoval sem  jo s ZERMATTA, 
pa z vrha MATTERHORNA in BREITHORNA. To leto 
pa smo uskladili naše želje z Bojanom in Lojzko, 
ki se čez dober m esec odpravljata v  Afriko na KIL- 
IMANDŽARO. Ker je Švica predraga, italijanska gon
dola pa te pripelje precej visoko, smo se odločili, 
da gremo na goro iz ALAGNE.

Moje priprave so potekale kar v  italijanskih 
Dolomitih (skupina SELLA), kjer sem splezal nekaj 
smeri z Matjažem in Rokom na višini preko dva 
tisoč metrov. Dokončno potrditev odhoda smo ure
dili zadnji dan v neposredni bližini TREH CIN. 
brežični telefoni mi v gorah niso prijetni, znajo pa 
biti še kako koristni. Signal je bil zelo slab, tako da 
sem  se precej namučil, preden sem našel pravi 
"KORIDOR". Izgledal sem  kot mesečnik, ki hodi za 
svojo luno.

Snidenje avtomobilov, čez osem ur, je bilo v 
Avstriji med TOLBACHOM in UNZEM, kjer sem  se 
poslovil od Roka in Matjaža ter prisedel k Bojanu 
in Lojzki. Kljub slabem vremenu v Dolomitih in ne 
preveč dobrim obetom za CENTRALNE ALPE smo 
se odpeljali naši LEDENIŠKI GORI (kar v  prevodu 
pomeni MONTE ROSA) naproti.

Pot nas je  vodila mimo BOLZANA do 
GARDSKEGA jezera, kjer smo kampirali. Kamp je bil 
sircer lepo urejen, malce manj pa je bila prijazna 
lastnica. Vse naše prošnje, če bi lahko kamp 
zapustili pred osmo zjutraj, so naletele na ostre 
besede "NO POSIBILE". Ko smo že skoraj pričeli 
podirati šotor, je k nam pristopil lastnik, s katerim 
smo se dogovorili za sedmo uro. Težave so videli 
v  tem, da ne bi vznemirjali gostov s hrupom avto
mobila, drugače pa je kamp v  neposredni bližini 
prometne ceste, kjer vso noč divjajo z avtomobili.

Nasledni dan nam prijazni lastnik odpre zapor
nico že pred sedmo uro. Na avtocesto zapeljemo 
v BRESCIJI in nadaljujemo vožnjo do MONZE, kjer 
se odcepi avtocesta za VARESE. Pri kraju ROMAGNE 
SESSIJA pa zavijemo v dolino reke SESSIJE. Ta 
dolina mi je delovala precej neurejeno kljub 
možnostmi, ki jih ima. Malce bolj turistični je kraj 
ALAGNA na koncu doline. Kraj se ponaša s  svo
jstveno arhitekturo hiš. Spodnji del je kamnit, 
zgornji pa lesen. Ostrešje je pokrito s kamnitimi 
ploščami, nekaj posebnega pa so leseni oporniki, 
ki še polepšajo izgled, pročelje hiš pa krasi števil
no pisano cvetje.

Za skoraj štiri tisočake z vodniškim popustom 
smo se z gondolo odpeljali na najvišje ležečo 
točko imemovano INDREN, 3260 m visoko. Na 
gondoli sm o spoznali Benečana, sedaj 
stanujočega v  Milanu, ki nam je bil pripravljen 
pokazati pot do koče GNIFETT. Dobrotnik mi je na 
zunaj deloval kot "MAFIJSKI BOTER", kasneje pa me 
je prepričal o ravno nasprotnem.

Nekaj časa pot pelje preko smučarskih prog, 
nato pa zavije proti kuloarju, kjer ima greben šibko 
točko. S to bližnjico smo si skrajšali pot za polovi
co. Naklonina je podobna kot v  TURSKEM ŽLEBU - 
450 (SAVINJSKE ALPE). Strmina, m ehak sneg ter 
nevarnost plazu sta nas malce upočasnila. Do 
koče GNIFETTI, ki je na višini 3647 m, smo 
navezani rabili dobri dve uri.

Koča je precej prostorna z lepimi razgledi na 
LYSKAMM (4427m ), sedlo LYS (4248 m) z 
istoimenskim ledenikom, PIRAMIDO VINCENT (4215 
m) ter ostalimi vrhovi. Ker je bila koča skoraj praz
na, smo dobili skupna ležišča za šest oseb, kjer 
smo kraljevali sami. Spanje je bilo izvrstno.

Kljub slabi vremenski napovedi za naslednje 
jutro, saj je bil do višine 4000 m napovedan dež, 
višje pa sneg, sodra in še kaj, smo odšli na pot. 
Pred nami so bili štirje Francozi in dva Italijana. 
Bližje kot smo bili sedlu LYS, vse slabše je bilo

vreme. Italijana sta se na sedlu obrnila, mi pa smo 
nadaljevali proti koči MARGERITA ki je prav na vrhu 
PUNTA GNIFETTI (4554m , imanovan tudi SIG- 
NALKUPE). Koča je najvišje ležeča v  Evropi.

Pod vršnim delom, na platoju, je zmanjkalo 
sledi, megla in sneženje pa so bili krivi, da smo 
napravili častni krog. Za kratek čas se pojavi eden 
izmed vrhov, ki pa se kasneje izkaže za PUNTA 
ZUMSTEIN (4564m ). Lojzka na srečo v pravem 
času, na nasprotni stani, opazi (za kratek čas) 
kočo. Gremo v smeri koče, toda bitka še ni doblje
na. Ker smo zavili malce preveč v  levo, vidljivost pa 
je bila eneka ničli, smo prišli nad prepadne stene, 
koča pa je bila nad nami. Kot po čudežu sem se 
spustil malce nižje in po snežni rampi preplezal do 
zadnjih vrat koče. Tu se nahajajo stranišče in kot
larna. Smeha in veselja ni bilo ne konca ne kraja. 
Oskrbnik mi je kasneje pripovedoval, da smo eni 
redkih, ki smo uporabili ta vhod (ŠIVANKINO UHO).

Lojzka je zaradi izčrpanosti in težav z očmi 
imela kar nekaj sitnosti. Vsa moja zaščitna višinska 
oblačila niso zadostovala, stanje je normalizirala 
postelja z goro odej. Med tem časom pa je zunaj 
divjala prava gorska nevihta s strelami, grmenjem 
in sneženjem . Po obilnem obroku in klepetanju s 
Francozi se kar kmalu spravimo v postelje. Malce 
me je skrbelo vreme naslednjega dne.

Kot zanimivost naj omenim, da spanje, zajtrk in 
večerja stane 90 .000 ,00 UR, samo spanje pa okoli 
30.000,00 UR. Cene so kar zasoljene, toda še 
vedno se ne morejo primerjati s Švicarji, ki hočejo 
za KODAK dia-film (v mestu) 24 .000 ,00 UR, v  Italiji 
pa ga dobiš (v Cortini) za 13.000,00 UR:

Spanje je bilo tako-tako, jutro pa zopet 
zamegljeno. Ko smo pozajtrkovali in se pripravili 
za sestop, se je pričela megla redčiti. Sestop smo 
prekinjali za moje fotografiranje oziroma za 
Bojanovo snemanje. Začasno izboljšanje vremena 
je proti koči MARGERITA privabilo številne planince 
in alpiniste, med katerimi sta bila Italijana, ki sta se 
prejšnji dan obrnila. Do koče smo rabili tri ure, kjer 
smo se ustavili le toliko, da smo nekaj zaužili, naz
dravili z laškim pivom ter odbrzeli naprej. Takrat 
naša pot ni vodila skozi kuloar, temveč k koči CITA 
Dl MANTONA (3300m ) in nato proti zgornji postaji 
gondole INDREN. Zopet smo srečevali številne 
skupine mladih, ki so bili namenjeni do koče 
GNIFETTI. Vožnja v  dolino je bila zelo zanimiva, 
kajti nalivi in temačnost so me spominjali na DAN- 
TEJEV PEKEL

V ALAGNI je sijalo sonce in temperatura se je 
povzpela krepko preko 200C. Po .krajšem postanku 
v mestu smo se odpeljali proti jezeru COMO.

Med vožnjo smo videli italijanske nogometne 
navijače, ki so noreli po italijanskih mestih z zas
tavami. Kaj podobnega nisem doživel v  Južni 
Ameriki pred štirimi leti (BOUVIJA-LA PAZ). Najhuje 
je bilo v  mestu COMO, ki je dobesedno ponorelo. 
Kako smo se brez prask pripeljali v  kamp v SV 
VIDU, mi ni jasno.

Tu smo pripravili slavnostno večerjo, ki smo jo 
zalili z laškim pivom in italijanskim vinom. Spanje 
na višini 350 m je povsem nekaj drugega kot 
4000 m višje.

Na gospodov dan se nam ni prav nič mudilo iz 
šotora, le moja fotografska žilica mi ni dala miru, 
da sem šel poslikat sončni vzhod na jezeru COMO. 
Vožnja proti Švici me ni posebej presunila, mogoče 
dvojni slap (podoben v TALU - NEPAU, ki je tik pred 
mejo. Urejenost in disciplina v  Švici sta povsem 
nekaj drugega kot v  Italiji.

Za dalj časa smo se ustavili "NA PAŠO", v  ST: 
MORITZU in v  SANNAUMU ob švicarsko-avstrijski 
meji. Kraj leži v  zanimivi dolini, ljudje pa se preživl
jajo predvsem s turizmom. Toliko črpalk kot sem 
jih videl tam, mi še ni uspelo kje drugje. Ko pa 
sem pogledal ceno bencina, ki je za skoraj polovi
co manjša kot v Švici, mi je bilo povsem jasno.

Ker smo bili zelo pozni, se skoraj brez ustavl
janja odpeljemo skozi Avstrijo (INNSBRUCK, ST. 
JOHAN, LINZ, CELOVEC, DRAVOGRAD). Vožnja je bila 
zalo naporna, saj smo prevozili precej kilometrov 
in deževno fronto.

Za nami ostaja MONTE ROSA in trud, katerega 
smo vložili, toda lepo se je vrniti zopet domov.

SREČNO DOMA KDOR GA IMA!
F. HORVAT

P.S.
Na vrhu PUNTA GNIFETTI sm o bili 27.6.98 

OKROGAR BOJAN, L0|ZKA in F. HORVAT.
___________________________________ /

M  VRŠACIH PERUJSKE CORDILLERE RLANCE
Y SREBRNI STENI ARTENS0RAJA

Piše: Jože Cajzek

Moje prvo srečanje s  peru
jskim i Andi, z  dotlej nepoznan
im okoljem  in civilizacijo ter z  
bogato zg odovin sko  p retek
lostjo , je  v  nasledn jih  letih  
vedno znova izzvalo  
neustavljive želje  p o  nadaljnjih 
pohodih v  to gorstvo in popoto
vanjih p o  te j južnoam erišk i 
deželi.

Po sod elova n ju  na štirih  
dosedan jih  odpravah, p red 
vsem  pa zaradi nekaterih svojih  
š e  neizpoln jenih  načrtov in 
m očne navezanosti na izjem ne  
naravne in kulturne danosti v  
pogorju Cordillere Blance sem  
s e  v  letu 1 9 9 8  odločil za  
sam ostojno pot.

Leto je spet prehitro minilo, 
moje želje po že dolgo načrto
vanem  vzponu na goro 
Artensoraju v Cordilleri Blanci pa 
so se še povečale s spodbudnimi 
spom ladanskim i sprem em bam i. 
In že je bil tu m esec maj, ko sem 
moral pohiteti s pripravami in zbi
ranjem denarja za odpravo. Ker 
sta najzanesljivejši sponzor vedno 
le lasten žep in volja do dela, sem 
se  moral hitro lotiti tudi teh 
aktivnosti.

Za pridobivanje moči in kondici
je sem poskrbel v  fitness klubu 
Vita fit Urankar v Laškem in z 
višinskim delom, ko sem  se v 
pasji vročini na pekočem soncu 
vzpenjal po stebrih dravograjske 
električne napeljave in s čopičem 
spreminjal barvo železnih palic, 
povezanih v  visok in širok steber. 
To je bil res odličen trening pred 
odhodom v perujske Ande.

Po tekanjih od agencije do 
agencije mi je končno uspelo 
kupiti letalsko karto po ugodni 
ceni s septembrskim povratkom. 
Torej, čakala sta me kar dva 
m eseca prijetnega bivanja v 
južnoameriškem gorovju. Veselo 
pričakovanje mi je precej olajšal 
naval vročine in sparine, ki sta 
zajeli našo deželo. Res pa je, da 
sem komaj čakal, da se nadiham 
čudovitega andskega zraka. In 
končno sem  osmega julija iz Rima 
poletel svojim sanjam  in cilju 
naproti.

Lepe strani mojega poleta so se 
pričele odpirati nad območjem 
gozdov večne vlage, ki sem jih v 
šali poimenoval kar zem eljska 
ikebana. Reke in obilje prostranih 
voda me je spominjalo na velike 
kače - anakonde, ki vijugajo v 
temno zelenem  pragozdu. 
Obsežnost pragozda pa bi lahko 
primerjal s podobo m orja, v 
katerem valovijo ogromne krošnje 
dreves. Naenkrat se je prikazala 
tudi Amazonka - ogromni rjavi 
veletok - ki si je lenobno utirala 
pot med bujnim rastjem tropskega 
pragozda in počasi izginjala v 
neskončnosti naših pogledov. 
Začutil sem, da bom prav kmalu 
uzrl bele otočke zasneženih belih 
vrhov Cordillere Blance, saj pon
avadi letalo preleti andsko gorov
je. Vreme je bilo lepo, razgled 
čudovit, fotoaparati pa so lahko 
ohranili skoraj vsako točko pod 
nami.

Počasi smo se spustili na drugo 
stran andskih gora, nad morsko 
gladino. Nato je letalo zarezalo 
svojo pot v gosto, skoraj črno 
megleno zaveso megle, ki pozimi 
stalno obdaja perujsko prestolni
co. Kolesa so se dotaknila

asfa ltne piste in vese lo  smo 
zaploskali ob srečnem pristanku. 
Pri vhodu v letališko stavbo smo 
opazili številne plakate, ki so z 
robustnimi črkami in slikam i 
opozarjali: No llevas la droga - 15 
a(os carsel. V prevodu bi to pome
nilo: Ne prinašaj mamil - 15 let 
zapora. Priznati moram, da smo 
turisti kar malce plaho opazovali 
ta sporočila, saj v  tujem svetu 
nikoli ne veš, kaj vse se ti lahko 
pripeti.

Na izhodu iz letališke zgradbe 
pa so se že drenjali nadležni tak
sisti, ki so milo rečeno pravi nes
ramneži in prevaranti. Prerivali so 
se med nami in glasno ponujali 
svoje "ugodne" storitve. "Amigo, 
hočeš taksi," me je vsiljivo vprašal 
eden izmed njih. "Si se(or, cuanto 
cuesta?" - "Kolikšna je cena?", 
sem ga takoj vprašal. Hitel me je 
prepričevati o ugodni ceni 30 
solov za prevoz v središče mesta. 
"Predrago," sem pomislil, ko se  je 
že pojavil drugi taksist, ki je bil 
zmernejši in ponudil prevoz po

ceni 10 solov. "Vamos," sem se 
strinjal, in že sva drvela skozi 
gosto jutranjo meglo. M ožakar me 
je v  trenutku zasul z mnogimi 
vprašanji. Vse ga je zanim alo: od 
kod prihajam, ali mi je Peru všeč, 
če sem turist, kaj bom počel, in še 
in še. Sicer pa so to običajna 
vprašan ja tudi vseh drugih 
Peruancev, s katerimi se srečuješ.

Klepet je precej skrajšal vožnjo 
v  mestno središče in kar naenkrat 
sem se znašel s svojim velikim 
nahrbtnikom  in trideset kilo
gramov težko transportno vrečo, ki 
ji v  alpinističnem žargonu pravimo 
tudi prašiča, pred visokim železni
mi vrati hotela Penzion Rodriges.

Dopoldne sem si takoj pripravil 
jadralno padalo in nato poklical 
dolgoletnega prijatelja Joseja 
Rosasa. In popoldne sva že prele
tavala obalo Lime, ki jo imenujejo 
La costa verde - Zelena obala. 
Vendar se je iz zraka videlo le 
malo zelenega, saj je gosta megla 
- garua skoraj vse ovila v  temačno 
sivino.

Lima, ki leži ob reki Rimač in je 
vk leščena med morjem in 
puščavskim hribovjem, dolga leta 
za zahodnega turista ni bila pri
jazno in privlačno mesto. V min
ulih letih pa je močno spremenila 
svojo zunanjo podobo. V Peruju 
so namreč veliko naredili na 
področju infrastrukture.
Prestolnica, mesta in drugi večji 
kraji v  državi, ki so se prej kar 
pogrezali v  nesnagi in umazaniji, 
so zdaj bolje urejeni in se turistom 
kažejo v  lepši luči. Vse pa se je

seveda prav gotovo zače lo  v 
glavnem mestu.

Če se spomnim svojega prvega 
obiska v  letu 1993 in takratnih 
razmer, bi se lahko zgražal. Lep in 
zanim iv kolonialni španski predel 
mesta, ki dejansko tvori središče, 
se je takrat dušil v  umazaniji, 
smeteh in propadajočih zgodovin
skih znamenitostih. Zdaj pa se 
lahko sprehajaš po čistih ulicah in 
trgih ter opazu ješ zanim ivosti 
zgradb in privlačnosti sloga, ki ga 
je pred stoletji v  te kraje prinesel 
španski osva ja lec Francisco 
Pizarro.

V zadnjih štirih letih sem se kar 
pogosto nekaj časa zadrževal v 
državnem  sred išču, predvsem  
zaradi jadralnega padalstva, ki je 
tukaj najbolj razvito, pa tudi skoraj 
vsi tekmovalci, kar jih Peru pre
more, so iz Lime.

Obiskal sem  tudi več zanimivih 
m uzejev perujskih indijanskih civ
ilizacij in se končno, naveličan 
mestnega vrveža, odpravil naprej 
proti svojemu cilju.

Pozno zvečer sem  iz Lime 
odpotoval z avtobusom podjetja 
Rodriges proti Huarazu. Prevozniki 
v  Limi turistom nudijo kakovosten 
prevoz z m odernim i avtobusi 
znam ke Volvo na tej relaciji, dolgi 
kar 450 kilometrov, vsak  dan. 
Udobje in oprem ljenost sta 
odlična, za dobro postrežbo med 
potjo pa skrbi prikupna stevarde
sa . In vse  to za ceno osmih 
ameriških dolarjev!

Seroche - višinska bolezen po 
špansko - mi letos ni povzročala 
težav pri vzponu prek prelaza 
Conococha.

Iz dremeža pa me je prebudilo 
živahno žuborenje. Ob pogledu 
skozi okno sem presenečen ugo
tovil, da se avtobus prebija kar 
prek reke na drugi breg. Ostanki 
mosta, ki je bil že pretekla leta v 
zelo slabem stanju in je bil dejan
sko edina prometna povezava 
daleč naokoli, so bili vidni malce 
višje od našega prečkanja. Zaradi 
obilnega deževja v mesecih febru
arju in marcu, ki mu je botroval El 
Ni(o, je reka Rio Santa močno 
narasla in most podrla. Zaplet so 
sicer nekako rešili tako, da so 
zgradili dodaten nasip in na ta 
način nekako speljali promet čez 
reko. Za avtobuse in tovornjake ta 
prehod ni predstavljal velike ovire, 
s precejšnjimi težavam i pa so se 
srečevali vozniki osebnih vozil, ki 
so pogosto obstali sredi reke, 
nekatere pa je voda hitro zalila.

Zgodaj zjutraj sem  prispel v 
Huaraz. Poiskal sem si sobo v 
bližnjem  hotelu in sladko

6025 m - Atensoraja, kralj med Andskimi lepotci, jugovzhodna stena z  
Avstrijsko smerjo, ki je bila cilj mojega vzpona.



zadremal v opojnem andskem 
zraku. Nisem dolgo spal, saj so v 
sobo prodirali močni žarki jutran
jega sonca in me prav hitro dvig
nili s postelje. Odšel sem na hotel
sko teraso, ker sem želel občutiti 
jutranjo svežino, ki sem jo doma 
tako močno pogrešal. Pogledi v 
okolje so bili prekrasni. Sinje 
modro nebo je poudarjalo sijaj v 
led okovanih vršacev Cordillere 
Blance in ob vsakem pogledu 
nanje me je kar zaskelelo v očeh. 
Zaznal pa sem tudi velike spre
membe. Led in sneg na okoliških 
vrhovih sta se precej stalila in 
nekateri vrhovi so bili zdaj goli in 
pusti.. Suho poletje in vročina sta 
tudi na južni polobli naredila 
svoje.

S spremembami pa sem se 
soočil tudi v samem mestu, ki se 
je zelo razširilo. Še pred štirimi leti

so Huaraz na obrobju obdajala 
širna polja in travniki, letošnja 
panoramska podoba pa je 
pokazala na številne nove ulice, 
naselja in ceste. Vse to je posled
ica velikega obiska turistov in 
novih pristopov za razvoj turizma. 
Poleg tega pa se tujci zelo radi 
vračajo na to območje, saj lahko 
tukaj podoživljajo vso lepoto 
neokrnjenega naravnega bogast
va in se obenem srečujejo z izraz
ito prijaznostjo, toplino in 
odprtostjo domačinov, ki so 
značilni za Peruance. Huaraz je 
poznan tudi kot najmirnejše 
mesto v Peruju in mnogi ga 
primerjajo celo s Švico. |e pa tudi 
drugo najpomembnejše turistično 
središče in sledi Cuscu, ki zaenkrat 
še ohranja primat.

Turizem je za tukajšnje prebi
valce glavni vir zaslužka in jim 
prinaša boljše življenjske razmere. 
Zato v mestu kot gobe po dežju 
rastejo novi hoteli, restavracije in 
agencije. Zanimiva je tudi spre
memba v načinu gradnje, saj je 
vse več višjih zgradb, ki se kot 
nekakšni stolpiči dvigajo nad 
starejšimi nizkočepečimi hišami. 
Nekateri meščani so se opogumili 
in začeli graditi višje stavbe in se 
nekako otresli strahu pred potresi, 
ki so tukaj sicer kar pogosti. Za 
celotno andsko območje je že 
dolgo poznano, da leži na močni 
potresni prelomnici, še posebej pa 
to velja za oboje gorstev - 
Cordillero Blanco (Belo verigo) in 
Cordillero Negro (Črno verigo). Leta 
1970 je te kraje hudo prizadel 
močan potres, ki je veliko manjših 
krajev dobesedno zravnal z 
zemljo, lomil pa je tudi visoka 
ostenja okoliški)) gora, ki so 
zgrmela v doline. Res pa je tudi, 
da že manjši potres, ki pri nas ne 
bi povzročil posebnih težav, tukaj 
velikokrat naredi precejšnjo 
škodo. Glavni vzrok za to je v 
tradicionalnem načinu gradnje. 
Peruanci pri zidavi na splošno 
uporabljajo doma pripravljeno 
opeko, ki je sestavljena iz 
mešanice blata in žitne slame ter 
posušena na soncu. Zato tudi sta
bilnost njihovih hiš ni posebno 
velika. Zadnja leta sta ta gradbeni 
material končno zamenjala beton 
in žgana opeka, ki omogočata 
gradnjo višjih poslopij.

Pot me je zanesla v središče 
mesta. Napotil sem se k prijatelju 
Betu, pri katerem vsako leto 
shranim svojo smučarsko opremo. 
V naslednjih dneh sem načrtoval 
odhod na ledenik Pastoruri, visok 
5200 metrov, na krajšo aklimati
zacijo. Pa tudi organizator športnih 
prireditev, prijatelj Valter Budirama 
iz Lime, me je zaprosil ža oceno 
možnosti glede priprave 
smučarskih tekmovanj v času 
perujskega državnega praznika.

Na glavni ulici sem srečal svojo

prijateljico Silvijo, ki izdeluje 
bižuterijo. Veselemu snidenju je 
takoj sledilo vprašanje, če bom 
zvečer prišel v Tambo, ki je osred
nje zbirališče vseh zabave željnih 
Huaraščanov in tujcev. Privlačnost 
in ponudba te diskoteke skorajda 
ne vzdrži primerjave z drugimi po 
svetu ali pri nas.

Prijatelja Beto Sotelo sem pre
senetil pri natovarjanju čolna na 
njegov oldtimer - trideset let star 
ford. Odpravljal se je na rafting, 
sicer pa je lastnik ene od 
najboljših agencij v Huarazu. 
Agencija Montrek organizira 
številne športne aktivnosti - 
raftinge, trekinge, jadralno padal
stvo in prevoze, poleg tega pa si v 
njej lahko izposodiš 
najrazličnejšo opremo 2$  pohode 
ali vzpone v gore. Beto ima v svoji 
pizzeriji postavljene tudi umetne 
plezalne stene, na katerih se 
lahko preizkušaš ob slabem vre
menu. Z Betom sva povezana in 
poznana tudi po športni plati, saj 
sva oba dobra poznavalca jadral
nega padalstva in vremenskih 
razmer v andskem visokogorju.

Pocho, ki je zaposlen v 
Betovem podjetju in skrbi za 
tekoče informacije o dogajanju in 
vremenu v gorah ter opravlja tudi 
izposojo alpinistične in planinske 
opreme, mi je povedal, da je bil

pred dnevi v Huarazu tudi moj 
dober znanec Pavle Kozjek. Zdaj 
je že v gorah, načrtuje pa vzpon v 
zelo težki smeri na gori 
Chopicalqui.

Pavleta Kozjeka dobro poznam 
že od leta 1993, ko je v Andih 
vodil alpinistično odpravo ljubl
janskega odseka Matica ob 
praznovanju stoletnice delovanja 
tega odseka. Takrat smo skupaj 
preživeli vrsto lepih trenutkov v 
andskem pogorju. V mislih sem 
mu zaželel veliko sreče in izpol
nitev njegovega cilja, pa tudi 
srečno vrnitev v Huaraz.

Betu in Pochu sem razkril tudi 
svoje načrte, Beto pa me je 
najprej povabil še na rafting s svo
jim moštvom, ki bo sodelovalo na 
tekmovanju med državnim 
praznikom.

Obiskal sem tudi ledenik 
Pastoruri, ki pa se je tokrat 
pokazal v dokaj klavrni luči. Pravo

razočaranje! 0 prijetnem snegu 
za smučanje ni bilo niti sledu. 
Valovit in nabrekel led me je 
razočaral kot sivo, razburkano 
morje.

Edino prijetno doživetje v dolini 
pod Pastorurijem je bilo opazo
vanje prekrasnih, bujnih in ogrom
nih cvetov kaktusov Puya 
Raimondi. Doslej njihovega 
cvetenja še nisem doživel, čeprav 
sem bil velikokrat na tem 
območju. Dejanska atraktivnost in 
enkratnost tega pojava je v tem, 
da ta vrsta kaktusa cveti le enkrat 
v svoji vegetaciji, cvetovi pa 
zrastejo celo do višine dvanajstih 
metrov. Po cvetenju počrnijo in 
odmrejo za vedno. Kaktus je dobil 
ime po italijanskem znanstveniku 
in arheologu Raimondiju, ki je 
pred mnogimi leti raziskoval to 
področje in po naključju naletel 
na te ogromne cvetove.

Ob vrnitvi s Pastorurija so me v 
hotelu obvestili, da me je iskal 
Slovenec Pavle. V danem trenutku 
me je najbolj zanimalo, če mu je 
vzpon uspel, pa tudi, koliko časa 
bo še ostal v mestu. Kmalu za 
tem sva se srečala, vendar sem 
takoj opazil, da je bil zelo 
razočaran. "Ni mi uspelo," je 
potarnal. "Včeraj zjutraj sem prišel 
pod steno, vendar očitno malce 
prepozno. Stena je že postala

krušljiva, ko jo je obsijalo sonce, 
pa tudi snega in ledu skoraj ni več 
na njej. Čisto drugačna je, kot 
takrat pred dvema letoma, ko sem 
jo prvič opazoval. Zdaj pa se mi je 
zdelo, da je neprehodna, pa še 
počutil se nisem najbolje. Samo 
na desni strani sem opazil en pre
hod, kjer bi se mogoče dalo 
plezati, vendar sem bil očitno pre
pozen. Vstopiti bi moral ob treh ali 
najpozneje ob štirih zjutraj," je 
Pavle sklenil svoje občutke. Tolažil 
sem ga,- da je bila njegova 
odločitev za opustitev vzpona v 
danem trenutku pravilna, saj se je 
v preteklem obdobju v gorah zara
di prevelikih želja in pretirano zas
tavljenih ciljev ponesrečilo vse 
preveč alpinistov. Predlagal sem 
mu, da se odpraviva na dobro 
večerjo, nato pa v Tambo, kjer 
bova ob sangriji ali pivu ter dobri 
glasbi in morda v objemu sople
salke v ritmu salse pozabila na

tegobe in razočaranje preteklega 
dne. Lahko pa bova skovala tudi 
načrte za druge cilje.

In to se je tudi .zgodile. Pavle se 
je že naslednji dan odločil za še 
en poskus in mi predlagal, da se 
mu pridružim. Odločil sem se, da 
ga bom spremljal, saj se bom na 
poti pod strmo steno lahko tudi 
dobro aklimatiziral ter bolje 
pripravil za svoj načrtovani vzpon. 
V opremo pa sem vključil tudi 
kamero, ker sem nameraval pos
neti kratek film. Najine pospešene 
priprave pa je, kot že . dostikrat 
doslej, tudi zdaj zavrlo slabo 
vreme.

V tem nenačrtovanem in 
podaljšanem bivanju v Huarazu 
so se pričeli vrstiti mnogi pre
senetljivi dogodki. Dan za dnem 
smo lahko opazovali zbiranje 
ljudi na demonstracijah, raznih 
shodih in stavkah. Demonstracije 
in shodi so bili organizirani proti 
vladavini sedanjega perujskega 
predsednika Alberta Fujimorija, 
stavke pa zaradi vse slabšega 
socialnega položaja delavcev. 
Glede na poznavanje razmer sem 
ugotavljal, da je pravzaprav zelo 
čudno, da delavci stavkajo zaradi 
svojega vse slabšega socialnega 
položaja, saj le-ta v Peruju doslej 
nikoli ni bil poznan ali kakor koli 
priznan.

Demonstracije in shodi pa so 
pokazali, da Peruanci svojega 
predsednika ne marajo več. To 
sem opazil že med bivanjem v 
Limi, še posebej pa so me na 
veliko nezadovoljstvo prebivalstva 
opozorili moji prijatelji in znanci. 
Spremenjen odnos ljudi do vodst
va države me je nekako pre
senetil, saj sem bil doslej 
prepričan, da si je predsednik 
Fujimori s prevzemom oblasti ust
varil velik ugled pri ljudeh in si pri
dobil zaupanje Peruancev s svoji
mi odločitvami za demokratizacijo 
in pospešen razvoj države, poleg 
tega pa je odločno in dokončno 
obračunal s takrat zelo razširjenim 
terorizmom. Vendar so mi hitro 
obražložili vzroke za negodovanje 
in naraščajoč odpor proti svojemu 
voditelju. Sicer mu še vedno priz
navajo določene zasluge in 
dobre poteze na začetku predsed
nikovanja, v zadnjem času pa jih 
je zelo razočaral. Vlada je namreč 
veliko podjetij prodala tujcem in 
jim tudi dovolila popolno izko
riščanje naravnih bogastev. 
Negativne posledice novih razmer 
so takoj občutili ljudje, ker je 
večina izgubila delo, močno so se 
povečale tudi cene, skratka, že 
tako nizek življenjski standard 
Peruancev se je še poslabšal. 
Plače zaposlenih so dejansko 
nizke, saj je dosedanji povprečen 
zaslužek sto ameriških dolarjev 
postal že prava redkost. 
Spremenjene gospodarske 
razmere smo lahko zaznali tudi 
turisti, ker se je tudi v Huarazu 
pojavilo veliko brezdomcev in 
beračev ter otrok, ki so na različne 
načine iskali priložnosti za 
preživetje.

Za veliko otrok je življenje 
resnično kruto. Komaj dobro 
shodijo, jim starši že oprtajo 
zabojčke s sladkarijami, ki jih nato 
poskušajo prodati, ali pa tekajo za 
turisti in jim ponujajo čiščenje 
čevljev za kakšen sol (sol je peru
jska denarna enota, op.p.) Z nji
hovim bornim zaslužkom se 
mukoma preživlja veliko družin. V 
socialni stiski se veliko odraslih 
predaja pijančevanju in težko pris- 
luženi denar otrok tako vse pre
hitro izgine v gostinskih lokalih. 
Bitka za preživetje je grozljiva, 

_  beda pa se stopnjuje.
Nadaljevanje prihodnjič

P ism a  z a  p tičke

Ko gledam skozi okno, vidim, 
da vas ni tu. Spomnim se, da ste 
v južnih krajih. Ali vam je tam 
toplo? Tukaj je mrzlo in pada 
sneg. Pogrešam lastovice, štorklje, 
kukavice, ščinkavce. Upam, da 
imate dovolj hrane. Ali se kaj 
igrate? Mi se igramo in smučamo. 
Upam, da se kmalu vidimo.

Eva Brišnik, l.a 
OŠ Vransko

Rad vas opazujem zato, ker ste 
pisane, majhne in lepo pojete. 
Ptičke ste zelo koristne zato, ker 
jeste žuželke. Nekatere ptice letijo 
v južne kraje. Kadar je “veliko 
snega, pa vam damo jesti. Zato 
pa me boste poleti s čivkanjem in 
s petjem prebudile.

Vaš Rok!
Rok Denžič, l.a 

OŠ Vransko

Sinička, kako si v teh mrzlih 
dneh? Tudi tebe zunaj zebe tako 
kot mene? Ali imaš dovolj hrane? 
Pridi k meni na vrt v krmilnico. 
Pozimi bom jaz tebi dala hrano. 
Poleti pa boš ti meni pela.

Klavdija Brvar, l.a 
OŠ Vransko

P u st

Prišel je pust, lačnih ust 
in si vzel dopust.
Otroci so po vasi odhiteli, 
pesmico zapeli 
in si krofke zaželeli.
Tine bil je čarodej,
Nika muca Mika,
Mojca spremeni se v pingvina, 
Maja je postala drog,
Rok pa velik kozorog.
Ko pa konec blo je pusta, 
vsi so imeli mastna usta, 
drugo leto bo še bolje, 
ko pust prišel bo dobre volje.

Tamara jed, 3.a 
OŠ Petrovče

M u h ji p les
V kuhinji plesale 
so muhe tri, 
pa pride mimo |aka 
in jih z muhovko čaka. 
"Počakajte, muhe ve, 
ne boste mi ušle!"
Z muhovko jih lovi, 
pa nobene ne dobi.
Muhe so mu osle 
pokazale:
"Ne bomo se ti 
uloviti dale!"
Pa naprej so spet 
plesale
in jaka sploh se 
niso bale.

Matjaž Logar, 4.b 
OŠ Petrovče

R o ža . kom aj čaka , kd aj bo 
zrast la i J

Roža si pravi, oh kdaj bom 
zrastla, da bom vse bratce in ses
trice pazila, jih zibala, pesmi pela 
- vsak dan bom k sebi v naročje 
jih vzela.

Tamara Srebot, 2.a 
OŠ Petrovče

V se  za ra d i m oje p ričesk e
Bližal se je moj rojstni dan. Ta 

dan sem hotela imeti posebno 
frizuro, zato sem odšla k frizerki in 
se prepustila njeni domišljiji in 
rokam.

Stopim v šolo. Vse sošolke: 
"Vav! Kakšna dobra frizura!" še 
preden so mi uspele čestitati. Bile 
so navdušene nad mojo spre
membo. Pouk je tekel, bližala se 
je športna vzgoja. Med odmorom 
se preoblečemo in nato vprašamo 
učitelja, kaj bomo delale. Prevale! 
Ob tej besedi me zmrazi. Da bi si 
zaradi prevalov pomečkala in 
uničila frizuro, je bila grozna misel, 
ki me je prešinila. Začnem iskati 
izgovore, zakaj ne bi danes telo
vadila. Stopim k učitelju in se 
opravičim, da me boli trebuh. Ker 
je ravno razsajala trebušna gripa,

/ože cajzek v ledeni strmini Artensoraja.

me učitelj ves paničen pošlje 
domov, da se ne bi kdo nalezel. 
Seveda se s to njegovo odločitvi
jo nisem strinjala, zato sem začela 
jecljati, da bom že še preživela ta 
dan v šoli. A učitelj je vztrajal pri 
svojem. Vzela sem torbo in se 
ozrla po sošolkah, ki so se vse na 
skrivaj smejale, saj so vedele, za 
kaj gre. Nato sem morala lagati še 
v tajništvu da grem domov, ker 
me boli trebuh. Tajnica mi je pola
gala roke na čelo, da bi videla, če 
imam vročino. Končno... sem 
odšla domov. In doma! Stopim 
skozi vrata, vsi me “napadejo". 
"Kaj pa delaš doma? Saj je ura 
šele pol enajstih?" jaz se naredim, 
kolikor se lahko, bolno in se tudi 
njim na debelo zlažem, kako me 
boli trebuh. Mami mi reče, da mi 
bo skuhala čaj, jaz pa naj grem 
spat. Z veseljem sem odšla v 
svojo sobo. Premišljevala sem, kaj 
vse sem danes "zašpilala", kako 
sem vsem lagala in se pretvarjala. 
In to vse zaradi moje nove frizure! 
Sama sebi sem se smejala in 
ugotovila, kako prav mi je prišla 
moja igralska žilica ta dan. Hvala 
bogu, da jo imam. Ko sem nasled
nji dan prišla v šolo, me je učitelj 
čudno pogledal: "A nisi bolna?" 
Jaz pa se mu samo nasmehnem: 
"Ah! Samo prebavne motnje." S 
sošolkami sem odhitela na WC in 
jim povedala vse podrobnosti. Na 
koncu pridam: "In to vse zaradi 
ene same frizure!" Iz tega smo se 
vse nekaj naučile: nikoli nove 
frizure na dan, ko imamo športno 
vzgojo. Saj bi še bilo v redu, ko bi 
jaz mirno "bolna" gledala sošolke 
in mi ne bi bilo treba domov. Tako 
pa se je vse obrnilo. Ko bom 
starejša, bom vnukom pripove
dovala, kakšni spomini me vežejo 
na moj 12. rojstni dan.

Metka Dobravc, 7.a 
OŠ Šempeter

Ded sa n ja
Če bi dedek še enkrat mlad 

postal, s sosedami bi se najraje 
igral. Tudi druge punce bi osvajal 
in z darili jih razvajal.

Za dekleti bi se ves čas podil, tu 
pa tam bi se domov vrnil. Eh, mla
dost bi mogla večna biti in 
našemu dedu misli razvedriti.

Igor Kuna, 4.b 
OŠ Braslovče

P ro tiža lo stn a  ju h a !
Potrebuješ: 1 kg veselja, 3 dkg 

mamine ljubezni, 7 g moke, 2 mg 
soli, 1 mg sladkorja, 2 petršilja, 1 
korenček in 2 očkova poljuba. Vse 
to stresemo v velik lonec. Dobro 
premešamo in skuhamo. Kuhamo 
približno 20 minut. Ko je juha 
skuhana, jo stresemo v posodo in 
ohladimo. Na koncu juho 
začinimo z atijevim ckrljanjem in 
jo postrežemo z veliko ljubezni in 
veselja.

Ana Pevec, 3.r 
POŠ Gotovlje

O b isk  iz  A v stra lije
Nekega dne nam je učiteljica 

povedala, da bo naš razred 
obiskala njena prijateljica iz 
Avstralije. Pogledali smo jo zelo 
začudeno, saj nismo vedeli, kako 
se bomo z njo pogovarjali. Komaj 
smo čakali, da bo prišla.

Ime ji je Katerina, stara je 14 let. 
Ima dolge črne lase spete v čop in 
rjave oči. Z njo se je največ pogo
varjala sošolka Anja, ostali pa 
smo ji pomagali. Med odmori se 
je Katerina igrala z nami, pisala na 
tablo angleške besede, mi pa smo 
ugibali, kaj pomenijo. Med 
poukom pa je opazovala in 
poslušala, kako se učimo. 
Pomagala nam je tudi delati 
plakate, pogledala je, kakšne 
zvezke imamo, skratka bila je zelo 
prijazna. Na obisku je bila dva dni, 
ki sta nam hitro minila. Imeli smo 
se zelo lepo in upam, da bo še 
kdaj prišla.

Viljana Zupanc, 3.r 
POŠ Gotovlje
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S K U P I M  T A B U

Mitja Knapič

S ku p in o  Tabu sm o  la h ko  
s liš a li p o  ra d ijsk ih  va lov ih  s  
s lovensko  p rire d b o  uspešnice  
N a ta lie  Im b ru g lia , Tom. 
Pre tek lo  jesen  in  p o z im i se je  
n jihova  verz ija  z  nas lovom  On 
ve liko k ra t zavrte la  na  ra d ijs k ih  
v a lo v ih . M e d ijs k o  je  b ila  
s k u p in a  He k a r  d o b ro  
zastopana  in  tako  sm o p r iš li 
do  spoznanja , da b i b ilo  vred
no  s tv a r pod robne je  raz iskati.

Prim ož, k d a j s te  p riče li s  
sku p in o  Tabu?

P. Štorman: "Začeli smo lan
sko leto maja, se pravi, da bo 
kmalu eno leto, odkar skupina 
obstaja. Vse skupaj se je začelo 
tako, da sem stopil v stik z glas
beniki, ki jih poznam, z željo, da 
bi naredili slovensko verzijo 
takratnega hita Natalie Imbruglia, 
Torn. S tem komadom smo 
popolnoma neobremenjeno 
začeli delati skupaj. Ob zaključku 
pesmi smo videli, da je stvar 
izjemno dobro uspela in smo se 
odločili, da bomo sestavili 
skupino. In tako smo nastali pod 
imenom Tabu."

A li im a  skup ina  na za lo g i še  
kakšno  uspešnico, p o le g  om e
n jene Tom?

P. Štorman: "Na začetku, ko 
smo končali s to pesmijo, smo se 
nekako hoteli pripraviti na ostale 
komade. Posneli smo že šest 
pesmi, ki smo jih predvajali pri
jateljem in bližnjim, da bi nam 
malo nakazali, kateri komadi so 
bolj zanimivi. Sedaj se pripravl

jamo na to, da bomo pričeli en 
komad malo bolj protežirati. Na 
radiu Celje se je že vrtel eden 
izmed bolj počasnih komadov in 
bomo videli, če se bo "prijel" 
.Ostalo nas v bistvu še čaka."

Ti in  k ita r is t M arjan  Pader 
s ta  obenem  č lana  zasedbe  
Interceptor. S edaj m e  p a  za n i
m a, a l i  v a jin o  so d e lo va n je  
m o ti de lo  v  s k u p in i Interceptor, 
a li ne?

P. Štorman: "Ne, hm .... mis
lim, da ne. To me vsak vpraša. S 
to stvarjo je tako. S skupino 
Interceptor smo imeli malce 
zatišja zaradi določenih proble
mov. To je trajalo približno leto in 
med tem časom sem pričel 
razmišljati, da bi počel še kaj 
drugega. Pri tem mi je Interceptor 
zelo pomagal. Glede na toliko let 
skupnega dela upam, da lahko 
dobro delam tudi druge stvari. 
Tako da me to nič ne moti. S 
skupino Interceptor še delam in 
bom verjetno v bodoče. Nisem 
eden izmed tistih, ki bi rekel, da 
to ne gre skupaj in da ne morem 
delati obojega."

Z aka j s i p reše l iz  zv rs ti k o t  
je  heavy m e ta li k  po p  rocku?

P. Štorman: "Na začetku moje 
glasbene poti sem igral rock in 
podobno. Preigravali smo 
skupine kot so Guns'n'Roses itd.. 
Kasneje pa so me fantje, in sicer 
Gregor Čulk, potegnili v ta metali, 
za kar sem jim hvaležen, ker sem 
se marsikaj naučil. Meni osebno 
je vsa glasba všeč oz. prava glas
ba, ne kakšne "Stance' (tehno)

ipd. Ne obremenjujem se s tem 
zakaj, pa sedaj to in ne več tisto."

Bo m ogoče seda j to  vp liva lo  
na  g la sb o  In te rc e p to r ja  na  
naslednjem  a lbum u?

P. Štorman: "Mislim, da ne. 
Sigurno, da bo drugačna, saj se ti 
glasbeni trendi močno spremin
jajo in polno je teh elektronskih 
zvokov itd. Ne mislimo pa sedaj 
odstopiti oz. spreminjati nekaj, 
kar smo si že davno zastavili. Do 
neke mere se bo to sodelavanje, 
moje in Marjanove, poznalo pri 
skupini Interceptor. Ne mislim, da 
bo sedaj postal to nek pop ali kaj 
podobnega, vendar vpliv na ust
varjanje v skupini Interceptor se 
bo čutil."

/e m ogoče skup ina  Tabu že  
im e la  kakšne  nastope, k i  so  
b i l i  po m e m b n i za  skup ino?

P. Štorman: "Moram priznati, 
da tega še ni bilo, zato ker ima 
skupina nekakšen dolgoročen 
pian. Pripravljamo material in se 
medijsko promoviramo...
Nastopali smo še na nacionalni 
televiziji, kar se pa koncertov tiče, 
se počasi pripravljamo, ker 
hočemo biti na koncertih sto in 
ena procentni. Nismo še iskali 
priložnosti za igranje v živo1, v 
bistvu na to še čakamo."

B i m i la h ko  sku p in o  m a lo

p re d s ta v il in  zan im a  m e, k je  s i 
d o b il dane?

P. Štorman: "Nismo najbolj 
klasičen pop rock bend. Imamo 
akustično kitaro, ki jo igra Marjan 
Pader, Tomaž Trop je na elaktrični 
kitari. Iztok Melanšek na bas 
kitari, Sandi Trojner na klaviatu
rah, Nina Vodopivec vokal in jaz, 
Primož Štorman na bobnih."

So o s ta li č la n i skup in e  Tabu 
de ja vn i še  k je  drug je , a l i  je  to  
ed ina  skup ina , k je r  ustvarja jo?

P. Štorman: “Vsak od nas dela 
še nekaj drugega, ampak smo se 
dogovorili, da nam je ta ansam
bel na ptvem mestu. Vse kar 
delamo poleg skupine Tabu, ne 
moti dela v tej skupini."

K ako p a  recim o p o te k a  nas
ta ja n je  pesm i?  K do  p iše  
b e se d ila , g la s b o  in  d e la  
aranžm aje?

P. Štorman: "Tomaž Trop, 
kitarist, prinese idejo na vaje. To 
je groba, surova ideja za pesem, 
za katero potem cela skupina 
naredi aranžma. Tomaža bi torej 
lahko navedel kot skladatelja, 
Marjan Pader pa na že obstoječo 
melodijo napiše besedilo. V 
grobem bi bil to potek dela v 
skupini."

Sedaj im a te  posn e tih  šest 
kom adov. K je  s te  p a  snem ali?

P. Štorman: "Snemali smo v 
mojem studiu, pri meni doma v 
Studiu Štorman v Petrovčah. 
Tukaj nameravamo snemati še 
naprej, ker imamo dobre 
razmere, da posnamemo pesmi 
do konca."

M ogoče to  pom en i, da  lahko  
k m a lu  p r ič a k u je m o  p rve n e c  
sku p in e  Tabu?

P. Štorman: "ja, lahko bi tako 
rekel. Sedaj smo namreč ravno v 
fazi, ko iščemo založbo, ki ne bi 
samo izdala plošče, ampak bi 
tudi nekaj vložila v ta projekt. Pri 
taki založbi, ki bi samo tržila, bi 
namreč že lahko izdali album, 
ampak to ni v interesu skupine."

Tako bomo zaključili naš inter
vju. Ponovno se slišimo, ko bo 
skupina dokončala projekt, o 
katerem smo govorili.

G o r a z d  M a t e l a  -  o k r a d e n  

i n t e l e k t u a l n e  l a s t n i n e !

G orazd  M a te la  je  znan  
ž a ls k i nepovprečnež. Poznam o  
ga  k o t  vo d ite lja  od d a je  “ U 
N u lo ", k i  sm o  jo  la h ko  sp rem l
ja l i  n a  S a v in js k i te le v iz iji.  
Poleg tega p a  je  im e l še š t ir i 
večje  l ik o v n e  razs ta ve , v  
sam oza ložb i je  iz d a l pesn iško  
zb irko  te r  k a s e ti z  D an ije lom  
Bedračem  p o d  im enom  S h it- 
h ead  Fo lk Trio. Pesm i s  teh  
k a se t so  se ze lo  used le  m ed  
m la d ino  za ra d i s v o jih  inova 
tivn ih  do jnač ih  m e lo d ij in  p ro 
vo ka tivn ih  teks tov . Trenutno  
de la  G orazd M a te la  na  rad iu  
Fantasy k o t  povezova lec p ro 
gram a.

N eka j časa n aza j se  je  na  
sav in jskem  g lasbenem  trž išču  
p o ja v ila  n o v a  s k u p in a . 
Im e n u je  se  T ram al C ulice. 
S kup ina  /e še d o k a j m lada  in  
neuve ljav ljena , čeprav v  n je j 
ig ra jo  č la n i s k u p in  k o t  so  
In te rce p to r in  H a ilenste in . Ta 
sku p in a  izva ja  n e ka j p e sm i s  
k a s e t S h it-h e a d  F o lk  Tria, 
z a ra d i ka te rih  je  p riš lo  do  ko n 
f l ik to v  m ed  om en jen im i.

Po podrobne jše  in fo rm ac ije  
sm o se o b rn ili na  Gorazda  
M ate lo .

K d a j se  je  začela tvo ja  g las
bena po t?

G. Matela: 'To se je začelo že 
v mojih najstniških letih. Drugi so 
igrali nogomet in podobno, jaz 
sem pa pisal pesmi. Najprej 
lirične in kasneje tudi tekste, 
katerim sem dodal melodijo, ker 
sem vmes med vsem tem tudi 
igral kitaro. Tako so nastale 
pesmi, ki so izšle na kaseti 
Paranoja v kondomu, ki sem jo 
posnel doma z Danijelom 
Bedračem. Koncep-tualno 
nama je stvar uspela, kakor sva 
si zamislila. To so bile po mojem 
mnenju prve vidne glasbene 
poti."

K o liko  k a se t je  b ilo  izdan ih  
p o d  im enom  S h it-head  Folk  
Trio?

G. Matela: "Pod tem imenom 
sva izdala dve kaseti. Prva kase
ta je izšla aprila '96 z imenom 
Paranoja v kondomu, druga pa ji 
je sledila tri, štiri mesece kasneje 
z imenom Poljubi kot jesen. Za 
april pripravljava izdajo tretjega 
albuma, ki bo izšel kot cd in 
kaseta."

D o lo če n i tv o ji k o m a d i so  
p u s til i na  m la d in i oč iten  pečat. 
A li je  to  raz log , da  se d a j 
Tram al Curice izva ja jo  tvo je  
kom ade?

G. Matela: "Komadi so en 
sam hec, štos in nič več. Mladini 
je to zgleda zelo všeč. Vsi so jih 
poznali in domači koncerti so bili 
dobro obiskani. Komade je poz
nal tudi Gregor Čulk, ki je dobil 
celo demo kaseto tretjega, še ne

Gorazd Matela

izdanega projekta z naslovom 
Slovenija cuza revolver. Kaseto je 
dobil v dar kot prijatelj in novinar. 
On pa je iz te kasete odtujil dva 
komada, ki jih sedaj izvaja z 
novo skupino Tramal Curice. Da 
ne bo prišlo do pomote, s tem 
ne obsojam nobenega 
posameznika, ampak celo 
skupino. Zakaj skupina izvaja 
moje pesmi, ne vem. Vem le, da 
sem jim prepovedal kakršnokoli 
javno izvajanje teh komadov, jaz 
sem član SAZAS-a, zaščiten sem 
pri agenciji za zaščito avtorskih 
pravic in v uradnem listu ter po 
statutu je lepo dorečeno, kakšni 
so pogoji, če neka skupina izva
ja komade nekega drugega 
avtorja. Tu vsekakor mora priti do 
pisne pogodbe, da jim jaz 
dovolim spremembo aranžmaja. 
Skupina pa je imela že kar lepo 
število koncertov, kjer sem bil jaz 
kot avtor popolnoma zatajen, 
celo ignoriran. Ti koncerti so bili v 
Kljubu v Celju (dvakrat), v Urgenci 
v Grižah, kjer so mi celo pre
povedali vstop, v Preboldu in v 
Koroni v Žalcu. Moti me tudi to, 
da so dali te moje komade, ki 
sem jih jaz živel, pod koncept, ki 
so ga imenovali "največja 
slovenska nekulturna svinjarija" 
in zaradi tega zahtevam 
opravičilo."

B osta  z  g. Bedračem  tu d i p o  
p ra v n i p o t i k a j uk re n ila  g lede  
tega?  *

G. Matela: "Prijavila jih bova 
ustreznim institucijam, ki bodo 
nato same ukrepale dalje. Odšla 
sva tudi na policijo in sva prijav
ila krajo intelektualne lastnine 
(za kar tukaj tudi gre), ki je kazni
vo dejanje po zakonu in je poli
cija dolžna to raziskati in pregan
jati. Policija bo oziroma je že 
predala zadevo javnemu tožilcu, 
ki bo strvar pripeljal do konca."

BI m ogoče im e l še  kakšn o  
m ise l, p re d e n  z a k lju č iv a  ta  
g la sb e no -k riv ičn o -p ravn l in te r
vju?

G. Matela: "Rad bi povedal 
samo to, da tujega nočem, svo
jega pa ne dam!"

Mitja Knapič
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•  umetnik, ki se je imenoval 
Prince, ali kakorkoli že, bo izdal 
nov album z imenom 
Roudhouse Garden, na katerem 
bodo njegove digitalno obde
lane skladbe iz osemdesetih let

•  punk založba Fat Wreck 
Chords bo aprila izdala novo 
kompilacijo

•  Smashing Pumpkins so šli 
pred sodnika, ker jih bojda toži

profesor glasbe, češ, da so mu 
na njihovem koncertu počili 
bobniči. Širijo pa se tudi gov
orice, da bodo vzeli nazaj bob
narja |immyja Chamberlina, ki so 
ga pred časom vrgli iz benda 
zaradi uživanja drog

•  v žalskem Asadu so širo- 
kohlačniki in podobni neza- 
željeni, saj jih varnostniki brutal
no mečejo na cesto z raznimi 
poškodbami, je to dobro za

posel?

•  skupina the Drinkers bo izdala 
svoj tretji album

•  bliža se 20. Marec in s tem 
metali fest Fuck off comercial v 
Gotovljah

•  hit rockerji osemdesetih in 
devetdesetih, Guns'n'Roses so 
se ponovno zbrali, da izdajo nov 
album.

2 0 . marec Fuck off comercial festival 
(Gotovlje)

2 6 . marec Psycho-path (Ajdovščina)

27. marec Posodi mi jurja (Bled)

1 1 .  april The Cardigans (Ljubljana) 

2 9 . april Vice squad (Ljubljana)

2 8 . maj Status Quo (Ljubljana)

3 1 . maj Rolling Stones (Imst-Avstrija) 

2 . - 3 .  julij Rock Otočec 99' (Otočec) 

7. julij Metallica (Ljubljana)

1 1 .  julij Rem (Bologna-ltalija)
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Lastn o  vodstvo j e  pokopalo  

“K m etijstvo  Ž a le c”
Sindikat pod taktirko direktorja!
Ni jih strah neobdelanih hmeljišč, ampak 
so prisotne osebne koristi

Že nekaj časa z začudenjem 
zrem v tisk, ki objavlja razne neres
nice o hmeljarstvu. Ob prebiranju 
Dnevnika v ponedeljek, 1. marca, pa 
sem se odločil demantirati laži, ki jih 
navaja zaveden pisec. Avtor sicer 
točno navaja, da se hmeljarska 
kriza, ki traja že več kot pet let, 
močno stopnjuje. Višek je dosežen 
letos. Občutimo jo vsi hmeljarji brez 
izjeme. Vzrokov za takšno stanje je

več in prav gotovo so krivci za 
takšno stanje tudi tisti, ki sedaj kriv
ijo vse okrog sebe in še dlje.

Težave, ki jih ima Kmetijstvo Žalec, 
d.d., so v glavnem plod njihovega 
samovšečnega vodenja. Stanje v 
hmeljarstvu je res alarmantno. UO HZ 
Slovenije, predsednik g. ing. Rudi 
janežič, je na redni 24. seji dne 12. 2. 
1999 pod 4. točko dnevnega reda 
razpravljal o problematiki pridelave 
hmelja letnika 1999 v firmi 
Kmetijstvo Žalec. Soglasno smo spre
jeli naslednje sklepe:

- zavzemamo se za ohranitev 
pridelave hmelja na vseh sedanjih 
površinah s postopnim prehajanjem 
hmeljišč v last ali najem družinskih

Zaman je bil tvoj boj, 
zaman vsi dnevi tvojega trpljenja, 
bolezen je bila močnejša od življenja.

ZA H V A LA
Ob boleči izgubi dragega m oža, očeta, 

dedija in b rata

JOŽETA GOTHE
iz M igojnic

(3. 3. 1929 -10. 3. 1999)

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem, sosedom in 

vaščanom, ki ste ga v tako velikem številu pospremili na njegovi 

zadnji poti, darovali sveče in cvetje ter izrekli pisna in ustna sožalja. 

Hvala godbi Zabukovica, trobentarju za odigrano Tišind, go

vorniku g. Mlinariču za besede slovesa in sodelavcem Minerve, 
d.d., za priznanje za njegovo delo.

Žalujoči: žena C irila, hči N ataša, sin Volodja z družino, 

b ra t Viljem z ženo ter ostalo sorodstvo.

ZA H V A LA
Ob izgubi najinega dragega

ERNESTA JELENA
s Polzele 54

se iskreno zahvaljujeva vsem, ki ste ga pospremili na njegovo zad
njo pot, darovali cvetje in sveče ter izrazili pisna in ustna sožalja.

Hvala pohištveni industriji GARANT, d.d., Polzela, PD Polzela, 
društvom ZB in invalidov, upokojencev, vsem govornikom za 
besede slovesa, moškemu pevskemu zboru, g. župniku za opravljen 
obred ter pogrebni službi MORANA.

Posebna zahvala še dobrim prijateljem, ki so nama v teh težkih 
trenutkih stali ob strani.

Vsem še enkrat iskrena hvala.
N evenka in M atjaž

Z A H V A L A
Ob boleči izgubi dragega ata

ŠTEFANA FRECETA, st
iz Liboj 70

(26. 12. 1921 - 22. 2. 1999)

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem, sosedom in 
znancem, ki ste ga v tako velikem številu pospremili na njegovi zad
nji poti, nam pomagali v težkih trenutkih, darovali cvetje in sveče, za 
sv. maše in cerkvene potrebe, ter nam izrazili ustna in pisna sožalja. 
Posebej se zahvaljujemo dežurnemu zdravniku iz ZD Žalec, oseb
nemu zdravniku dr. Ivanu Djuriču, g. dekanu Branetu Zemljaku in 
g. župniku Jožetu Planincu za lepo opravljen cerkveni obred in zad
nji blagoslov, pevskemu zboru s Polzele, godbi na pihala iz Liboj, 
Marku in Robiju za občuteno zaigrano poslovilno pesem, gov
ornikom - sosedu g. Rudiju Poteka, ključarju g. Ivanu Kudru, pred
stavniku ZB NOV g. Stanku Lavrincu, predstavniku KZ Petrovče 
g. Francu Gajšku, nosilcem krste, križa in praporov, g. Mastnaku, 
gasilcem iz Liboj ter DPD Svobodi Liboje za dvorano.

Žalujoči: žena K atika, sinova Štefan, Vinko in hči M ilena z 
d ružinam i te r ostalo sorodstvo

kmetij; čim prej pripraviti seznam 
zainteresiranih hmeljarjev o prevze
mu dodatnih zemljišč; predhodne 
sklepe čimprej predstaviti MKGP R 
Slovenije. Zapisnik sta podpisala 
direktor Hmeljarskega združenja 
Slovenije dr. Martin Pavlovič in 
predsednik UO ing. Rudi lanežič.

Kmetje smo za pomoč prosili 
enoto za kmetijsko svetovanje 
Žalec, katere vodja dipl. ing. Marko 
Tevž je bil glavni nosilec akcije. Po 
dogovoru so podpisovanje izjav s 
številom ha hmelja organizirale 
kmetijske zadruge Savinjske doline. 
Strankarska pripadnost ni bila niti 
omenjena, kaj še, da bi bil pogoj. V 
dobrem tednu je bila akcija

končana. Na celotnem območju 
Savinjske doline je izjavo o pripravl
jenosti kmetov za najem hmeljišč 
podpisalo 120 kmetov, skupno za 
990 ha in od tega v letu 1999 429 
ha.

Na povabilo g. direktorja ing. 
lanežiča smo se na hmeljarskem 
seminarju v Žalcu dne 22. 2. dogov
orili za sestanek dne 25. 2. ob 13. 
uri na upravi Kmetijstva Žalec. Torej 
smo "vkorakali" povabljeni in bili 
tudi pogoščeni. Marko Tevž, Tone 
Rančigaj, Marjan Ribič, Slavko 
Leskovšek in Vlado Marovt smo 
rezultate predstavili in jih tudhizročili 
vodstvu Kmetijstva Žalec g. Rudiju 
janežiču, janezu Luževiču in Marku

V S P O M IN

6. marca 1949
nas je za vedno zapustil naš dragi

JOŽE ROJNIK
posestn ik  iz Podvrha.

Po 50. letih

ga še vedno nosimo v svojih srcih 
in zanj molimo.

Vsi njegovi!

ZA H V A LA
Ob boleči izgubi dragega moža, atija, 

ata in tasta

JOŽETA KUGLERJA
z Gom ilskega, 

obrtn ika steklarja iz Žalca 
(21. 2. 1936 - 5. 3. 1999)

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem in 
znancem za izrečena sožalja, vence, sveče, svete maše in pomoč.

Posebej hvala Lovski družini Braslovče, Gasilskemu društvu 
Gomilsko, govorniku g. Danijelu Brišniku, pevcem in g. župniku z 
Gomilskega za opravljen obred.

Njegova družina

Zaman je bil ves trud, 
vsi dnevi tvojega trpljenja, 
bolezen je bila močnejša 
od volje tvoje do življenja.

Z A H V A L A
Ob boleči in nenadom estljivi izgubi 

naše drage žene, ljube m am ice, 
om ice in tašče

JULČKE ŽILNIK
roj. Reberšek z Vranskega 32/a 

(27. 2. 1935 - 15. 2. 1999)
se zahvaljujemo vsem, ki ste jo v tako velikem številu pospremili na 
njeni zadnji poti, darovali cvetje, sveče in za svete maše. Hvala g. 
župniku, pogrebni službi Ropotar, pevcem za odpete žalostinke, g. 
Brišniku za ganljive besede slovesa, Sadiki Vransko in KZ Vransko, 
Tabor.
Prisrčna hvala medicinskemu osebju bolnišnice Topolšica, še pose
bej dr. Rijavcu, bolnišnici dr. Petra Držaja, dr. Rodetovi, 
patronažnim sestram in mag. Brišnikovi.
Še enkrat pa bi se želeli zahvaliti ge. Zupanovi, družini Klopčič in 
kolektivu otroškega oddelka Bolnišnice Celje za vso pomoč v težkih 
trenutkih.
Žalujoči: mož Ivan, hčerka Romana z družino in ostali sorodniki

Gomlnšku. Odzvali so se hladno, 
nepripravljeni na dogovor. Brez 
konkretnih rezultatov smo se 
poslovili in odšli v spremstvu jeznih 
pogledov, ki za hmeljarstvo niso 
obetali nič dobrega.

In res smo lahko že v ponedeljek, 
1. marca, brali v Dnevniku in spreml
jali v medijih izmišljeno, hujskaško 
nastrojeno laž g. Srečka Čatra, ki 
sploh ni bil prisoten. Govori v svo
jem bombaškem stilu o ultimatu 
izročitve najboljših zemljišč 
strankarskim veljakom. Prav smešna 
je tudi trditev, da pritiskamo na 
Banko Celje. Za razliko od vodstva 
Kmetijstva Žalec vodstvo Banke 
Celje dobro ve, kako je treba ravnati 
v takšnih primerih. Za jezo nad 
kmeti pa imajo dva dobra razloga: z 
navedeno akcijo smo nadute, 
samovšečne nostalgike socializma 
postavili na laž, s katero so dolga 
leta zavajali državo češ, da ni nihče 
drug sposoben obdelati teh 
hmeljskih površin. Zato so pridobili 
izdatno finančno pomoč, tudi neka
jkrat večjo kot mi, kmetje. Primer je 
leto 1998, ko so dobili poleg
118.000 SIT po ha še dodatnih cca
600.000 SIT po ha preko bančne 
garancije; z našim videnjem rešitve 
hmeljarstva se strinjajo tudi mnogi 
njihovi od sindikata "ščiteni" in vod
stva izkoriščani delavci, ki so tudi 
podpisali izjavo o najemu hmeljišč.

Da smo pa kmetje brez sramu, pa 
tudi vemo, zakaj. Trdo, pošteno 
delo, jasna prizadevanja za ohran
itev hmeljarstva in kmetijstva nas
ploh, spoštovanje do dediščine in 
nesebična skrb za naslednje rodove 
so naš neomajni motiv.

ja, zelo sram pa bi nas bilo, če bi 
od direktorja g. janežiča sprejeli 
podkupnino, ki jo je takole ponudil: 
damo vam, kolikor hočete hmeljišč.

kjer si izberete, samo da nas pustite 
pri miru.

Ne, hvala, g. direktor janežič, tudi 
v prihodnje smo namenjeni brez 
sramu in pokončno korakati po naši 
lepi zeleni Savinjski dolini.

Hmeljarski starešina 
Vlado Marov

Kdo j ih  bo u sta v il?
Spoštovano uredništvo!
Obračam se na Vas s prošnjo, da 

objavite moje pismo. V Grižah se 
zadnje mesece dogajajo res "lepe" 
stvari. Nekje od začetka decembra 
lanskega leta pa do danes se 
resnično "lepo vzgojena" mladina 
znaša nad grobovi. Mečejo petarde 
v sveče, da jih "krasno" raznese, 
pulijo električne lučke z nagrob
nikov, kradejo sveče, jih nosijo okrog 
(tudi pred šolo). Za vse to vedo že 
vsi, ki pač so vodstveni v naši kra
jevni skupnosti. Vprašam Vas, LJUD
JE, kaj se lahko stori? Naj.se usedem 
za spomenik in PAZIM NA SVEČO, ki 
je bila prižgana mojim pokojnim 
staršem, ali naj grem in zgrabim 
MULCA oziroma MULO in ga oziroma 
jo premikastim? Mislim, da mi bo 
nekoč res počil film. Vprašam Vas, 
STARŠE, kako ste vzgojili svoje 
otroke, ker krivi ste VI, ne šola, ne 
družba!! Osnove jim niste dali, niste 
jim povedali, da je grob spomin 
naših dragih, da se gre tja - jim pok
lonit v spomin. Vprašam Vas še to, 
ali veste, kaj delajo vaši otroci ob 
petkih in sobotah zvečer ter kje se 
zadržujejo? NE VESTE! Ne briga Vas!

Stari ljudje so včasih pravili, naj 
se tistemu, ki kaj ukrade z groba ali 
ga kako drugače oskruni, posuši 
roka.

Naslov pisca je v  uredništvu

ZAHVALA

Ob sm rti tete

FRANČIŠKE KARNIČNIK
(21. 9. 1910- 12. 2. 1999) 

iz Prekope

se iskreno zahvaljujemo sosedom, prijateljem in sorodnikom za 
darovano cvetje, sveče in za sv. maše.

Prav tako hvala g. Turineku za opravljen cerkveni obred, pevcem za 
odpete pesmi in pogrebni službi Ropotar.

Vsi njeni dom ači

Da, vsi ljudje so prah, 
a samo nekateri so 
zlati prah.

(Shed)

Z A H V A L A
V 71. letu starosti je prezgodaj in za 

vedno odšla od nas draga žena, m am a, 
stara  m am a in sestra

NEŽIKA MAČKOVŠEK,
roj. JUVAN s Polzele.

Za pomoč v težki bolezni, ki jo je premagovala z vso svojo življen
jsko močjo in z oporo svojih sorodnikov, sosedov in prijateljev, 
izrekamo posebno zahvalo našim cenjenim prijateljem, t.j. družini 
Kuhar s Polzele, gospe Jeršičevi, patronažni sestri in osebju ambu
lante na Polzeli, osebju bolnišnice v Celju in Topolšici.
Hvala g Pungartniku za vsebinsko lep poslovilni nagovor.
Ko je nastopil usodni čas, ko ni bilo več poti nazaj, pa so -g. Jože 
Kovačec, polzelski župnik, g. Janko Cigalo, župnik iz Galicije ter g. 
Martin Bezgovšek, župnik in dekan iz Lenarta v Slov. Goricah, 
nečak pokojne Nežike, opravili pogrebni obred z mašo. Besede v 
nagovoru g. Martina so imele globok smisel in pomen.
Pevski zbor A CAPPELLA iz Petrovč je s svojima dvema izbrani
ma pesmima na poseben način zaznamoval to slovo.
Vsem, ki so našo drago pokojnico spremljali na tej zadnji poti, 
darovali za maše, vence, cvetje in svečne aranžmaje se iskreno zah
valjujemo.

Spomin na pokojno Nežiko bo živel z nami.

Vsi njeni



MALI OGLASI AIALI OGLASI MALI OGLASI MALI OGLASI MALI OGLASI
V OKOLICI VRANSKEGA ODDAM V 
NA|EM VEČ|I POSLOVNI PROSTOR, 
primeren za različne dejavnosti. 
Informacije na tel.: 727-107

V TABORU PRODAM ZEMLJIŠČE v 
velikosti 15 a, delno sadovnjak, 
delno njiva. Informacije na tel.: 
063/724-442 (zvečer).

HONORARNO ali REDNO 
ZAPOSLITEV nudimo za dve prosti 
delovni mesti.
Samo resni kandidati pokličite 
na tel.: 063 856-432 ali 0609 
648-119 - MilanUGODNO PRODAM VINO - rdeče in belo ter SLIVOVICO. Tel.: 763-2 38

Vsi ljudje so prah, 
nekateri so ZLAT prah.

(J.N.Shedd)

Z A H V A L A

Ob preran i izgubi drage mam e

LEOPOLDINE CIZEJ
iz Glinj 7, Braslovče 

(7. 11. 1919 -2 . 2. 1999)

Za slovo od nje se vsem iskreno zahvaljujemo.

Hvala!

M arjana, Branko in  Anica z družinam i

Ljubezen, delo in trpljenje 
bilo Tvoje je življenje, 
nam ostajata zdaj praznina 
in velika bolečina.

Z A H V A L A
Ob boleči, nenadni izgubi drage m am e, 

sestre in stare  mam e

LEOPOLDINE PLASKAN
roj. Rojnik iz A ndraža nad Polzelo 

(12. 11. 1927 - 17. 2. 1999)

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem, sosedom in 
znancem za izrečeno sožalje, darovano cvetje, sveče in svete maše, 
in vsem, ki ste jo v tako velikem številu pospremili na njeni zadnji 
poti.

Posebna zahvala velja govorniku za ganljive besede, g. župniku za 
lepo opravljen obred in g. Petru Zabukovniku.
Vsem še enkrat iskrena hvala!

Žalujoči: hčerka M artina te r sinova M iran in 
G usti z družinam i te r b ra t Jože z družino

Srce je žalostno, 
močno je ranjeno...

(narodna)

Z A H V A L A
Ob boleči izgubi dragega m oža, očeta, 

ta ta , tasta , svaka in strica

RAJKA ANTIHA
iz Ž alca, '

rojenega 1928 v K redu pri K obaridu, 
borca Bazoviške brigade NOB

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem in 
vaščanom Kreda za izraženo sožalje, darovano cvetje in sveče ter 
spremstvo na zadnji poti.
Zahvaljujemo se osebju Zdravstvenega doma Žalec, mestni organi
zaciji Zveze borcev Žalec, Mestni skupnosti Žalec, Savinjskemu 
oktetu za zapete pesmi, govorniku g. Vrhovšku za tople poslovilne 
besede in pogrebni službi Strahovnik Žalec.

Žalujoči: žena Z ora, sin Z oran in hčerka Jana z družino 
Žalec, K red, K oper

Utihnil je tvoj glas, 
obstalo je tvoje srce, 
končale z delom pridne so roke.
Spočij si žuljave dlani, 
za vse še enkrat hvala ti.
Dobrota tvojega srca 
nikdar ne bo pozabljena.

ZAHVALA
Ob boleči izgubi dragega moža, očeta in strica

ALOJZA TURNŠKA
Zg. Gorce 10 pri Braslovčah 

(28. 4. 1927 - 16. 2. 1999)

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem in 
znancem, ki ste ga pospremili na njegovi zadnji poti, mu darovali 
cvetje, sveče, za sv. maše in cerkev.
Iskrena hvala pevcem, pogrebcem, govorniku g. Debelaku, pra
porščakom, pogrebni službi Ropotar, KZ Braslovče ter g. župniku 
za lepo opravljen obred, poslovilne besede in vsem, ki ste nam 
izrazili sožalje.

Žalujoči: žena Ivana, sin Viki, hči Alenka 
te r ostalo soro.dstvo

Ni te na pragu več, 
ni te v hiši, 
nihče več tvojih 
korakov ne sliši.
Pot nas vodi tja, 
kjer rože cvetijo 
in sveče ti v spomin gorijo.

V  S P O M I N

21. m arca bo minilo letno dni, odkar nas je za vedno 
• zapustila  naša draga m am a

GENOVEFA KOZOLE
. iz Savinjske c. 123 v Žalcu

Čas gre svojo pot z bolečino, nobeden te ne more vrniti.

Bila si dobra mama in nisi vzdržala zdajšnjih krivic, ki so te 
pokopale. Iščem tvoje lepe besede in glas, pa ga ni in ga ne bo.

Hvala vsem, ki postojite ob njenem preranem grobu in ji v spomin 
prižigate sveče.

Žalujoči: Pavla Ledinek in sin Georges z družino

Ostalo grenko je spoznanje, 
to je resnica, niso sanje, 
da te nazaj nič več ne bo, 
ker si za vedno vzel slovo.
Spočij si žuljave dlani, 
za vse še enkrat hvala ti.
Dobrota tvojega srca 
nikdar ne bo pozabljena.

Z A H V A L A
V 53. letu nas je za vedno zapustil dragi mož in oče

JOŽEF ŠVAB
s Polzele.

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem in 
znancem, ki ste ga pospremili na njegovi zadnji poti, nam izrekli 
sožalje in darovali cvetje, sveče, za svete maše in za potrebe cerkve.

Prav tako prisrčna hvala g. župniku za izredno lepo opravljen obred, 
g. Pungartniku za ganljive besede slovesa, moškemu pevskemu 
zboru, osebju gostilne Cizej, pogrebni službi Morana in vsem, ki ste 
nam v teh težkih trenutkih bili v pomoč in tolažbo.

Žalujoči: žena Ana, hčerka A ndrea in sin T hom as

Tiho pada sneg 
na tvoj prerani grob, 
za tabo pa ostaja 
sad tvojih pridnih rok.

Z A H V A L A
M nogo prezgodaj nas je zapustila draga 

žena, m am a in babica

MARIJA ŠKRABE
iz M arija Reke 

(12. 9. 1943 - 27. 12. 1998)

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom in znancem za 
izrečena sožalja, darovano cvetje, sveče in sv. maše ter za tako 
številno spremstvo na njeni zadnji poti.

Posebna hvala g. župniku Francu Serecu za lepo opravljen pogreb
ni obred, govorniku g. Valterju Zupancu za ganljive besede, gasil
cem in pogrebni službi Ropotar.

Hvala vsem, ki ste jo imeli radi.

Žalujoči: mož Ferdo in hči Ljubica z družino

Ne jočite ob mojem grobu, 
le tiho k njemu pristopite.
Spomnite se, kako trpel sem 
in večni mir mi zaželite.

ZA H V A LA
Ob boleči izgubi dragega moža, 

očeta in starega očeta

IVANA MIKLAVŽINA
iz Vrbja

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom in znancem ter 
kolektivom ELEKTRO Šempeter, LENA Levec, KZ Gotovlje, ki 
ste se poklonili njegovemu spominu, darovali cvetje, sveče in svete 
maše, izrazili sožalje in ga pospremili k večnemu počitku.
Posebna hvala duhovnikom p. Viktorju, p. Jožetu, p. Manesu, p. 
Miranu, cerkvenim pevcem, Savinjskemu oktetu, govornici ga. 
Ivanki Ropotar, pogrebni službi Ropotar ter patronažni sestri ga. 
Tatjani.

Vsem še enkrat iskrena hvala.

Žalujoči: žena Pepca, sin Janko, hčerki M arinka 
in  Jožica z družinam i

Tiho, mimo prenašala težave ste življenja, 
sedaj ste mama, rešena trpljenja.

(snaha Malči)

ZA H V A LA
Po dolgotrajni bolezni nas je v 85. letu zapustila 

draga mama, stara mama in prababica

MARIJA KOK, ro j. P L E S N IK
izTopovelj 12 
(1914- 1999)

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem, 
lovcem LD Braslovče, znancem, sodelavcem iz Termoelektrarne - 
toplarne Ljubljana, sodelavkam T N  Polzela, Domu za varstvo 
odraslih Velenje, za izrečeno sožalje, darovano cvetje, sveče in svete 
maše.

Iskrena hvala tudi družinam Hribernik, Stegnar in Gubenšek, 
gospodu Zidanšku, gospodu Debelaku, pevcem, pogrebcem iz 
Topovelj, gasilcem in pogrebni službi Morana.

Hvala vsem in vsakemu posebej, 
ki ste jo pospremili k njenemu grobu.

Sin Janez z ženo M alči, vnuka T ina in D ejan

POGREBNA SLUŽBA MORANA: 
TEL. 063 720-003. 720-660. 720-662



Bolečina da se skriti, 
tudi solze zatajiti, 
le ljubega moža, atija in ata 
nihče ne more nam vrniti.

Z A H V A L A
Ob boleči izgubi dobrega in dragega 
m oža, atija, ata in tasta

IVANA BLATNIKA
iz Kasaz

(7. 3. 1936 - 3. 3. 1999)

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem in 
znancem za darovano cvetje, sveče ter pisna in ustna sožalja.
Hvala govorniku g. Mlinariču za besede slovesa, g. župniku in 
pogrebni službi Ropotar.

Žalujoči: žena H erm ina, hčeri Zvezdana in Zdenka 
z družinam a, sestra, b ratje  in ostalo 

sorodstvo

Z A H V A L A
Tako skrom no in tiho kot je živela, se je 

tud i poslovila naša draga

STANISLAVA SANDA
iz Kasaz (1. 8. 1922 - 25. 2. 1999)

Ob tej priložnosti bi se radi zahvalili osebju Bolnišnice Celje, 
patronažni službi ZD Žalec, g. dr. Djuriču, pogrebni službi Ropotar 
iz Šempetra, g. župniku Planincu za opravljeno pogrebno sloves
nost, g. Mlinariču za besede slovesa ter godbi na pihala iz Liboj za 
odigrane žalostinke.
Hvala tudi vsem vam, ki ste jo v soboto pospremili na njeni zadnji 
poti in sočustvovali z nami ter nam izrazili svoje sožalje.

Bila je naša draga MAMA in pogrešali jo bomo!
Vsi njeni

Prazna je klop, kjer si sedela, 
prazna je hiša, v kateri si živela.
Zaman vsi dnevi 
tvojega trpljenja.

Z A H V A L A
Ob boleči izgubi drage m am e, babice 

in prababice

ANEŽIHER
iz Migojnic 103

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom in prijateljem za ustna 
sožalja, darovano cvetje in sveče.

Iskrena hvala pogrebni službi Strahovnik in vsem, ki ste jo 
pospremili na njeni zadnji poti.
Hvala g. župniku za opravljen obred.

Žalujoči: hčerka Jožica in Eva z družinam a

Kako je prazen dom, dvorišče, 
naše oko zaman te išče.
Ostali so sledovi tvojih pridnih rok, 
nam pa žalosten in prazen dom.

V  S P O M I N
30. marca 1999 bo minilo leto žalosti, 

kar nas je zapustil naš dragi m ož, oče, 
tas t in dedi

JOŽE RIBIČ
iz Latkove vasi.

Naše življenje teče dalje in ti kljub slovesu ostajaš z nami, saj 
spomin nate ne more nikoli ugasniti.

Vsem, ki se ga spominjate in postojite ob njegovem grobu, iskrena 
hvala.

Vsi njegovi

Vse življenje 
trdo si garal, 
za dom svoj in 
družino vse si dal. 
Zato še enkrat 
hvala ti.

V  S P O M IN

FRANCU PERNOVŠKU
iz Velike Pirešice

12. marca je minilo 7 let, odkar smo te za vedno izgubili.

Hvala vsem, ki prižigate svečke.

Vsi njegovi

v - ^ 9

W m *
Z A H V A L A

Ob boleči izgubi moje drage žene

BOSILJKE GAVRILOVIČ
(3. 4. 1955 - 4. 2. 1999) 

iz Žalca

se iskreno zahvaljujem vsem, ki ste z nami sočustvovali, nam izrazili 
ustna in pisna sožalja in nam v težkih trenutkih kakorkoli pomagali.

Hvala vsem, ki ste jo imeli radi in počastili spomin nanjo ter jo 
pospremili k večnemu počitku.

>>•
Žalujoči: mož Savo in ostalo sorodstvo

Z A H V A L A

Ob boleči izgubi žene, mam e in stare 
m am e

MARIJE VERDEV
z Ložnice pri Žalcu 

(1. 2. 1924 - 5. 2. 1999)

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem, sosedom in 
znancem, ki so nam izrazili ustna in pisna sožalja, poklonili cvetje in 
sveče.
Zahvaljujemo se tudi gospodu župniku za opravljen obred, gov
orniku za besede slovesa in pevcem.

Žalujoči: mož Franci in sin M iran z družino

Z A H V A L A
Ob izgubi naše drage mame

Vsi njeni

OLGE KLANČNIK
roj. JORDAN

se iskreno zahvaljujemo vsem, ki ste nam izrekli sožalje in ji darovali 
cvetje in sveče.

Zahvaljujemo se gospodu dekanu iz Gotovelj za lep obred in 
poslovilne besede.
Hvala vsem, ki ste jo pospremili na njeni zadji poti.

Če bi solza te rešila, 
ne bi krila te gomila.

D otrpela  je moja draga hčerka

LILIJANA KOLARIČ
roj. LUKMAN 

iz Žalca
(roj. 1961 - umrla 17. 2. 1999) 

pokopana na novem ptujskem pokopališču.

Za njo, poleg njene družine v Spuhlji pri Ptuju, žalujemo njen oče 
Stanko, brata Andrej in Radovan ter 

vsi ostali sorodniki in znanci.

Z A H V A L A

Ob sm rti dragega m oža in očeta

JURIJA (BRANKOTA) 
HRASTNIKA

iz Zg. Roj
(april 1930 - februar 1999)

se za slovo od njega vsem in vsakemu posebej 
iskreno zahvaljujemo.

Vsi njegovi

Leta tri na tvojem grobu sveče že gorijo, 
v žalostnih očeh pa solze se iskrijo.
V mojih prsih bolečina je skeleča,
saj v grob s teboj odšla je tudi moja sreča.

V  S P O M IN
Boleč je spom in na 29. marec 1996, ko si 
nas za vedno zapustil, dragi mož, oče in 

dedi

VILI KRAJŠEK
iz Žalca

(5. 6. 1927 - 29. 3. 1996)

Hvala vsem, ki se ga spominjate 
in prižigate sveče v njegov spomin.

Vsi njegovi

Ob boleči izgubi drage botre

ANGELE VIDMAR
iz Založ 53

se iskreno zahvaljujemo vsem sosedom in znancem za darovano cvetje, sveče in 
svete maše.

Iskrena hvala osebju Doma upokojencev Polzela za vso skrb in nego, gospodu 
župniku Jožetu Kovačecu in gospodu Janezu za opravljen obred in zadnji 
blagoslov, govornikoma Petru Pungartniku in Jaku Jeršiču, moškemu pevskemu 
zboru Polzela, Tovarni ngavic Polzela, pogrebni službi Ropotar iz Šempetra in 
vsem, ki ste jo pospremili na njeni zadnji poti.

Vsi njeni



P t i i a l t  I n t «  n  z v i š a l  p r i t i s k !

Lonec na zv išan p r it is k  je  
pom em ben d e l (nihalne posode  
in  nadom ešča  ce lo  s e r ijo  
posam ezn ih  posod. Ko s i na  
novo  op rem ljam o g o spod in js t
vo, m u  dam o p rednost p red  
d ru g im i nakup i. Neobhoden je  
z a ra d i tega, k e r  z  n je g o vo  
pom očjo  p rih ran im o  čas. Lonec 
je  lahko  izde lan  iz  a lum in ija , iz  
em ajlirane  je k le n e  p ločevine a li 
iz  ne rjaveče  p lo če v in e . 
S krivnost in  ves “ m ehan izem "  
lonca na zv išan  p r it is k  je  v  n je 
govem  pok ro vu  in  v  s is tem u  
zap iran ja , k i  om ogoča p o p o lno  
z a p rtje  nap ra ve  in  dopušča  
kuhan je  v  z a p rti posodi.

K a k o  d eluje lonec na 

zv iš a n  pritisk?
Če boste dali kuhat zelenjavo v 

posodo z vrelo vodo, torej pri nor
malnem pritisku in boste 
vzdrževali vrenje vode, bo kuhan
je pri 100 stopinjah C. Navzlic 
zmanjšanju vira toplote in 
pokrovu, ki pokriva posodo, para 
uhaja. Če boste vložili zelenjavo v 
vodo v lonec na zvišan pritisk, ki 
ga boste hermetično zaprli, bo 
voda dosegla 100 stopinj C kot v 
prvem primeru, toda para ne bo 
mogla uhajati. Nakopičila se bo v 
posodi in ustvarila pritisk. Glede 
na moč tega pritiska se temper

atura vsebine poveča na 100 
stopinj C, je 110 stopinj C pri 0,5 
kg pritiska in lahko doseže 125 
stopinj C pri 1,3 kg pritiska. Zato je 
razumljivo, da je kuhanje pri tej 
temperaturi hitrejše kot pri 100 
stopinj C.

P ritis k  in v a rn o s t
Pritisk v loncu narašča 

sorazmerno s paro; več je pare v 
loncu, bolj se dviga pritisk. Za 
uravnavanje pritiska so lonci 
opremljeni z več napravami, in 
sicer imajo: glavni ventil, ki 
omogoča izpuščanje pare, kadar 
je prekoračen pritisk. Ta ventil je 
sestavljen iz uteži ali vzmeti, ki sta 
preračunana na potrebni pritisk 
pare in se dvigata, ko je le-ta 
prekoračena, tako da lahko para 
izhaja. Potrebni pritisk ponavadi

K o zm etičn a  h iša  K ah n e
Kako se dobro počutimo s pomočjo pitja 

olivnega olja, ki dokazano koristi zdravju in lepoti

TEKOČE ZLATO OLIVNO OLJE ZA  D 0LQ 0 ŽIVLJENJE

Laboratorij, ki bdi nad kakovostjo olivnega 
olja KOZMETIKE KAHNE, ugotavlja, da je olje 
resnično dobro in da sodi po kakovosti v sam 
svetovni vrh, česar za druga uvožena olja ne 
moremo trditi. Deviško olje je  tisto olje, ki 
zaradi stiskanja priteče iz sveže obranih, ne 
nagnitih in ne plesnivih oliv in ima ohranjene 
vitamine, minerale in o ligo elemente, vsebuje 
m a n j ko t o d s to te k  p ro s tih  k is lin .

je najlažje prebavljiva maščoba, ne draži 
sluznice prebavnega trakta in je  
pom em ben ''element pri razvoju  
živčnega sistema, še posebej primerno 
za otroke. Za razliko od drugih olj ne 
povzroča zoževanja arterij, preprečuje 
srčne infarkte in druga kardiovaskularna 
obolenja.

Pripisujejo mu lastnosti VAROVALNECjA 
ŽIVILA, ki pomaga pri premagovanju živčnih, 
stresnih situacij, uravnava želodčno kislino 
in preprečuje rano na želodcu. V  jutranjih urah 
izloči prebavni encim za topljenje maščobe, 
pripomore k boljši prebavi in razstruplja 
organizem, kar vpliva proti aknam, mozoljem, 
psorijazi in drugim alergijskim težavam. Pozitivno 
vpliva proti celulitu in uravnava telesno težo. 
saj zavira gnitje v organizmu, tako da preprečuje 
fermentacijske procese v prebavilih in uravnava 
bakterijsko floro. Tako upočasnjuje staranje celic 
ter krepi protivirusne obrambne mehanizme.

SKRATKA, URAVNAVA TELESNE FUNKCIJE.

JE OLIVNO OLJE RES NAJPOMEMBNEJŠE ZA 
ZDRAVJE NAŠIH ŽIL IN SRCA?
Je najboljše sredstvo, saj se maščobe ne nalagajo 
na stene ožilja, odlična zaščita pri moških za 
prostato in srčne infarkte, v jutranjih urah ima 
to olje kalorije za delo. moč, ustvarjalnost, boljšo 
koncentracijo in učenje in čez dan uravnava 
telesne funkcije. Ena žlica na tešče, ki jo popijemo 
v postelji, pol ure preden vstanemo, in nobene 
tekočine vsaj eno uro, normalizira težave 
s holesterolom. SLADKORNO BOLEZNIJO,

Žolčnikom. Ker imamo urejeno prebavo, nimamo 
glavobolov in migrenskih obolenj in nismo 
napihnjeni. Pomaga uravnavati astmatične, 
bronhialne, alergijske težave, slabokrvnost, 
obnavlja celice in preprečuje prezgodnje staranje. 
Vpliva na zdravo lasišče, nohte in zdravo kožo. 
KREPI PROTIVIRUSNE OBRAMBNE MEHANIZME. 
Čez dan obvezno pijemo čajno mešanico KAHNE 

ob hujšanju za dobro počutje, za boljše 
delovanje ledvic, za uravnan pritisk, za 

izločanje vode in strupov iz telesa, proti 
napihnjenosti, vnetju mehurja in za 
uravnavanje telesne teže. V  kombinaciji 
pijemo še mineralno vodo brez CO2 in 
vitamine brez sladkorja. Ob 8.uri zjutraj 
lahko zaužijemo jogurt (kefir, bifidus), 
ki vsebuje mlečnokisline bakterije za 
preprečevanje povzročiteljev bolezni v 

črevesju, tako se nam okrepi IMUNSKI 
SISTEM.

URAVNAVAMO Sl VSAKODNEVNE TEŽAVE 
IN SE IZREDNO DOBRO POČUTIMO.
Vsakodnevno pitje olivnega olja na tešče in 
v primeru bolezenskih težav tudi čez dan ob 
16.uri popoldan naj postane prijatelj našega 
zdravja in lepote.

O P O ZO R ILO !
Pije se samo olivno olje KOZMETIKE KAHNE, 

ki je vrhunske kvalitete, je preverjeno in potrjeno 
od strokovnjakov in ne vsakršno nepreverjeno 

olje, ki je na prodajnih policah v litrskih 
steklenicah. Le-to je lahko zdravju resno škodljivo.

Kozmetična hiša Kahne Vam svetuje nakup 
knjige "ČUDEŽ 0L]ČNEQA OLJA" avtorja Jean 
Barilla - kako biser Sredozemlja olivno olje 
varuje pred artritisom, koronarno boleznijo, 
rakom na dojki, urejeni prebavi, izboljšanju 
fu n k c ije  slabo  delu jočega  žo lč n ik a  in 
u ra v n a v a n ju  te lesne  te že  (h u jša n je )!  
Olje lahko dobite v zeliščni lekarni Pur Žalec, 
pri Tušu Žalec in pri Tušu Celje.

In fo rm a c ije  n a  te l.: 0 6 1 /3 0 1  9 7 2 , 1331  161

š t u d e n t s k i  s e r v i s  m a r i b o r

P O D R U Ž N I C A  Ž A L E C
Mestni trg 7, tel./faks: 063 / 717-197

p o s re d o v a n je  d e la  za  š tu d e n te  in  d ija k e  
n a ro č a n je  n a p o tn ic  tu d i p o  te le fo n u  
fo to k o p ira n je  A  4  č/b  8  S I T

A 4  b a rvn o  1 80  S I T  
veza va  fo to k o p ij o d  2 6 0  - 3 0 0  S I T

Delovni čas:
vsak dan od 7.30 do 19. ure 
ob sobotah od 8. do 12. ure

VSI ČLANI NAŠEGA SERVISA IMAJO:
O  1 0 %  p o p ust pri opravljan ju  vo zn išk e g a  izpita pri A vto šo li M A ZZ0N I 

v Ž a lcu , te l.: 7 1 7 -5 7 0
O  10 0  S IT  p o p usta  pri ogledu k in o p red stav  v  kinu Ž a le c  - kupončke  

za p o p ust dobite na n aše m  se rv isu

določajo že proizvajalci, pri neka
terih loncih pa ga lahko uravnava
jo tudi uporabniki. Izraz "lonec na 
zvišan pritisk" lahko uporabljamo 
samo za napravo, ki dosega 0,45 
kg pritiska. V nobenem primeru pa 
ne smemo prekoračiti 1,3 kg. 
Izhajanje pare povzroča piskanje, 
ki nas opozarja, da moramo 
zmanjšati vir toplote; varnostni 
ventil, ki pri normalnem delovanju 
ne izpušča pare, deluje, kadar je v 
loncu previsok pritisk in v primeru, 
da je nepričakovano zamašen 
glavni ventil; varnostno napravo 
za odpiranje ali zapiranje pokro
va, ki z ene strani prepreči, da bi 
naraščal pritisk, če lonec ni zaprt z 
druge strani, pa ne dopušča odpi
ranje lonca, če para ni predhodno 
izpraznjena.

K a k š e n  lonec z a  zv iš a n

p ritis k  izb e re m o ?
Kakšna naj bo njegova 

zmogljivost? Zmogljivost, ki jo 
izberemo, mora ustrezati velikosti 
družine. Lonec za zvišan pritisk 
zmogljivosti 3 in 4 I bomo izbrali 
za samsko ali dvočlansko 
gospodinjstvo, 5-litrski lonec na 
zvišan pritisk za 4-člansko in 7- 
litrski lonec za veččlansko. Pri tem 
svetujemo, da raje, kot bi kupili en 
zelo velik lonec, kupite sčasoma 
dva manjša, seveda v 
zmogljivosti, ki vam bo ustrezala. 
V manjšem loncu se namreč ust
vari pritisk hitreje, torej so jedi 
nekoliko prej kuhane ob večjem 
prihranku energije.

K a k o  u p o ra b lja m o  
lonec na zv iš a n  pritisk?

I K  A

¿ m c m a
Šempeter v S . d . 13a  

tel. 063/701-547 
Celje, Ul. mesta Grevvenbroicha 9  

C ¿ J a m o m a  i . / i .  tel. 063/41 5-066
OKULISTIČNI PREGLEDI 

ČETRTEK, 18 . MARCA 1999
NOV A  K O L E K C IJA  S O N Č N IH  O C A L

G M A  c L a o .
S r n H i W  L m m — m

P R O D A JN I C E N T E R  -  TRGOVINA Z GRADBENIM 
LATKO VA VAS MATERIALOM

Latk o va  v a s  84, 3312 Prebo ld  Tel.: 063/702-250, faks: 702-251

O D  O P E K E ...D O  S T R E Š N IK A -in  š e  m nogo v e č ...! !!  
NA NAŠIH PRODAJNIH M ESTIH VAM NUDIMO 

V S E  ZA GRADN JO IN OBNOVO!
V M ESECU MARCU

A K C I J S K E  C E N E ! ! !
STREŠNIK BOBROVEC 42,16 SIT
OPEKA, m odularni blok 71,55 SIT

NUDIMO 10 % GOTOVINSKI POPUST NA:
• IZ D E L K E  T IM  Laško

• A R M A T U R N E  M R E Ž E  
• K O M B I P L O Š Č E  

•A P N O
BREZPLAČNA DOSTAVA ZA NAKUP V VREDNOSTI VEČ KOT 100.000 SIT 

V trgovini vas pričakujemo vsak dan od 7. do 19. ure, 
v soboto od 7. do 13. ure.

PoMIčiie in zaupajte nam, radi vam bomo pomadah'

tel. 063/813 113 in 063/814 633 
Cel jatea ce»u 7, Bogaffea Slatina Lady

Najprej morate lonec na zvišan 
pritisk dobro spoznati. Skrbno pre
berite navodila, odprite in zaprite 
lonec, tako da se teh gibov 
povsem naučite. Začnite prvi 
poskus, ki je tudi najbolj enos
taven - s kuhanjem zelenjave. 
Takoj ko začne izhajati skozi ven
til obilna para, zmanjšajte nas
tavitev kuhalnika ali plinskega 
gorilnika na tisto stopnjo, da se še 
ohrani pravočasno vrtenje glavne
ga ventila. Čas kuhanja, označen v 
knjižici z navodili, je računan od 
trenutka, ko je naprava pod pri
tiskom in ne od začetka kuhanja.

Vzdrževanje lonca na zvišan * 
pritisk je zelo pomembno. Pri tem 
vzdrževanju samega lonca ni 
noben problem, z vso pozornostjo 
pa moramo vzdrževati pokrov. 
Redno se moramo prepričati, ali 
niso odprtine pri ventilih 
zamašene in jih moramo očistiti s 
tanko žico. Gumijasto tesnilo na 
pokrovu moramo zamenjati 
vsakič, ko postane suho in poka. 
Izogibajte se kuhanja zelenjave - 
npr. špinače. Da se lonec ne bi 
navzel okusa po zatohlosti, ga po 
pranju ne zapirajte, temveč 
postavite pokrov na lonec z 
nasprotne strani, tako da se lahko 
lonec zrači. Med kuhanjem ali po 
kuhanju z loncem na zvišan pri
tisk prezračite kuhinjo.

In za konec - uporabite vse 
možnosti, ki vam jih daje lonec na 
zvišan pritisk: lahko se pretvori v 
sterilizator, za konzerviranje. S 
pomočjo vložnih posod lahko v 
njem kuhamo več jedi hkrati. 
Obrok, ki ga bomo pripravili v 
loncu na zvišan pritisk, moramo 
sestaviti tako, da živila ne bodo 
pokvarila okusa drugo drugemu, 
da se približno enako dolgo kuha
jo in da ne izločajo barve.

In še kosilo: naravni goveji 
zrezek v plitvi vložek, ki ga damo 
na dno lonca, v katerega vlijemo 
še prej pol kozarca vode, 
korenčkova juha, damo jo v visok 
vložek - na vložek z zrezki in lukn
jan vložek nad vložek z zrezki in 
luknjan vložek nad vložek s 
cvetačo, ki jo damo v naluknjan 
vložek z juho. Čas kuhanja; 15 
minut.

Majda Klanšek

KLNOS 5. OBMOČ
NA SKUPINA ŽALEC 
IN KINOLOŠKO 
DRUŠTVO ŽALEC 
VABITA

vodnike psov v začetni in 
nadaljevalni tečaj, ki se bo 
pričel v petek, 19. marca, ob 17 
uri na vadbišču na Ložnici pri 
Žalcu.

Dodatne informacije na tel.; 
701-034 (Silvo) in 716-451 
(Tone).

S E R V I S  B E L E  

T E H N I K E  

t e r

S E R V I S  

I N  M O N T A Ž A  

O L J N I H  G O R I L C E V  

DANILO PIKL s.p. 
3311, Šempeter II5/d  
Telefon: 063/702-070 
GSM.041 709-186

POPRAVILA:
• PR A LN IH  S T R O JE V ,
• ŠT ED ILN IK O V ,
• B O J L E R J E V ,
• S U Š IL C E V ,
• M ALIH G O S P . A PA RA TO V,
• O STALA ELEK T . POPRAVILA

SERVIS IN MERITVE
O LJN IH  G O R IL C E V
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N A G R A D N A
K R IŽ A N K A

R ešitve  k rižanke , ob jav ljene  v  fe b ru a rsk i š te v ilk i Savin jčana:
SAMOPOSTREŽNO-BANČNO-V-VARNEM-ZAVETIU-D1SKRETNOST-TEKOČI-
RAČUNI-POSLOVAN|E-TRADICI|E-POSO|ILO-EKSPOZITURA-PREŠERNOVA-SEF-
NOČNI-TREZOR-BANČNO-PISMO.

Iz id  žreban ja :
1. Veronika Povše, Griže 26/a, Griže
2. Sonja Ocvirk, jeronim 26, Vransko

3. Minka Hladin, Kuharjeva 3, Velenje
Nagrajenci se oglasite v tajništvu uredništva, kjer boste prejeli nagrade, 
ki jih podarja Banka Celje, d.d..

P o kro v ite lj m arčevske k riža nke  je  TRGOVSKA DRUŽBA ŽANA 
ŽALEC, nagrade p a  v  v red n o s ti 5 .0 00 , 3 .0 0 0  in  2 .0 0 0  SIT.
Rešitve križanke - samo gesla iz označenih polj, pošljite na naše 
urednštvo do 10. aprila 1999.



MAREC 1999 Zammivosti

Telekom  Slovenije

P A K E T  IS D N  3 0 0 0  V K L J U Č U J E :
• Z A M E N J A V O  A N A L O G N E  L IN IJ E  

Z A  D IG IT A L N I  IS D N  P R I K L J U Č E K
• D IG IT A L N I  T E L E F O N
• M O D E M  Z A  R A Č U N A L N I K
• D O S T O P  D O  S iO L  I N T E R N E T A

Cena brez p. d.:

8 0 . 0 0 0  S I T
Naročila vTeletrgovinah in na brezplačni telefonski številki 080 3000.

Danes pametna, jutri nujna odločitev!

Le lubenice in solate me rešijo iz zagate, saj niti ležalnik ta moje teže ne prenaša!

Simon Turnšek ujel 

metrsko ščuko

Ščuka pa je! Tako si je 
najbrž mislil ribič Simon 
Turnšek iz Založ pri Polzeli, 
član Ribiške družine 
Šempeter, ko mu je na prvem 
letošnjem ribolovu na 
Presarskem jezeru prijela 
ščuka. Seveda jih je v tem 
jezeru še več. Ščuka je ropari
ca, ribiči RD Šempeter pa skr
bijo, da jih je v tem jezeru, ki 
je v njihovem upravljanju, 
dovolj in tudi, da imajo dovolj 
hrane. Turškova ščuka je mer
ila cel meter in je tehtala 10 
kg (na sliki). T. Tavčar

Poslikani navijači celjskega rokometnega kluba so tudi tako kazali svojo navdušenost pred prvo polfinalno tekmo 
z Barcelono v Celju.'

Moramo vas pohvaliti, spoštovani bralci, bili ste uspešni pri brskanju po vaših albumih. 
Prejeli smo kar precej zanimivih posnetkov, objavljamo pa posnetek Ružiče Stojakovič iz 
Prebolda in Alenke Turnšek iz Petrovč.Nagrade lahko dvignete v tajništvu uredništva

Mladi se pritožujejo, da se nimajo kje zabavati. Zato so v žalskem gostišču pričeli ob koncu tedna prire
jati koncerte, ki privabljajo veliko mladih. Že nekaj časa pa dogajanja zunaj gostišča še zalsti nemir v poznih 
nočnih urah moti Žalčane. Pretekli petek pa so se obiskovalci kluba lotili cvetličnih korit pri A Banki, na 
Mestnem trgu se je nekdo lotil okrasnega drevesa, celo z motorno žago. To ni več zabava, je vandalizem. 
Potrebuje mladina takšno zabavo?

M  m a m m H ®  s jm c f ilh ÿ  m i


